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Από το υπ’ αριθ. 24/2004 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 901/2004 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση τεχνικού προγράμματος Δήμου 
έτους 2005. 

 
       Σήμερα 27 Δεκεμβρίου του έτους 2004 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 23-12-2004 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  31 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης   Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης   Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης    
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
9. Ι. Ακριβόπουλος   -------- 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Π. Πιτούλιας 
11. Θ.  Σιδηρόπουλος   Γ. Μανακούλης 
12. Γ. Τροχόπουλος    
13. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά    
14. Μ. Σακαλής  

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 
901/2004 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Κ. 
Χιονίδης, Δ. Δάσκαλος και αποχώρησαν οι κ.κ. Α. 
Γκαμπέσης, Μ. Γαβρίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Κ. 
Πουλασουχίδης και ο δημ. πάρεδρος κ. Π. 
Ποταμόπουλος. 

15. Χ. Φουρνιάδης 
16. Χ. Ντόβας 
17. Σ. Κρομμύδας 
18. Β. Ρήσσου 
19. Κ. Χιονίδης 
20. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
21. Ι. Κουρουζίδης 2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 903/2004 

απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Γ. 
Ορφανίδης. 
 
 
 
  

22. Μ. Γαβρίδης 
23. Δ. Δάσκαλος 
24. Α. Δελαβερίδης 
25. Γ. Μιχαηλίδης 
26. Σ. Μηλιόπουλος 
27. Α. Παπαστεργίου 
28. Κ. Πουλασουχίδης 
29. Α. Τσιάρας 
30. Η. Σοφιανίδης 
31. Γ. Ορφανίδης 

 



 
 

 Στη συνέχεια ο πρόεδρος  εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 22-12-2004 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου οικονομικών Βασιλείου Γιαννουλάκη, που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 265 του Π.Δ. 410/95, 
το Δημοτικό Συμβούλιο πριν από την έναρξη του οικονομικού έτους, καταρτίζει 
γενικό πρόγραμμα που περιλαμβάνει τα έργα που πρέπει να εκτελεστούν και που η 
δαπάνη τους πρέπει να αντιμετωπιστεί με τα κάθε είδους έσοδα του προϋπολογισμού. 

Ύστερα από τα παραπάνω υποβάλλουμε σχέδιο τεχνικού προγράμματος για το 
έτος 2005 προς το Δημοτικό Συμβούλιο για ν’αποφασίσει σχετικά. 

Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στο Δήμαρχο, ο οποίος είπε στο 
συμβούλιο ότι : 

Δήμαρχος: Η Δημοτική Αρχή έγκαιρα μοίρασε το τεχνικό πρόγραμμα και τον 
προϋπολογισμό του Δήμου, τον οποίο και καταθέτει σήμερα ενώπιόν σας για 
συζήτηση και ψήφισή του. Δεν θα ήθελα να κουράσω το Σώμα επί της εισηγήσεως 
του προϋπολογισμού γιατί καταγράφεται για δεύτερη συνεχόμενη χρονιά στην 
εισηγητική έκθεση η εισήγηση του Δημάρχου και νομίζω ότι καλύπτει όλα τα θέματα 
της πολιτικής της νέας δημοτικής αρχής. Ενδεικτικά μόνο θ’ αναφερθώ σε κάποια 
ζητήματα και θα δώσω χρόνο στους δημ. συμβούλους από τον δικό μου για να 
κάνουν την κριτική τους και τις προτάσεις τους.  

Είναι γνωστό ότι διανύει μία οικονομική κρίση η Τοπική Αυτοδιοίκηση 
συνολικά. Τα ίδια πράγματα είπαμε και πέρυσι τα ίδια λέμε και φέτος. Πέρασαν 12 
μήνες από τότε που συζητούσαμε τον προϋπολογισμό του 2004, μεσολάβησαν δύο 
εκλογικές αναμετρήσεις και οι ολυμπιακοί αγώνες που διεξήχθησαν με μεγάλη 
επιτυχία και αναγνωρίστηκε παγκοσμίως. Τα οικονομικά συνολικά της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης, άρα και του δικού μας Δήμου, είναι σε πολύ δύσκολη κατάσταση, θα 
έλεγα δραματική. Πολλές νέες αρμοδιότητες μεταφέρθηκαν όλα τα προηγούμενα 
χρόνια στους Δήμους χωρίς τις αντίστοιχες χρηματοδοτήσεις τους. Θεσμοθετημένα 
έσοδα των ΟΤΑ παρακρατήθηκαν από τις προηγούμενες κυβερνήσεις, από την 
ψήφιση του ν. 1828/89 μέχρι και σήμερα και είναι γνωστές όχι μόνο οι δικές μας 
θέσεις αλλά και συνολικά της ΚΕΔΚΕ, που εκφράζει την τοπική αυτοδιοίκηση, για 
την απόδοση αυτών των εσόδων στους Δήμους. Η νέα κυβέρνηση δεσμεύτηκε ότι θα 
αποδώσει αυτούς τους παρακρατηθέντες πόρους μέσα στην ερχόμενη πενταετία.  

Η δική μας δημοτική περίοδος βρίσκεται σε μία δύσκολη εποχή αφού ανέλαβε 
τη διοίκηση του Δήμου στο τέλος του πολυδιαφημισμένου προγράμματος ΕΠΤΑ και 
στην αρχή του άλλου προγράμματος του ΘΗΣΕΑ. Πιστεύουμε ότι και οι 
παρακρατηθέντες πόροι που θα αποδώσει η νέα κυβέρνηση αλλά και το πρόγραμμα 
ΘΗΣΕΑΣ θα δώσουν μία αναπτυξιακή προοπτική στην τοπική αυτοδιοίκηση 
συνολικά και στον δικό μας Δήμο ειδικότερα. 

Από την άλλη πλευρά είναι γνωστή η φθίνουσα πορεία που διανύει ο νομός 
μας και η πόλη μας ειδικότερα. Εξανεμίζεται το αγροτικό εισόδημα χρόνο με τον 
χρόνο, η ανεργία εκτινάσσεται στα ύψη, υπάρχει μεγάλη αποβιομηχάνιση και 
ερημώνει η τοπική αγορά. Μέσα σ΄ αυτό το γενικότερο οικονομικό πλαίσιο ο δήμος 
μας παλεύει με νύχια και με δόντια να λειτουργήσει χωρίς να επιβαρύνει τους 
συνδημότες γι’ αυτό και για δεύτερη συνεχόμενη χρονιά κάναμε αυξήσεις των 
εσόδων του Δήμου στο ύψος του πληθωρισμού, σεβόμενοι και τη θέση που είχαμε ως 
αντιπολίτευση στο Δήμο αλλά και τις προεκλογικές μας εξαγγελίες, ότι εμείς θα 
προτείνουμε κάθε χρόνο αυξήσεις στα τέλη και έσοδα του Δήμου. Είναι γνωστό ότι 
στη ΔΕΥΑΒ τα τρία τελευταία χρόνια δεν έγινε καμία αναπροσαρμογή. 



Προσπαθήσαμε να νοικοκυρέψουμε τον Δήμο ενοποιώντας ομοειδή νομικά 
πρόσωπα όπως τους Βρεφονηπιακούς Σταθμούς, τα ΚΑΠΗ και τα αθλητικά κέντρα. 
Θα συνεχίσουμε με την ενοποίηση ομοειδών δημοτικών επιχειρήσεων κατά το 2005 
εφόσον ο νέος κώδικας που συντάσσεται θα προβλέψει τέτοια διάταξη. Είναι γνωστό 
και το είπαμε και σε άλλες συζητήσεις εντός του δημ. συμβουλίου κι εκτός ότι 
παραλάβαμε από την προηγούμενη δημ. αρχή ένα  δημοτικό χρέος ύψους 
1.250.000,00 ευρώ περίπου και ταμείο 11.000,00 ευρώ. Συνεπείς στις αρχές της 
συνέπειας και συνέχειας που πρέπει να έχουν οι δημοτικές αρχές, ξοφλήσαμε όλες τις 
υποχρεώσεις της προηγούμενης δημ. αρχής, με αποτέλεσμα να μείνουν δικές μας 
δαπάνες απλήρωτες. Δεν κρύβω ότι ήδη είχαμε φέρει θέμα στο δημ. συμβούλιο να 
συνάψουμε δάνειο για να βάλουμε ρευστό χρήμα στο ταμείο του Δήμου για 
αναπλήρωση των χρημάτων που δώσαμε για χρέη παρελθουσών χρήσεων. Δυστυχώς 
επειδή ήμασταν συνεπείς στις υποχρεώσεις του 2003 δεν μπορούμε να μπούμε σ΄ 
αυτή τη ρύθμιση, με αποτέλεσμα να περνάμε μία ταμειακή δυσκολία και δεν κρύβω 
ότι πολύ σύντομα θα έρθει θέμα αν χρειαστεί, θα ολοκληρωθεί το οικονομικό έτος, 
θα δούμε τις υποχρεώσεις μας και ίσως προσφύγουμε και σε δανεισμό.  

Αν γίνει μία παράλληλη ανάγνωση των εισηγητικών του 2004 και 2005 
εύκολα θα διαπιστωθούν από κάθε καλόπιστο, τόσο η πρόοδος που έχει συντελεστεί 
σε κάθε τομέα του δημοτικού έργου όσο και οι νέες προοπτικές που ολοένα και πιο 
διάπλατα ανοίγονται για την πόλη μας. Αρκεί και μόνο να σκεφτεί κανείς, ένα χρόνο 
πριν, τι συζητήσεις γινόταν στο δημ. συμβούλιο αλλά και στην κοινωνία της πόλης 
για την ίδρυση και λειτουργία της πανεπιστημιακής σχολής. Όταν όλα φαινόταν 
μαύρα, όλοι έλεγαν πως δεν πρόκειται να λειτουργήσει η σχολή στην πόλη μας, εμείς 
καταφέραμε με συνέπεια, υπομονή, επιμονή και μεθοδική δουλειά, όχι μόνο να έρθει 
μία από τις κορυφαίες σχολές στην πόλη μας από το τμήμα της πολυτεχνικής σχολής 
του Α.Π.Θ. αλλά και σε χρόνο ρεκόρ, σε 4,5 μήνες, να την παραδώσαμε. Δεν θα 
ήθελα να αναφερθώ σε όσα αόριστα και κακόπιστα λέγονταν και γράφονταν από 
επώνυμους και ανώνυμους για την πανεπιστημιακή σχολή. Δικαιωθήκαμε κι αυτό 
είναι το ευχάριστο όχι για μας αλλά για τους συμπολίτες μας. Ιδρύσαμε δύο νέα 
νομικά πρόσωπα που έχουν πανελλήνια ακτινοβολία, το μουσείο εκπαίδευσης που 
φιλοδοξούμε τον ερχόμενο Σεπτέμβριο να είναι έτοιμο και να λειτουργήσει και η 
Ολυμπιακή & Πνευματική Στέγη του Δημ. Βικέλα. Η πανεπιστημιακή σχολή και το 
Μουσείο Εκπαίδευσης θ’ αποτελέσουν πόλο έλξης για να έρθουν σύντομα και άλλα 
τμήματα του Α.Π.Θ. Πρόδρομος μιας άλλης σχολής αποτελεί το Κέντρο 
Φιλοσοφικών Ερευνών που ιδρύει στην πόλη μας καθηγητής της Φιλοσοφικής 
Σχολής και ανακοινώθηκε σε προηγούμενη συνεδρίαση. Μεγάλος στόχος για την 
παρούσα δημ. αρχή ήταν και είναι η αμφιδρόμηση της οδού Μητροπόλεως, που κι 
αυτή αισίως έληξε και πολύ σύντομα θα φέρουμε στο δημ. συμβούλιο τη νέα μελέτη 
της αμφιδρόμησης και θα την υποβάλουμε στο υπουργείο προκειμένου στη συνέχεια 
να την υλοποιήσουμε. Ενας άλλος μεγάλος στόχος όλων των δημοτικών αρχών της 
πόλης μας, τουλάχιστον για 40 χρόνια, αποτελούσε η κατασκευή του κολυμβητηρίου. 
Δύο χρόνια παλέψαμε και φτάνουμε αισίως στο τέλος. Σε λίγες μέρες θα έχουμε τον 
ανάδοχο του έργου, ήδη η επιτροπή αξιολόγησης ολοκλήρωσε το έργο της και μέχρι 
τέλος του έτους θα βαθμολογήσει και θα έχουμε τον ανάδοχο και πιστεύω στο πρώτο 
τρίμηνο του 2005 θα γίνει η εγκατάσταση του εργολάβου και θ΄ αρχίσουν οι 
εργασίες. Άλλο μεγάλο έργο είναι αυτό της γέφυρας του Κτηνιατρείου που είχε 
ενταχθεί στη ΣΑΝΑ με βαθμό προτεραιότητας πολύ χαμηλό γιατί δεν υπήρχαν οι 
αντίστοιχες μελέτες. Είναι γνωστό στους παλαιότερους ότι αυτό το έργο μεθοδευόταν 
να γίνει με το σύστημα μελέτη – κατασκευή. Είχα καταφέρει και είχα πείσει τον 
προηγούμενο περιφερειάρχη και πιστεύω και ο τωρινός, όταν θα συζητήσουμε στο 



περιφερειακό συμβούλιο τα έργα από τα υπόλοιπα του Γ΄ΚΠΣ, να εντάξει κατευθείαν 
αυτό το έργο στο ΠΕΠ Κ. Μακεδονίας μια που υπήρχαν δυσκολίες από τη 
Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση γιατί κι αυτήν η διαχειριστική αρχή την έλεγε ότι δεν 
μπορεί να γίνει γιατί δεν είναι επιλέξιμο. Είχα πείσει λοιπόν τον προηγούμενο 
περιφερειάρχη πως αν εμείς καταφέρουμε και συντάξουμε την μελέτη τότε θα 
ενέτασσε το έργο στο ΠΕΠ κάτι που θα γίνει και με τον καινούργιο περιφερειάρχη 
μια που η οριστική μελέτη έγινε από τον Δήμο μας κι έχει υποβληθεί στην Εγνατία 
Α.Ε. για έλεγχο. Ετσι γίνεται στις οριστικές μελέτες, πρέπει μία άλλη υπηρεσία ή το 
υπουργείο που έχει πείρα στις μελέτες αυτές να βλέπει σε δεύτερο βαθμό τη μελέτη 
και να την εγκρίνει.Δύο χρόνια παλέψαμε να συντάξουμε τις μελέτες του Ανατολικού 
Βερμίου και των Αστικών Αναπλάσεων, είχαμε φτάσει στο τέλος και θα υποβάλλαμε 
πλέον τα τεχνικά δελτία στην Περιφέρεια προκειμένου το 2005 ν΄ αρχίσει η 
υλοποίηση κι αυτών των έργων. Ο καινούργιος νόμος όμως του υπουργείου 
ΠΕΧΩΔΕ μας ανέστειλε για λίγο διάστημα, ήδη αναπροσαρμόζονται αυτές οι 
μελέτες γιατί πρέπει να γίνουν σύμφωνα με τα νέα τιμολόγια που καθόρισε ο νέος 
νόμος. Εχουμε παραλάβει την προμελέτη των Ζωνών Οικιστικού Ελέγχου, έχουμε 
ολοκληρώσει το Γενικό Πολεοδομικό Σχέδιο κι εντός Ιανουαρίου θα ελεγχθεί από 
την αρμόδια υπηρεσία της Περιφέρειας. Ενας μεγάλος στόχος δικός μας αλλά και των 
επόμενων δημοτικών αρχών ήταν το Σχέδιο Στρατηγικής Ανάπτυξης της Βέροιας για 
την επόμενη 10ετία που μας παρουσίασε η μελετητική ομάδα του Καθηγητή κ. 
Αγγελου Κότιου, ο οποίος αφιλοκερδώς το συνέταξε και το παρουσίασε και στο 
πρώτο 15νθήμερο του Ιανουαρίου θα έχουμε στα χέρια μας αυτό το σχέδιο για να 
αποτελέσει τον οδηγό για την παραπέρα ανάπτυξη της πόλης μας. 

Ο προϋπολογισμός του 2005 συντάχθηκε για πρώτη φορά στα νέα πρότυπα που 
καθορίζει η υπουργική απόφαση 7028/04, εμφανίζει σύνολο εσόδων 37.157.000,00 
ευρώ από τα οποία τα 648.000,00 ευρώ αποτελούν χρηματικό υπόλοιπο και τα 
36.509.000,00 ευρώ συγκροτούν τα έσοδα του 2005. Σύνολο εξόδων 37.157.000,00 
ευρώ από τα οποία 19.526.000,00 ευρώ συνθέτουν το Τεχνικό Πρόγραμμα και 
17.63.000,00 ευρώ προορίζονται για τις λειτουργικές δαπάνες. Μ΄ αυτές τις σκέψεις 
καταθέτουμε τον προϋπολογισμό του 2005 και σας καλούμε να τον υπερψηφίσετε. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Δελαβερίδης: Ισως μου απαντήσει η κα αντιδήμαρχος, αν δηλ. τα έργα που 

έχουν προβλεφθεί ότι θα γίνουν το 2005 έχουν δεδομένη εξασφάλιση, δηλ. αν 
εγκρίθηκαν από τους διάφορους φορείς που θα κάνουν τα έργα. Εχουν εγκριθεί ή 
απλά τα προτείναμε εμείς; 

Δήμαρχος: Τα έργα των ολοκληρωμένων σχεδίων του Ανατ. Βερμίου και των 
Αστικών Αναπλάσεων είναι εγκεκριμένα, τα έργα του ΕΠΤΑ και του LEADER 
επίσης εγκεκριμένα. Τα μόνα έργα που δεν είναι αλλά είμαστε με προφορικές οδηγίες 
που μας έδωσε η Περιφέρεια, είναι τα έργα του ΘΗΣΕΑ. Στην προηγούμενη 
συνεδρίαση εγκρίναμε τα έργα του ΘΗΣΕΑ και μας είπαν ότι μπορούμε να 
συμπεριλάβουμε στους προϋπολογισμούς μας και το τεχνικό πρόγραμμα του 2005 το 
1/3 αυξημένο κατά 20%. Τα έργα της αντιθορυβικής προστασίας είναι εγκεκριμένα 
από το ΥΠΕΧΩΔΕ και δεν μπορούμε εξάλλου να γράψουμε έργα χωρίς να έχουν 
εγκριθεί από πουθενά. 

Ουσουλτζόγλου: Γιατί καθυστέρησε τόσο πολύ να έρθει στο δημ. συμβούλιο 
ο προϋπολογισμός, είμαστε ο τελευταίος δήμος που τον συζητάμε κι αν θα μπορέσει 
να ξεκινήσει η υλοποίησή του από την 1.1.05. Η ερώτηση του κ. Δελαβερίδη ήταν 
προς την κα αντιδήμαρχο αλλά κατά την προσφιλή του μέθοδο απάντησε ο κ. 
Δήμαρχος.  



Δήμαρχος: Δεν είναι διευκρινιστική η ερώτηση, δεν καθυστέρησε καθόλου να 
έρθει ο προϋπολογισμός κι ας μην ξεχνάμε ότι υπάρχουν κι άλλοι δήμοι και σας 
παραπέμπω στην Κατερίνη που θα περάσει τον προϋπολογισμό στις 10 Ιανουαρίου 
2005 καθώς και άλλοι δήμοι του νομού μας. 

Πρόεδρος: Ο κ. Δήμαρχος εισηγείται τον προϋπολογισμό κα Ουσουλτζόγλου 
κι αυτός απαντάει.  Εάν υπάρχει κάτι ειδικότερο θα απαντήσουν οι αντιδήμαρχοι. 

Δάσκαλος: Θα ήθελα να σταθώ στο έργο 68 «ασφαλτόστρωση δρόμου προς 
Μαγούλα Κουμαριάς» του τεχνικού προγράμματος, που κατά πληροφορίες μου έχει 
ολοκληρωθεί. Γιατί γράφτηκε κι αν υπάρχουν στο τεχνικό πρόγραμμα κι άλλα έργα 
τέτοιου είδους. 

Δήμαρχος: Τα 5.500,00 ευρώ είναι υπόλοιπο για να εξοφληθεί το έργο. 
Υπάρχουν κι  άλλα τέτοια μέσα στο τεχν. πρόγραμμα αλλά αυτή τη στιγμή δεν 
θυμάμαι ποια είναι. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
0Ουσουλτζόγλου: Όλα είναι καλά και όλα ωραία. Αφού μελέτησα το τεχνικό 

πρόγραμμα και τον προϋπολογισμό, ένα πράγμα μου ήρθε αυθόρμητα, ένα 
συμπέρασμα, το παλιό «όδυνεν όρος και έτεκεν μυν». Και το θλιβερότερο όλων είναι 
ότι η γέννα ήταν αναμενόμενη, δεν είχαμε καμία έκπληξη. Γιατί σ΄ αυτά τα δύο 
χρόνια αντιληφθήκαμε απολύτως ότι από τα λίγα θα πρέπει ν΄ αναμένουμε από εσάς 
τα λιγότερα. Δυστυχώς δεν ήσασταν απρόβλεπτοι και δεν μας εκπλήξατε. Αυτό 
πιστοποιούν κι αυτό επιβεβαιώνουν η σημερινή συζήτηση του προϋπολογισμού και 
του τεχνικού προγράμματος δύο χρόνια μετά την ανάληψη των καθηκόντων αυτής 
της Δημοτικής Αρχής αλλά και τα εισηγητικά που μας παρουσιάσατε και όσα 
ακούσαμε από τον Δήμαρχο με μία ιδιαίτερη με τοπική υπερηφάνεια. Επιβεβαιώνουν 
δηλ. τους φόβους μας ότι οπισθοδρομούμε, αυτό που λέμε συνέχεια εδώ στο δημ. 
συμβούλιο, επιβεβαιώνουν τις ανησυχίες μας ότι πνιγόμαστε στη μιζέρια και την 
επικίνδυνη ανεπάρκεια, επιβεβαιώνουν την αβεβαιότητα για το μέλλον, 
επιβεβαιώνουν εντέλει την προσωρινότητα των διοικούντων την πόλη. 
Προσωρινότητα που είναι και η μόνη αισιοδοξία για το μέλλον της Βέροιας, παρά τις 
ανοιχτές πληγές που θα αφήσει η αποχώρησή σας σε δύο χρόνια από τη δημοτική 
εξουσία. 

Μελετώντας το εισηγητικό σας κε Δήμαρχε που με τόση περηφάνεια το 
βαφτίζετε «συμμάζεμα των ασυμμάζευτων» και «νοικοκύρεμα», το μόνο που 
διακρίνω έντονα και κραυγαλέα, είναι ένα μπέρδεμα που σας κάνει να παραπαίετε 
μεταξύ του χθες και του σήμερα. Είναι μία απελπισμένη προσπάθεια να 
δικαιολογήσετε τις καθυστερήσεις. Είναι μία αδιέξοδη προσπάθεια να διακρίνετε 
δρόμους αναπτυξιακής πορείας χωρίς πυξίδα. Είναι μία αγωνιώδης κραυγή που όμως 
δεν είναι ικανή παρά την κυβερνητική αλλαγή που τόσο περιμένατε και ποντάρατε σ΄ 
αυτήν, για να αυξήσετε τα έσοδα και να κουκουλώσετε τις σπατάλες. Πέρυσι έφταιγε 
για το μαύρο χάλι σας η κακή κυβέρνηση. Φέτος φταίνε οι Ολυμπιακοί Αγώνες, του 
χρόνου ίσως φταίει ο ανάδρομος Ερμής στο ζώδιό σας. Θα παρέλθετε σε δύο χρόνια 
από τη Δημοτική Εξουσία και το μόνο που δεν θα έχετε καταφέρει ακόμη να 
καταλάβετε, είναι το πού φταίξατε εσείς. Ο κρατικός προϋπολογισμός του 2005 
ψηφίστηκε πριν από ημέρες. Σ΄ αυτόν δεν περιλαμβάνονται ούτε ελάχιστες αχτίδες 
αισιοδοξίας για τις  προγραμματικές δεσμεύσεις της νέας Κυβέρνησης, ούτε 
προοπτικές ανάκαμψης. Κι ας αφήσουμε κατά μέρος τις δικαιολογίες για την 
ολυμπιακή προετοιμασία. Αυτό που λέω, το επιβεβαιώνουν τα δικά σας λόγια. Όπως 
αναγράφεται στην ίδια την εισηγητική έκθεση του Δημοτικού Προϋπολογισμού, οι 
δηλώσεις θα πρέπει ν΄ αποτυπωθούν. Αρα δεν έχουν αποτυπωθεί στον Κρατικό 
Προϋπολογισμό και συνεπώς παραμένουν λόγια. 



Εμείς όμως δεν έχουμε την πολυτέλεια να αποκοιμιόμαστε με νανουρίσματα. Η πόλη 
το ξέρουμε όλοι μας και το αισθανόμαστε και το ξέρει η αγορά αυτές τις μέρες 
καλύτερα από τον καθένα, έφτασε στο αμήν, στο ναδίρ και παρακάτω δεν γίνεται. Η 
Βέροια φαίνεται  ότι πτώχευσε, οι συμπολίτες μας υποφέρουν. Και το χειρότερο απ΄ 
όλα, μέσα σ΄ όλο αυτό το τοπίο, είναι η δική σας πολιτική, η ανεπάρκεια που 
εκπέμπει αυτή η δημοτική αρχή, η εσωστρέφεια, ο διαρκής απομονωτισμός που δεν 
ξέρω που θα μας βγάλει, οι κακές δημόσιες σχέσεις σας, όχι απλώς όλα αυτά την 
έβαλαν στο περιθώριο αλλά πάγωσαν και το καρτερικό χαμόγελο των συμπολιτών αν 
υπήρχε. Τους στέρησαν την αισιοδοξία και τη μαχητικότητα, τους βύθισαν στη 
γκρίνια της μιζέριας. Βγαίνεις έξω κι αυτό ακούς και εισπράττεις. Η αποθάρρυνση, το 
καταρρακωμένο φρόνημα, η πόλη της μελαγχολίας. Εχουμε έναν ευλογημένο τόπο 
που βρίσκεται μία ανάσα από τη Βεργίνα, που βρίθει στις βυζαντινές εκκλησίες, η 
πόλη που έχει ευλογημένες τοποθεσίες φυσικού κάλλους, που ευνοείται από την 
κεντρική της θέση, την οποία δεν την εκμεταλλευόμαστε και τελικά κατάντησε να 
είναι η κατάρα της. Η Βέροια σήμερα  έχω την αίσθηση ότι είναι ένα θαμμένο 
διαμάντι, γιατί επιλέξατε γι’ αυτήν μοναχικό μονόδρομο, ειδικά σήμερα, στην εποχή 
της εξωστρέφειας και της έκρηξης της επικοινωνίας. Γιατί άλλοι, όμοροι Δήμοι  ή 
Δήμοι όμορων Νομών, των οποίων οι Δήμαρχοι δεν πρόσκεινται στην Κυβέρνηση τα 
καταφέρουν; Ο Δήμος έπρεπε να εμπνέει αισιοδοξία και σιγουριά, να αποπνέει 
δύναμη και να παράγει δυναμική για κατάκτηση καινούργιων στόχων. Καταφέρατε κι 
αυτό να το ισοπεδώσετε όπως και τόσα άλλα. Είναι πολύ φτηνή και ανακριβής η 
δικαιολογία ότι χρέη της προηγούμενης Διοίκησης επιβαρύνουν την τρέχουσα 
οικονομική περίοδο. Προφανώς νομίζετε ότι απευθύνεστε σε αδαείς και αφελείς. Ας 
σταματήσει πλέον αυτό το τροπάριο γιατί είναι θλιβερά μονότονο. Η αλήθεια είναι 
ότι αυτή επιβαρύνθηκε από τη σπάταλη διαχείριση του δημοτικού χρήματος που 
συχνά την καταγγείλαμε σ΄ αυτή την αίθουσα, παρά τις πομπώδεις περσινές σας 
δηλώσεις για νοικοκύρεμα. Πιστεύω ότι μάλλον λάθος αντίληψη του νοικοκυριού 
έχετε στο μυαλό σας. Ονειρεύεστε δάνεια, σχεδιάζετε λήψη δανείου για να 
τακτοποιήσετε δήθεν οικονομικές υποχρεώσεις της προηγούμενης διοίκησης. Τρία 
χρόνια, μετά την ανάληψη της Διοίκησης του Δήμου από εσάς; Το 2005; Πόσο 
αφελής πρέπει να είναι κάποιος για να το πιστέψει αυτό; 

Στην προηγούμενη εισηγητική σας έκθεση προσπάθησα απεγνωσμένα να 
διακρίνω την «ψυχή» του προϋπολογισμού και νομίζω ότι ατυχήσαμε και φέτος. Ποια 
πολιτική υπηρετείτε; Πάντως δεν είναι αυτή των συμφερόντων του Δήμου. Ούτε καν 
την καλή διαχείριση, γιατί καλή διαχείριση σημαίνει δεν κάνω τίποτε καινούργιο μεν, 
διατηρώ τις προηγούμενες κατακτήσεις δε. Κι εδώ έχουν κλείσει πολλά και δεν 
μιλάω για την αγορά αλλά για τον Δήμο. Δεν διέκρινα τίποτα για το περιβάλλον, για 
την κοινωνική πολιτική και δεν θα μπω σε λεπτομέρειες.. Κρύψατε τη γύμνια της 
ανύπαρκτης πολιτικής σας για την πρόοδο της πόλης, πίσω από το «φύλλο συκής» 
της Πρότασης Στρατηγικού Σχεδιασμού του κ. Κότιου. Το πρόβλημα όμως, θα σας το 
ξαναπώ, δεν είναι τεχνοκρατικό. Δεν σχεδιάζεται με πλάνα προκάτ που μπορούν να 
προσαρμοστούν στα δεδομένα κάθε περιφερειακής ελληνικής πόλης, δεν 
προωθούνται έτσι τα ζητήματα. Το πρόβλημα είναι κατ΄ εξοχήν πολιτικό και την 
πολιτική σας για τη Βέροια, αν υπάρχει, την έχετε πολύ καλά κρυμμένη κι εμείς δεν 
μπορούμε να τη διακρίνουμε. Τίποτε δεν θα προχωρήσει αν δεν συσταθεί ένας 
Φορέας Στρατηγικού Σχεδιασμού ας πούμε με τη μορφή Αστικής Εταιρείας, κάτι 
μόνιμο, κάτι διαρκές στο οποίο θα συμμετέχουν όλες οι τοπικές παραγωγικές 
οικονομικές δυνάμεις, θα παρακολουθεί τις εξελίξεις και θα συμμετέχει ενεργεία στο 
οικονομικό γίγνεσθαι αυτής της πόλης. Με ποια δομή θα προετοιμαστούμε για το Δ΄ 
ΚΠΣ και πώς θα διεκδικήσουμε ό,τι μπορούμε από το Γ΄ ΚΠΣ που κλείνει το 2008; 



Ξέρετε ιστορικά τι πάθαιναν τα ασκέρια που  πήγαιναν στον πόλεμο «χύμα» και 
«ρεμπεσκέδικα»; Πανωλεθρία κι εμείς έτσι πάμε.  

Άλλο ερώτημα είναι τι διεκδικείτε; Η Αυτοδιοίκηση είναι αφυδατωμένη χωρίς 
διεκδικήσεις. Ποιο είναι το διεκδικητικό σας πλαίσιο; Δεν το έχουμε διακρίνει, πείτε 
το και ίσως το καταλάβουμε. Σας αρέσει να λέτε ότι είστε έντιμοι και ειλικρινείς. Εγώ 
δεν θα πω όχι αλλά θέλω να μου το αποδείξετε και θα το εκτιμήσουμε κι εμείς και οι 
δημότες μας. Πέστε ότι πέσατε έξω, πέστε ότι μας υποσχεθήκατε λαγούς με 
πετραχήλια και πρέπει να δανειστείτε για να ανταποκριθείτε, πέστε ότι βρίσκατε και 
βρίσκετε πόρτες κλειστές, κάντε και σωστούς λογαριασμούς και πείτε για πόσα 
χρόνια σκοπεύετε να υποθηκεύσετε το οικονομικό μέλλον της πόλης. Πέρυσι, στην 
ανάλογη συζήτηση είχα κλείσει την πρωτομιλία μου λέγοντας πως η Βέροια δεν έχει 
ανάγκη από διαχείριση αλλά από ανάπτυξη. Μετράμε το πρώτο χαμένο έτος. Ο 
προϋπολογισμός σας για το 2004, δείχνει πως θα μετρήσουμε και δεύτερο. 
Καταψηφίζουμε την κατιούσα, το τέλμα, την στενότητα της σκέψης και την αμηχανία 
μπροστά στο μέλλον. Οι αριθμοί τώρα είναι σαφείς και μιλάνε από μόνοι τους: 
Βεβαιωθέντα έσοδα μέχρι 31/10 είναι 16.019.000,00 ευρώ και προϋπολογισθέντα 
περυσινά 36.051.000,00 ευρώ. Λυπάμαι ειλικρινά που δικαιώθηκα. Προτιμούσα να 
δικαιωθεί η πόλη και να λάβει ό,τι της αξίζει κι εγώ, να είστε σίγουροι ότι θα είχα την 
μεγαλοψυχία να πω «μπράβο», θα είχα τη μεγαλοψυχία να ζητήσω συγνώμη, θα είχα 
τη γενναιότητα να το κάνω. Εσείς όμως δεν ξέρω αν θα βρείτε ποτέ τη γενναιότητα 
να πείτε συγνώμη γιατί πρέπει να το πείτε. 

Ορφανίδης: Εχει λίγη ώρα που ξεκίνησε η ομιλία και ψήφιση του 
προϋπολογισμού και ήδη έχω βαρεθεί. Μετάνιωσα που την περυσινή μου ομιλία δεν 
την κράτησα γραπτώς για να την ξαναπώ σήμερα με ακριβώς τα ίδια λόγια και τον 
ίδιο τρόπο. Αυτό σημαίνει ότι κατ΄ εμάς κι αυτός ο προϋπολογισμός δεν αλλάζει σε 
τίποτα με τον προηγούμενο του 2003 καθώς και με του προηγούμενου δημάρχου. Οι 
στόχοι, οι ιδέες και τα έργα όσον αφορά τα τελευταία και αποδεδειγμένα μαθηματικά 
είναι τα ίδια. Είναι ένας ογκώδης προϋπολογισμός κι αν αναφερθούμε και στο 
τεχνικό πρόγραμμα αποδεικνύεται ότι και φέτος μιλάμε για μία σειρά έργων τα ίδια 
και τα ίδια. Θα κάνω επιγραμματικά μία αναφορά στην εισήγηση όπου αναφέρονται 
διάφορα ωραία πράγματα αλλά στην ουσία δεν μας προσφέρουν τίποτα. Λέει στη 
σελ. 1 ότι «τονίζαμε την εξαιρετικά δυσχερή θέση που είχαν περιέλθει οι ΟΤΑ όλης 
της χώρας» και ρωτώ τι κάναμε εμείς ως Δήμος για να βγούμε απ΄ αυτήν την 
εξαιρετικά δύσκολη κατάσταση;  

Εκτιμάει η εισήγηση ότι περιμένουμε την  ίδια ή και χειρότερη δραματική 
κατάσταση ως Τοπ. Αυτοδιοίκηση συνολικά όσο και ως μεμονωμένος ΟΤΑ αλλά από 
τον προϋπολογισμό και το τεχνικό πρόγραμμα δεν αποδεικνύεται ότι εμείς λύνουμε ή 
προσπαθούμε να λύσουμε τέτοιου είδους προβλήματα που εσείς λέτε ότι προβλέπετε. 
Απορώ βέβαια πώς τα προβλέπετε γιατί παρακάτω το εισηγητικό αναφέρει ότι «και 
βεβαίως άμεση ένταξη και πλήρης εφαρμογή του αναπτυξιακού προγράμματος 
ΘΗΣΕΑΣ που φιλοδοξεί να αποτελέσει το κύριο μέσο για τη χρηματοδότηση των 
αναπτυξιακών δράσεων των ΟΤΑ». Νομίζω κε Δήμαρχε ότι είστε συνεπής και 
γνώστης για το τι σημαίνει ΘΗΣΕΑΣ. Εγώ θα κάνω δύο αναφορές, μία ότι ο 
ΘΗΣΕΑΣ έχει μικρότερο προϋπολογισμό από το ΕΠΤΑ και ότι τα ποσοστά 
συμμετοχής των Δήμων είναι πολύ μεγαλύτερα από τα ποσοστά συμμετοχής του 
ΕΠΤΑ. Πώς εσείς βλέπετε ότι απ΄ αυτό το πρόγραμμα θα βρούμε μία εφαρμογή που 
θα αναπτυχθούν οι ΟΤΑ; Απαιτείτε και λέτε ότι θα παλέψετε για γενναία αύξηση των 
κεντρικών αυτοτελών πόρων. Τι εννοείτε; Λέτε για μεταφορά όλων των πόρων που 
αντιστοιχούν σε ήδη μεταφερθείσες αρμοδιότητες ιδίου κοινωνικού χαρακτήρα. Είναι 
δηλ. πράγματα απαιτήσεων και όπως π.χ. απαιτήσατε για τον ΧΥΤΑ ή για διάφορους 



άλλους τομείς που τα αποφασίσαμε κι έμειναν εδώ μέσα. Εγώ δεν είδα καμία 
απαίτηση σοβαρή και αγωνιστική λύσεων των προβλημάτων μας. Αναφέρεστε 
παρακάτω για τη συνεχιζόμενη φθίνουσα πορεία του Νομού μας, για ακρίβεια και 
ανεργία, για αποβιομηχάνιση κ.λ.π. Τα προβλήματα και η αποτύπωση των 
προβλημάτων είναι μέσα στο πετσί μας και δεν χρειαζόταν να μας το πείτε εσείς. Το 
τι κάνουμε όμως για να τα λύσουμε περιμέναμε να μας το πείτε και ίσως να 
περιμένετε κι εσείς από εμάς να σας το πούμε κάτι που είναι μέσα στο πρόγραμμα. 
Όταν όμως μιλάτε για ανεργία, για Σύμφωνα Απασχόλησης, για δίμηνα και τρίμηνα 
δεν θεωρώ ότι πραγματικά πιστεύετε σε κάτι τέτοιο. Μιλάτε για ενοποίηση των 
επιχειρήσεων, των νομικών προσώπων κ.λ.π. και είναι αλήθεια ότι έχουμε πολλές 
επιχειρήσεις, πολλούς εργαζομένους και τελικά αναρωτιόμαστε αν είμαστε 
επιχείρηση ή Δήμος. Κατ΄ εμέ και κατά την παράταξή μου, οι Δήμοι σήμερα δεν 
πρέπει να διαχειρίζονται επιχειρήσεις αλλά να λειτουργού για ζητήματα της Τοπ. 
Αυτοδιοίκησης. Λέτε ότι δεν μπορέσαμε να πάρουμε δάνεια κ.λ.π., καταλαβαίνουμε 
την αγωνία σας αλλά και να μας εγκρίνανε ή μας εγκρίνουν την επόμενη χρονιά 
δάνειο, δεν λύνουμε προβλήματα.  Αλλιώς πρέπει να λύσουμε τα προβλήματα της 
χρηματοδότησης, των  οικονομικών μας πόρων κ.λ.π. Λέτε για το δημοτικό σας έργο, 
ότι νέες προοπτικές ανοίγονται για την πόλη μας και πρώτο πρώτο βάζετε το 
Πανεπιστήμιο. Να παραδεχθώ ότι είναι κατόρθωμά μας, γιατί κι εμείς το στηρίξαμε, 
αλλά ένας κούκος δεν φέρνει την άνοιξη κε Δήμαρχε, ούτε το πανεπιστήμιο της 
σημερινής μορφής είναι κάτι που θα επιλύσει προβλήματα όπως οικονομικά, 
κοινωνικά, εσόδων κ.λ.π. Κάποιοι μάλιστα δημοτικοί σας σύμβουλοι έλεγαν ότι και 
το ψωμί τους πολλοί Θεσσαλονικείς φοιτητές το φέρνουν από τη Θεσσαλονίκη. 
Αναφέρετε ότι προτεραιότητα των τεχνικών έργων είναι η οδός Μητροπόλεως αλλά 
από εκεί και πέρα ό,τι προκύψει; Πείτε μας μία ιεραρχία των προτεραιοτήτων σας. 
Λέτε για το κτηνιατρείο και το κολυμβητήριο που χρόνια τα ακούμε και θα 
χειροκροτήσουμε αν τα καταφέρετε. Ζητήσατε να ψηφίσουμε τον προϋπολογισμό 
αλλά λίγο πιο πάνω από το σημείο που το ζητάτε λέτε: «κι άλλων εσόδων 
απαραίτητων για την κατάρτιση ενός ρεαλιστικού και ταυτόχρονα διεκδικητικού και 
αναπτυξιακού προϋπολογισμού». Δηλαδή μ΄ αυτό που γράφετε σημαίνει ότι αυτή τη 
στιγμή δεν είναι ρεαλιστικός αλλά έχουμε μέλλον μπροστά μας και ζητάτε εσείς να 
τον ψηφίσουμε. 

Πιστεύω ότι ο προϋπολογισμός δεν είναι ζήτημα ούτε αριθμών ούτε αν έγινε 
πέρυσι ή φέτος, ούτε αν υπάρχουν υπόλοιπα και πρέπει να τα ψηφίσουμε αλλά είναι 
ένα σημείο του δημοτικού μας συμβουλίου και των συνεδριάσεων καθαρά πολιτικό. 
Απ΄ αυτόν θα πρέπει τουλάχιστον να φαίνεται προς τα πού οδεύει ο Δήμος μας. Εμείς 
γενικότερα έχουμε διαφορετική εκτίμηση για το τι σημαίνει Τοπική Αυτοδιοίκηση 
και θέλουμε να επαναληφθούμε για ακόμη μία φορά και να πούμε ότι κάνουμε 
αγγαρεία σήμερα που συζητάμε αυτόν τον προϋπολογισμό γιατί για μας δεν σημαίνει 
τίποτα. Είναι κάποια που είχαν ενταχθεί ή θα ενταχθούν και θα πρέπει να 
υλοποιηθούν. Εμάς τα προβλήματά μας και οι ενδοιασμοί μας γενικότερα, όσον 
αφορά τους Δήμους, είναι πάρα πολλά δηλ. δεν θέλουμε π.χ. να μετατραπεί ο Δήμος 
σε μία επιχείρηση που ουσιαστικά θα πουλάει τις υπηρεσίες της, δεν θέλουμε να 
δίνουμε γη και ύδωρ στους συνεργάτες μας ιδιώτες, επενδυτές για να κερδίζουν αυτοί 
κι εμείς να παίρνουμε το ξεροκόμματο. Για παράδειγμα η Κοινοπραξία Αγ. 
Βαρβάρας, όπου έχουμε τον φυσικό πλούτο και τον δίνουμε να τον εκμεταλλευτούν 
άλλοι για να πάρουμε εμείς το 1/50 της αξίας του. Θεωρούμε ότι οι Δήμοι μας δεν 
εκτιμούνται όσον αφορά την αποτελεσματικότητα αν δηλ. τα κάνουν αργά ή 
γρήγορα, αν έχουν μεγάλο ή μικρό προϋπολογισμό, αν έχουν μεγαλόπνοοα ή 
φανταστικά έργα. Θεωρούμε ότι οι Δήμοι δεν πρέπει να λειτουργούν τεχνοκρατικά, 



δεν πρέπει να λειτουργούν με μάνατζερ, με λογιστές ή διαχειριστές για να μπορούμε 
να τα βγάλουμε πέρα γιατί πιστεύουμε ότι έχει άλλο σκοπό. Ισως, επειδή 
λειτουργούμε έτσι, δεν μπορούμε εύκολα και έργα να κάνουμε γιατί τα περισσότερα 
έργα που αναφέρονται εδώ δεν έχουν οικονομικό χαρακτήρα, δεν έχουν κέρδος γι’ 
αυτό και τόσα χρόνια δεν βρέθηκαν επενδυτές. Τελικά ποια είναι η κατεύθυνση της 
Τοπ. Αυτοδιοίκησης; Εχουμε γίνει ουσιαστικά υποχείριο της κεντρικής εξουσίας, 
δηλ. το κράτος να αποποιηθεί το ρόλο της αγγαρείας της κοινωνικής προσφοράς και 
να τον αναλάβουμε εμείς και χωρίς βέβαια να έχουμε τα απαιτούμενα έσοδα. 
Ουσιαστικά με τον τρόπο που λειτουργούμε είμαστε και υπόλογοι. Καλλιεργούμε 
μέχρι ένα σημείο κε Δήμαρχε, μέσα στη συνείδηση του απλού ανθρώπου, πως ό,τι 
κάνουμε και ό,τι μας προσφέρεται μέσα στην υπηρεσία πρέπει να το 
ξαναπληρώνουμε και είναι πολύ παράξενο που δεν αντιδράει και κανένας. Τελικά 
συνάδελφοι πώς νοείται η αποτελεσματικότητα; Πρέπει δηλ. να πούμε ότι 
αποτελεσματικός είναι ο  Σκουμπόπουλος και η παρέα του σ΄ ένα φτωχό κύκλο 
αριθμών, δεικτών, εσόδων κ.λ.π.; Εάν είναι έτσι τότε όλοι οι δήμαρχοι της Ελλάδας 
είναι αποτυχημένοι. Ποια είναι τα αποτελέσματα της ανάπτυξης και πώς κατανέμεται 
αυτή, ομοιόμορφα ή όχι; Τέτοιοι πρέπει να είναι οι προβληματισμοί ώστε να 
μπορέσουμε να κρίνουμε τους Δημάρχους ή τους Νομάρχες. Είδα τα τεχνικά 
προγράμματα των ετών 2003, 2004 και 2005 και τα μεγαλύτερα έργα είναι μία 
συνεπαναλαβανόμενη έκθεση στο τεχνικό πρόγραμμα, έργα που κουραστήκαμε να τα 
ακούμε και να τα βλέπουμε στα χαρτιά. Τελικά είμαστε της θέσης ότι ναι μεν το 
τεχνικό πρόγραμμα είναι τετραετίας αλλά αυτά είναι τετραετιών. Εκτίμησή μας είναι 
ότι το τεχνικό πρόγραμμα και ο προϋπολογισμός του Δήμου μας, μετά και την 
αναφορά μου στην επαναλαμβανόμενη παρουσίαση μεγάλων έργων, δεν είναι 
ρεαλιστικός, δεν είναι υλοποιήσιμος και πιστεύουμε ότι είναι και αναληθής γι’ αυτό 
κι εμείς θα τον καταψηφίσουμε. 

Σιδηρόπουλος: Διάβασα με πολύ μεγάλη προσοχή την εισηγητική έκθεση του 
κ. Δημάρχου, είναι τεκμηριωμένη, ξεκάθαρη, έντιμη και αληθινή και δεν χρειάζεται 
παρά μόνο λίγη καλή πρόθεση για να γίνουν αποδεκτά το τεχνικό πρόγραμμα και ο 
προϋπολογισμός. Παρά το γεγονός ότι η Τοπ.  Αυτοδιοίκηση πανελλήνια περνάει τις 
σκληρότερες στιγμές λιτότητας, μπορώ να πω ότι είναι ένα πρόγραμμα που έχει 
εκείνα τα χαρακτηριστικά που πρέπει να χαρακτηρίζουν ένα τεχνικό πρόγραμμα κι  
έναν προϋπολογισμό δηλ. έχει και τον ρεαλισμό του, και τη φαντασία του και το 
όραμα κι οπωσδήποτε προάγει την ανάπτυξη και βέβαια έχει και τον χαρακτήρα του 
κοινωνικού προγράμματος, το κοινωνικό πρόσωπο και δεν έχει κανένας παρά να το 
διαβάσει λεπτομερώς και θα δει ότι έχουν γίνει κι έχουν προβλεφθεί έργα και πολλές 
απαλλαγές οικονομικών βαρών από οικονομικά χαμηλά στρώματα της πόλης μας. 

Όλα τα τεχνικά προγράμματα, σχεδόν όλων των δημοτικών αρχών που 
πέρασαν μετά τη μεταπολίτευση δεν είχαν σπουδαία προγράμματα και έργα αλλά 
ήταν στη φάση της προετοιμασίας των προϋπολογισμών, των σχεδιασμών και το έργο 
τους ολοκληρώνονταν πάνω στην τετραετία ή στην οκταετία, ο δε κ. Βλαζάκης έκανε 
δώδεκα χρόνια. Επομένως θα πρέπει κάποιος να περιμένει και τη δική μας οκταετία 
για να ολοκληρωθεί το έργο μας. Διαβάζοντας το τεχνικό πρόγραμμα κε Πρόεδρε 
θέλω να προσθέσω ότι στην οδό Ακροπόλεως υπάρχει μία τόσο μεγάλη κυκλοφορία 
οχημάτων και πεζών, ιδιαίτερα μπροστά στα εβραίικα μνήματα, που ο κίνδυνος 
καθημερινών τροχαίων ατυχημάτων είναι προφανής. Θα παρακαλούσα, αν είναι 
δυνατόν, να βρεθεί το οικονομικό κόστος και να γίνει η κατασκευή παλλόμενων 
σηματοδοτών ώστε αυτοί να αποτελέσουν έναν μεγάλο αποτρεπτικό παράγοντα και 
να φέρουν ασφάλεια στην κυκλοφορία όλων γιατί ξέρουμε καλά πως ένας 
παλλόμενος σηματοδότης δίνει το αίσθημα στον οδηγό  ότι υπάρχει κίνηση, 



υπάρχουν διασταυρώσεις, πεζοί και οχήματα και προσέχει σε πολύ μεγάλο βαθμό. Μ΄ 
αυτές τις σκέψεις εγώ θα ψηφίσω άνετα και το τεχνικό πρόγραμμα και τον 
προϋπολογισμό. 

Τσιαμήτρου: Φέτος ακόμη πιο αναλυτική και τεκμηριωμένη η εισηγητική 
έκθεση για τον προϋπολογισμό του 2005 δεν μας άφησε πολλά περιθώρια να έχουμε 
απορίες και κενά για ερωτήσεις. Αντί για κρίσεις και επικρίσεις θα πρέπει να 
σταθούμε όλοι μαζί ενωμένοι σ΄ εκείνο το σημείο της εισηγητικής έκθεσης για 
διεκδίκηση γενναίας αύξησης των κεντρικών αυτοτελών πόρων και την απόδοση των 
αδίκως παρακρατηθέντων εσόδων από την Τοπ. Αυτοδιοίκηση των παλαιοτέρων 
ετών. Επίσης να προσπαθήσουμε για την ολοκλήρωση της υλοποίησης του Γ΄ΚΠΣ 
και την προετοιμασία του Δ΄ ΚΠΣ.  

Σχολιάστηκε πολλές φορές απ  ́ ορισμένους δημ. συμβούλους της 
αντιπολίτευσης για την προίκα που κληρονομήσαμε από την προηγούμενη δημ. αρχή 
και ο δήμαρχος πολλές φορές απάντησε ότι η  προίκα ήταν έκθεση ιδεών και πως 
ματώσαμε να τα κάνουμε επιλέξιμα  έργα και στη συνέχεια να γίνουν μελέτες, να 
ωριμάσουν κι όσο κι αν μας πονάει αυτή είναι η αλήθεια. Εμείς πασχίσαμε γι’ αυτό 
το πρόγραμμα κι όταν κάποτε πήγαμε στη Διαχειριστική Αρχή και συζητήσαμε με 
τους εκπροσώπους των Δήμων του Νομού μας, η Προϊσταμένη εκεί μας είπε πως όλα 
αυτά στην αρχή είναι προτάσεις κι εμείς θα πρέπει να αποδείξουμε ότι είναι επιλέξιμα 
τα έργα και στη συνέχεια να γίνουν ώριμα αλλά να είναι και ειλικρινής ο 
προϋπολογισμός αυτών των έργων. Θα αναφέρω μερικά παραδείγματα, όπως η 
πλατεία Ωρολογίου που βρήκαμε μόνον μία σύμβαση της βασικής μελέτης, η οποία 
δεν κάλυπτε τίποτα εκτός από την αρχιτεκτονική μελέτη, το έργο προτάθηκε μ΄ έναν 
ενδεικτικό προϋπολογισμό στο γόνατο διότι πριν ακόμη γίνει η αναθεώρηση των 
τιμών το έργο βγήκε με προϋπολογισμό πάνω από τον ενδεικτικό που υπήρχε στην 
πρόταση. Αναθέσαμε συμπληρωματικές μελέτες, καλλιτεχνική μελέτη του πύργου, 
στατική εδαφοτεχνική μελέτη, μηχανολογική ηλεκτρολογική μελέτη, κυκλοφοριακή 
μελέτη, ζητήσαμε από ΔΕΥΑΒ, ΔΕΗ και ΟΤΕ συμπληρωματικές μελέτες και 
αδειοδοτήσεις από αρχαιολογία βυζαντινών, νεοτέρων και κλασσικών μνημείων. Όλα 
αυτά μας πήραν χρόνο και χρήμα και  πάνω που τελειώναμε ήρθε η αναπροσαρμογή 
των τιμών. Στην αποκατάσταση κελυφών διατηρητέων όπου η μελέτη ήταν έτοιμη 
όταν αναλάβαμε εμείς αλλά το έργο έτσι όπως ήταν δεν ήταν επιλέξιμο γιατί η μελέτη 
αναφερόταν σε ιδιωτικά διατηρητέα κάτι που δείχνει την προχειρότητα της πρότασης. 
Εμείς βέβαια θα προσπαθήσουμε και θα καταφέρουμε να αξιοποιήσουμε διαφορετικά 
το έργο. Άλλο έργο είναι η κατασκευή υδατοδεξαμενής στην περιοχή Γεωργιανών 
όπου η πρόταση ήταν για υδατοδεξαμενή άρδευσης και βέβαια στη συνέχεια το Δ.Δ. 
ζητάει για ύδρευση αλλά δεν υπάρχει μεγάλη ποσότητα νερού για άρδευση. Αν μεν 
προχωρήσουμε σε άρδευση το έργο θα βγει μη επιλέξιμο, η πρότασή μας ήταν για 
ύδρευση και μας υποσχέθηκαν ότι μπορούμε να το κάνουμε ζητώντας αλλαγή του 
τίτλου. Άλλο έργο είναι η αποκατάσταση ιστορικού κτιρίου σχολείου στην Καστανιά 
όπου δεν υπήρχε ο χαρακτηρισμός ότι το κτίριο είναι παραδοσιακό και 
καταλαβαίνετε πόσο πρόχειρες ήταν όλες οι  προτάσεις. Το έργο οδική  σύνδεση 
οικισμού Κάτω Βερμίου με την ορεινή περιοχή Πριόνια έτσι όπως ήταν δεν συνέδεε 
δύο οικισμούς και δεν ήταν επιλέξιμο. Καταφέραμε κάναμε καινούργια μελέτη οπότε 
έγινε επιλέξιμο και ώριμο. Ένα από τα έργα του Γ΄ΚΠΣ είναι πως θα ξεκινήσουν το 
2005 μία σειρά έργων προγράμματος ΘΗΣΕΑΣ όπως τα Πολιτιστικά Κέντρα 
Τριποτάμου – Ταγαροχωρίου – Μέσης, το Μουσείο Εκπαίδευσης και οι αθλητικές 
εγκαταστάσεις στην Εληά, κατασκευή πεζοδρομίων κεντρικού δρόμου Γεωργιανών, 
συνέχιση πάρκου κυκλοφοριακής αγωγής που έχει αρχίσει και βρίσκεται σε πολύ 
ικανοποιητικό στάδιο, διάνοιξη δρόμων στα Γιοντζαλίκια όπου δουλεύουμε 2 χρόνια 



και θα συνεχίσουμε με μία ικανή πίστωση 300.000 ευρώ πράγμα που δεν είχε κάνει η 
προηγούμενη Δημ. Αρχή αν και ο Δήμος εισέπραξε απ΄ αυτήν την περιοχή από 
εισφορά σε χρήμα μεγάλο ποσό από συνδημότες μας. Τα έργα που θα πάρουν σάρκα 
και οστά και θα βοηθήσουν στην ανάπτυξη των δημοτικών διαμερισμάτων, 
συνοικισμών και του κέντρου του Δήμου μας το 2005 είναι δύο ιδιαίτερης σημασίας 
έργα, το κολυμβητήριο και η αμφιδρόμηση της Μητροπόλεως όπως και η γέφυρα του 
Κτηνιατρείου αλλά στη συνέχεια. Θα εκτελεστούν ακόμη μία σειρά έργων από το 
πρόγραμμα ΣΑΤΑ ή από δημοτικά έσοδα όπως είναι διανοίξεις δρόμων, κατασκευή 
κρασπέδων και ασφαλτοστρώσεις. Ηδη ξεκίνησαν αυτά τα δύο χρόνια η διάνοιξη 
Μάρκου Μπότσαρη, Κίμωνος, Πυθίας, Κομνηνών, θα συνεχίσουμε μ΄ αυτά και με 
άλλα πολλά που φαίνονται στο τεχνικό πρόγραμμα. Συνεχίζουμε τα κτίρια της 
Πανεπιστημιακής Σχολής, θα δημοπρατηθεί το Πολιτιστικό Κέντρο του Ξηρολιβάδου 
όπου ολοκληρώθηκε η μελέτη κ.α.  

Θεωρώ τον προϋπολογισμό του 2005 ότι είναι αναπτυξιακός γιατί στοχεύει σε 
μεγάλα έργα που έχουν σκοπό την ανάπτυξη του τόπου, είναι κοινωνικά δίκαιος, 
κατανέμει τις πιστώσεις με δικαιοσύνη μεταξύ των δημοτικών διαμερισμάτων αλλά 
και μεταξύ Δήμου, συνοικισμών και Δ.Δ. Στη δική μας διετία έγιναν τα περισσότερα 
δημοτικά έργα στα διαμερίσματα. Θα ψηφίσω το τεχνικό πρόγραμμα και τον 
προϋπολογισμό γιατί θα λύσει προβλήματα δεκαετιών. 

Τσιάρας: Διαβάζοντας το εισηγητικό του κ. Δημάρχου, διαπιστώσαμε και 
πάλι ότι περιγράφει μία ζοφερή κατάσταση που κάθε χρόνο κάποιοι φταίνε και δεν 
μπορούμε να κάνουμε τίποτα παραπάνω. Φέτος έχουμε ολυμπιακούς αγώνες, 
πανελλαδικές εκλογικές αναμετρήσεις και μόνο η παγκόσμια οικονομική ύφεση και η 
άνοδος πετρελαίου δεν αναφέρθηκε στην εισήγηση και βέβαια συνεχίζοντας 
αναφέρονται τα προβλήματα της κοινωνίας μας που η συρραφή τους δεν δίνει τίποτα 
όσο θα έδινε η προσπάθεια επίλυσής τους. Το ότι έχουμε στο νομό φθίνουσα πορεία, 
ακρίβεια και ανεργία δεν χρειαζόταν να περάσουν δύο χρόνια δημοτικής αρχής για να 
το διαπιστώσετε. Περιμέναμε να δώσετε σ΄ αυτά τα προβλήματα τις δικές σας λύσεις 
για τις οποίες σας ψήφισε το πολυδιαφημισμένο 54%, που πραγματικά πίστεψε ότι 
μπορεί ν΄ αλλάξετε κάτι στην πόλη και τελικά απογοητεύτηκε. Στην εισηγητική 
έκθεση αναφέρεται ότι έχει συντελεστεί μεγάλη πρόοδος, υπάρχουν μεγάλες 
προοπτικές για την πόλη αλλά δεν αναφέρει που γίνονται αυτές εκτός από την 
πανεπιστημιακή σχολή. Καλώς ή κακώς κερδίσατε τις εκλογές τη στιγμή που είχαν 
εγκριθεί οι σχολές σ΄ όλους τους Δήμους και κάνατε αυτό το έργο που τόσο πολύ το 
χαρήκατε που η χριστουγεννιάτικη κάρτα που μας στείλατε έχει φωτογραφία το 
πανεπιστήμιο.  

Στο τεχνικό πρόγραμμα του 2004 είχε εγκεκριμένο προϋπολογισμό 
1.125.000,00 ευρώ και φέτος έχει άλλες 525.000,00 ευρώ που προφανώς πέρυσι 
εκτελέσθηκαν οι μισές εργασίες και οι υπόλοιπες θα γίνουν φέτος. Να αναφερθώ λίγο 
στις μελέτες που δεν ήταν καλές, για τις οποίες ματώσατε για να τις ολοκληρώσετε, 
δεν βρήκατε προϋπολογισμούς ή ώριμες μελέτες αλλά πάντως βρήκατε μελέτες που 
μπορούσαν να συνεχισθούν, υπήρχε ένα μονοπάτι, ένα κουβάρι που μπορούσατε να 
ξετυλίξετε. Δηλαδή κάτι υπήρχε για να τις χρηματοδοτήσει η Περιφέρεια και όχι γιατί 
ήταν τόσο ικανός ο προηγούμενος Δήμαρχος και το κατάφερε χωρίς να παρουσιάσει 
τίποτα. Περίμενα να μας πείτε τι θα αφήσετε εσείς στην επόμενη δημοτική αρχή 
ακόμη κι από εγκεκριμένους τίτλους. Βλέπω ότι στην  προϋπολογισμό υπάρχουν 
περίπου 100.000,00 ευρώ για μελέτες που πρόκειται να γίνουν τον επόμενο χρόνο 
από τα οποία 45.000,00 ευρώ είναι για την αξιοποίηση των στρατοπέδων, 20.000,00 
ευρώ για το Γ.Π.Σ. που ολοκληρώνεται, 20.000,00 ευρώ για τις Ζ.Ο.Ε. που έπρεπε να 
αλλαχθούν, 6.000,00 ευρώ για το σχολείο που σας ζήτησε η Νομαρχία να κάνετε με 



την εδαφοτεχνική μελέτη και δύο πολεοδομικές μελέτες εφαρμογής των περιοχών 
από 7.000,00 ευρώ η κάθε μία. Εγώ πιστεύω πως πρέπει να κάνετε κάποιες 
ολοκληρωμένες μελέτες, να σκεφτείτε ποια θα είναι η προοπτική, να αποφασίσετε τι 
θέλετε να κάνετε γιαυτή την πόλη στο μέλλον, να κάνετε μελέτες κ.λ.π. Εγώ αυτό δεν 
το βλέπω και πολίτες που παρακολούθησαν το master plan που παρουσιάσατε είπαν 
ότι ήταν έκθεση προβλημάτων της περιοχής. 

Για το τεχνικό πρόγραμμα πάνω από το 75% των έργων ήταν ενταγμένο και 
στην προηγούμενη χρονιά, είπατε ότι όλα έχουν την έγκριση για χρηματοδότηση 
αλλά δεν τα κάνατε για κάποιους λόγους και το υπόλοιπο 25% των έργων δεν είναι 
τίποτα ουσιαστικά καινούργιο. 

Πουλασουχίδης: Εξ αντικειμένου ο προϋπολογισμός είναι μία έκθεση ιδεών 
και μόνον έτσι θα μπορούσε να σχολιαστεί. Επειδή είμαι πρακτικός άνθρωπος θα 
προτιμούσα να κάνουμε καλύτερα έναν απολογισμό και να δούμε τι υλοποίησε η 
Δημοτική Αρχή από τον προϋπολογισμό του 2004 σε σχέση μ΄ αυτά που υποσχέθηκε 
και να δούμε κατά πόσο και ο προϋπολογισμός του 2005 είναι ρεαλιστικός, 
πραγματικός, αποδίδει αυτό που ως έννοια απαιτεί ο νόμος δηλ. ένας 
προϋπολογισμός που να είναι η εικόνα και τα έργα του Δήμου για την επόμενη 
χρονιά κάτι όμως που δυστυχώς δεν συμβαίνει. Δεν μπαίνω στον πειρασμό να 
σχολιάσω περισσότερο ούτε την εισήγηση του κ. Δημάρχου, ούτε αυτά που 
περιγράφονται ως τεχνικό πρόγραμμα γιατί νομίζω πως χάνω την ώρα μου γιατί μέχρι 
τώρα ήμασταν για τετραετία και τώρα ακούστηκε και οκταετία. Δηλαδή άλλη μία 
τετραετία για να κάνουμε αυτά που υποτίθεται θα κάναμε το 2003, π.χ. η 
Μητροπόλεως που 1.1.2003 ήδη θα ήταν διπλής κατεύθυνσης, πήγαμε 1.1.2005 κι 
ακόμη είμαστε στα σχέδια μ΄ έναν προϋπολογισμό της τάξης των 60.000,00 ευρώ που 
αρκούν για να φυτευτούν κάποια λουλούδια στη Μητροπόλεως αλλά για να γίνει 
αμφιδρόμηση της Μητροπόλεως δεν φτάνουν ούτε για τα προκαταρκτικά.  

Είπε ο κ. Δήμαρχος και το επαναλαμβάνει συνέχεια, ότι βρήκε ταμείο 
1.1.2003 με 11.000,00 ευρώ και πλήρωσε 1.250.000,00 ευρώ και όχι βέβαια από δικά 
του χρήματα αλλά προφανώς από έσοδα του Δήμου. Θα ήταν καλό κάποια στιγμή ο 
κ. Δήμαρχος να είχε καταθέσει στο Δημ. Συμβούλιο έναν πίνακα με το τι αφορούν 
αυτά τα 1.250.000,00 ευρώ που πλήρωσε αλλά να πει και τι εισέπραξε ο Δήμος μέσα 
στο 2003 κι αφορούσαν εγκεκριμένες πιστώσεις του έτους 2002 και τότε θα ήταν 
αξιόπιστος. Είπε ότι ήρθαν να βάλουν τάξη κι επικαλέσθηκε ως παράδειγμα την 
ενοποίηση των Νομικών Προσώπων του Δήμου που ήταν μία αναγκαία ενέργεια και 
θα γινόταν ούτως ή άλλως γιατί το επέβαλαν και οι οδηγίες του υπουργείου 
Εσωτερικών. Δεν μας είπε όμως τι τάξη έβαλε, π.χ. στη στάθμευση των οχημάτων 
μέσα στην πόλη τη στιγμή που τη γέμισε με κολονάκια και κώνους, παράνομα κι 
αυθαίρετα πολλές φορές, χωρίς να υπολογίζει ούτε την δημοτική περιουσία, ούτε τα 
δικαιώματα των πολιτών και τόσα άλλα. Η διαδικασία με τα κολονάκια έγινε μία 
ανεξέλεγκτη κατάσταση και κανείς δεν ξέρει  πόσα κολονάκια προμηθευτήκαμε, πού 
τα τοποθετήσαμε, πόσα έχουμε υπόλοιπα, αν μπήκαν με αποφάσεις του Δημ. 
Συμβουλίου ή όχι και φτάνουμε στο ευτράπελο να συζητάνε ο Δήμαρχος με τον 
αντιδήμαρχο αν τα έβαλε ο Δήμος ή οι ιδιώτες μόνοι τους.  

Γνωρίζετε πολύ καλά κε Δήμαρχε ότι κατεδαφίστηκε πρόσοψη κτιρίου 
διατηρητέου άλφα στο κέντρο της πόλης υπό τα όμματα της Πολεοδομίας και μέχρι 
στιγμής δεν βλέπω να κινείται κανένας κι αν μου πείτε ότι δεν το ξέρετε θα επανέλθω 
στη δευτερολογία μου γι’ αυτό. Υπήρχε ένας τομέας που αυτή τη διετία, σαν 
αντιπολίτευση, δώσαμε συγχαρητήρια στον αντιδήμαρχο καθαριότητας για την 
προσπάθεια που κατέβαλε ώστε να είναι η πόλη καθαρή αλλά η καθαριότητα στον 
νέο προϋπολογισμό επαφίεται στην τύχη της; Όλα κι όλα για τον εξοπλισμό της είναι 



10.000,00 ευρώ; Από τα 3.200.000,00 ευρώ που είναι τα ανταποδοτικά τέλη της 
καθαριότητας, μόνον αυτά περισσεύουν για τον εξοπλισμό της κι έτσι λέμε ότι 
βάζουμε τάξη στην πόλη και αποδίδουμε ικανοποιητικές υπηρεσίες στους πολίτες; 
Βαρέθηκα την προηγούμενη οκταετία την αντιπολίτευση να λέει ότι 
εγκαταλείφθηκαν τα νεκροταφεία. Ερχεται λοιπόν ο καινούργιος προϋπολογισμός και 
με προϋπολογιζόμενα έσοδα της τάξης των 195.000,00 ευρώ διαθέτει 15.000,00 ευρώ 
για τα νεκροταφεία. Αυτό το τέλος είναι ανταποδοτικό, αυτή είναι η προσοχή και το 
ενδιαφέρον σας για τα νεκροταφεία; Γενικά έχουμε μία προχειρότητα που αν καθίσει 
κανείς να αναλύσει έναν έναν τους κωδικούς θα τραβάει τα μαλλιά του. Την 
προηγούμενη φορά συζητούσαμε ένα θέμα που κατ΄ εμέ δεν ήταν της αρμοδιότητάς 
μας δηλ. να διακόψει τη συνεργασία με την Κοινοπραξία για την εκμετάλλευση του 
αμμοχάλικου, φτάσαμε 31.12. και δεν μπορεί προφανώς αυτή τη στιγμή ο Δήμος να 
αποφασίσει πώς θα εκμεταλλευτεί το αμμοχάλικο και ο Δήμαρχος βάζει στον 
προϋπολογισμό τα ίδια έσοδα με τα περσινά, όταν ακούστηκε ότι έγινε 
υπερεκμετάλλευση του αμμοχάλικου και γι’ αυτό ήταν αυξημένα τα έσοδα. Τώρα 
που για ένα μεγάλο χρονικό διάστημα δεν θα μπορούμε να το εκμεταλλευτούμε, για 
το υπόλοιπο διάστημα θα πρέπει να κάνουμε μία λογική χρήση, ερχόμαστε να 
προϋπολογίσουμε τα ίδια έσοδα για να ισοσκελίσουμε κάποιος κωδικούς που 
ξέροντας πολύ καλά ότι αυτά τα σχέδιά μας δεν πρόκειται να υλοποιηθούν. 

Μιχαηλίδης Κων/νος: Σήμερα είναι η σπουδαιότερη και κυρίαρχη συνεδρίαση 
με θέμα τον προϋπολογισμό του έτους 2005 Πρώτον παρατηρώ ότι ο 
προϋπολογισμός είναι τυποποιημένος και πρόχειρος με κανένα όραμα και εξέλιξη 
στην περιοχή της κοίτης του Αλιάκμονα, ο τόπος δηλ. όπου γίνεται  ένα τεράστιο 
έργο για την περιοχή μας αλλά η αδράνειά μας βρίσκει βέβαια αντίθετους τους 
δημότες, που θέλουν ως Δήμος να εκμεταλλευτούμε με τον καλύτερο τρόπο την 
περιοχή για την οικονομική και πολιτιστική ανάπτυξη. Το δεύτερο θέμα που θέλω να 
θίξω είναι η χρηματοδότηση του Δήμου στα Δ.Δ. που εδώ και πολλά χρόνια 
παραμένει στο ίδιο χρηματικό ποσό με το οποίο μόνο συντηρούνται, χωρίς καμία 
αναβάθμιση, χωρίς να έχουν τη δυνατότητα να υλοποιήσουν το πρόγραμμά τους, 
σύμφωνα με την εξέλιξη και ανάπτυξη. Διαπιστώνω με τον σημερινό προϋπολογισμό 
πως ισχύει ό,τι και τα προηγούμενα χρόνια αλλά μία αλλαγή είναι αναγκαία και 
άμεση. 

Μηλιόπουλος: Αν μπλέξουμε με κωδικούς, νούμερα και ποσά, πιστεύω ότι 
ξεφεύγουμε από τις βασικές πολιτικές ιεραρχίες που  πρέπει να έχει κάθε Δήμος. 
Θεωρώ ότι ένας προϋπολογισμός από τη φύση του είναι πλασματικός και λογικό να 
είναι και διεκδικητικός. Δεν μπορούμε να μιλάμε για πραγματικά στοιχεία ενός 
προϋπολογισμού, όταν η συμμετοχή της κεντρικής διοίκησης είναι της τάξης του 
25% κι αφαιρεί από την ίδια την Αυτοδιοίκηση να διαχειρίζεται τα έργα που 
πρόκειται να υλοποιηθούν ορίζοντας μάλιστα άλλους φορείς όπως η Περιφέρεια, να 
κρίνουν αυτή τη διάθεση των κονδυλίων. Οσον αφορά τον συγκεκριμένο 
προϋπολογισμό, πέρα από το τεχνικό πρόγραμμα που θεωρώ κι εγώ ότι το 75% 
περίπου των έργων μεταφέρονται από τεχνικό σε τεχνικό πρόγραμμα, περίμενα φέτος 
ειδικά να περιέχει και ορισμένα ανθρώπινα στοιχεία όπως π.χ. στοιχεία για την 
ανάπτυξη του αγροτικού και κτηνοτροφικού τομέα, στοιχεία και προτάσεις για την 
καταπολέμηση της ανεργίας κ.α. Δεν περιλαμβάνει τίποτα για τα μεγάλα προβλήματα 
της πόλης όπως η τοπική αγορά καθώς και χωροθέτηση ενός νέου νεκροταφείου ή 
μιας τοπικής λαχαναγοράς. Γι’ αυτούς τους λόγους που ανέφερα θα τον καταψηφίσω. 

Κεχαγιόγλου: Πραγματικά είμαι συγκλονισμένος από τη μίζερη εικόνα που 
παρουσίασε η αντιπολίτευση και παραιτούμαι της ομιλίας μου. 



Μιχαηλίδης: Στην τελευταία συνεδρίαση του 2004, έγκαιρα όπως ειπώθηκε 
αλλά εγώ δεν θα συμφωνήσω, συζητάμε για τον προϋπολογισμό του 2005 και το 
τεχνικό πρόγραμμα, μία κορυφαία συνεδρίαση γιατί όλη η οικονομική πορεία αλλά 
και το σύνολο των έργων για το 2005 βασίζονται στη σημερινή μας απόφαση. Στην 
προσπάθειά μου να μελετήσω τις εισηγήσεις του Δημάρχου παρατήρησα με λύπη μου 
μία επανάληψη της έκθεσης 2004, μία επανάληψη γραφειοκρατικής και λογιστικής 
αντίληψης χωρίς κάτι καινούργιο, χωρίς όραμα, χωρίς πολιτικό σχεδιασμό. Διέκρινα 
μία προχειρότητα στο σύνολο του τεχνικού προγράμματος και μία αδυναμία της 
Δημοτικής Αρχής να ολοκληρώσει αυτά που προγραμματίζει και προϋπολογίζει. Από 
τα 19.500.000,00 ευρώ που προορίζονται για το τεχνικό πρόγραμμα του Δήμου, μόλις 
450.000,00 ευρώ προέρχονται από έσοδα του Δήμου, ποσό υποπολλαπλάσιο 
προηγούμενων τεχνικών προγραμμάτων και βέβαια αυτά τα χρήματα θα δαπανηθούν 
για προμήθειες υλικών καθαριότητας, ηλεκτρολογικών υλικών, πινακίδων και 
διάφορες συντηρήσεις. Αυτό βέβαια αποδεικνύει περίτρανα την εισοδηματική 
πολιτική του Δήμου, με τα συρτάρια γεμάτα χαρτιά και τιμολόγια και τα ταμεία 
άδεια. Για τρίτη φορά χρησιμοποιούνται αυθαίρετα νούμερα που δεν 
αντιπροσωπεύουν την πραγματικότητα όπως π.χ. 60.000,00 ευρώ για την 
αμφιδρόμηση της Μητροπόλεως όταν δεν ξέρω αν αυτά τα χρήματα επαρκούν μόνο 
για τις μετρήσεις, 150.000,00 ευρώ η αίθουσα πολλαπλών χρήσεων της Μέσης όταν 
πέρυσι λέγατε και ισχυριζόσασταν ότι το έργο στοιχίζει 100.000,00 ευρώ και τελικά 
δεν το κάνατε, 150.000,00 ευρώ η αποπεράτωση του Πολιτιστικού Κέντρου 
Τριποτάμου, όταν πέρυσι λέγατε ότι κοστίζει 70.000,00 ευρώ και δεν το 
υλοποιήσατε. Είναι φανερή λοιπόν η επανάληψη των έργων του 2004 στο τεχνικό 
πρόγραμμα του 2005 και πολύ πιθανόν τα ίδια έργα να τα δούμε και το 2006. Αρα 
είναι κοινή διαπίστωση ότι πρόκειται για ένα φτωχό τεχνικό πρόγραμμα και ορφανό 
από έργα. Κάνατε το λάθος να συμπεριλάβετε στο τεχνικό πρόγραμμα έργα που 
προτάθηκαν στο ΘΗΣΕΑΣ στο ΠΕΠ που είναι αμφίβολο αν θα εγκριθούν μόνο και 
μόνο για να εμφανίσετε ένα παχουλό τεχνικό πρόγραμμα. Αν δούμε λοιπόν το τεχν. 
πρόγραμμα που σήμερα καταθέσατε δεν θα ήταν διαφορετικό από ένα τεχν. 
πρόγραμμα ενός μικρού Δήμου, 5.000 κατοίκων που μόνον αυτά μπορεί να κάνει. 
Είναι ένα πρόγραμμα με έργα ρουτίνας και καθημερινότητας, χωρίς πολιτικό 
σχεδιασμό και λείπει το μεγάλο έργο αυτής της πόλης καθώς και το όραμα γι’ αυτήν 
την πόλη. Δυστυχώς η πόλη της Βέροιας, τα τρία τελευταία χρόνια περιορίζεται στα 
ίδια και ίδια έργα καθημερινής σημασίας. Ολοι περίμεναν την τεχνική 
ανασυγκρότηση του Δήμου και εισέπραξαν την οπισθοδρόμησή του. Οσον αφορά τον 
προϋπολογισμό, δεν παρεκκλίνει καθόλου απ΄ όσα ανέφερα για το τεχνικό 
πρόγραμμα και κάθε άλλο από διεύρυνση αναπτυξιακών οριζόντων στον Δήμο δεν 
προσφέρει. Αυτό που είναι απορίας άξιο, είναι για τις προοπτικές που διάπλατα 
ανοίγονται στην πόλη μας όπως ισχυρίζεται ο κ. Δήμαρχος στην εισηγητική του 
έκθεση. Εγώ δεν πείθομαι με τα μερεμέτια που εισηγείστε ως σοβαρά και μεγάλα 
έργα και τα πιο πολλά είναι αναγκαία για την καθημερινότητα του πολίτη αλλά 
δυστυχώς μέχρι εκεί φτάνει η φαντασία και το όραμα της σημερινής Δημ. Αρχής. 
Επειδή κάνατε και ιδιαίτερη αναφορά στην οδό Μητροπόλεως και στην απόφαση του 
ΚΑΣ για την αμφιδρόμησή της, θα έπρεπε επιτέλους να είστε και ειλικρινής με τους 
συμπολίτες και να μη μιλάτε για αποκατάσταση της φυσιολογικής ροής της 
κυκλοφορίας στην πόλη γιατί θα λέμε ότι ευτυχώς που δεν ισχύει σήμερα στην 
Ελλάδα και στην πόλη μας η μέθοδος του εξοστρακισμού που ίσχυε στην Αρχαία 
Ελλάδα. Ακούτε τους φορείς και τους επιστήμονες μόνον όταν εσείς το επιθυμείτε, 
αλλά ακόμη και τους μελετητές τους ορμηνεύετε τι θέλετε να πουν και θεωρώ ότι 
ήταν άστοχη η αναφορά στη μελέτη του κ. Κώτιου για το σχέδιο στρατηγικής 



ανάπτυξης της Βέροιας γιατί το μόνο που μας είπε ήταν αυτά που μας λέγατε κι εσείς, 
ακόμη και τη Μονάδα Επεξεργασίας Απορριμμάτων μας είπε δηλ. για το που πρέπει 
να γίνει, εσείς όμως δεν μας είπατε ακόμη, μιας και συνεχώς δικαιώνεστε όπως λέτε, 
τι έγινε τελικά μ΄ αυτή την περιβόητη Μονάδα Απορριμμάτων και τις θέσεις ιδεών 
σας;  

Γιατί δεν προβλέψατε κε Δήμαρχε στον προϋπολογισμό σας κονδύλιο για τον 
καλλωπισμό και τη συντήρηση του Αλσους Παπάγου που ολοένα καταστρέφεται και 
μέρα με τη μέρα αργοπεθαίνει; Γιατί δεν προβλέψατε κονδύλιο για την 
προγραμματική σύμβαση που κάναμε με τα Αστικά; Για ποιο λόγο προβλέπετε έσοδα 
150.000,00 ευρώ από τη συμμετοχή του Δήμου στην Κοινοπραξία Αγ. Βαρβάρας με 
το Σκυρόδεμα Βεροίας όταν γνωρίζατε ότι σε κάθε περίπτωση, έτσι όπως 
δρομολογήσατε τα πράγματα, θα καθυστερήσει για πολύ καιρό να πάρει ο Δήμος 
χρήματα; Για ποιο λόγο προβλέψατε για το 2005 έξοδα 7.000,00 ευρώ για τη 
συμμετοχή του Δήμου στην προγραμματική σύμβαση τουριστικής προβολής με τη 
Νομαρχία όταν στην προηγούμενη συνεδρίαση το καταψηφίσατε και είπατε ότι δεν 
πρόκειται να συμμετάσχουμε γιατί δεν τηρήθηκε η συμφωνία; Δεν θα πρέπει αυτός ο 
Δήμος να πληρώνει πολιτικές αντιπαλότητες και σκοπιμότητες. 

Παπαστεργίου: Πριν προχωρήσω θα μου επιτρέψετε κε Δήμαρχε να σχολιάσω 
κάτι που προκλήθηκε από την εισηγητική σας τοποθέτηση. Μέχρι στιγμής, κάθε 
φορά για κάτι που δεν θέλατε ή δεν μπορούσατε να κάνετε στο Δήμο βρίσκατε ένα 
άλλοθι, την προηγούμενη Δημ. Αρχή, ενώ σήμερα βρήκατε ακόμη ένα δηλ. τις 
θεσμικές αλλαγές που προκαλεί αυτή κυβέρνηση, της Νέας Δημοκρατίας. Είπατε ότι 
μετατράπηκε το ΕΠΤΑ σε ΘΗΣΕΑΣ κι αυτό αποτελεί τροχοπέδη για την υλοποίηση 
των έργων. Η άποψή μου είναι ότι δεν φταίει τίποτα απ΄ όλα αυτά αλλά ο τρόπος με 
τον οποίο ασκείτε την πολιτική, που δεν σας επιτρέπει ν΄ ακούτε τις προτάσεις μας, 
που δεν σας επιτρέπει να συνεργάζεστε με τους φορείς της πόλης, που δεν σας 
επιτρέπει να συναποφασίζετε για το καλό αυτής της πόλης. Αλλωστε ήταν 
χαρακτηριστικό αυτό που είπατε κλείνοντας την τοποθέτησή σας ότι δηλ. μας καλείτε 
να ψηφίσουμε τον προϋπολογισμό και όχι να συζητήσουμε και να βελτιώσουμε τον 
προϋπολογισμό και το τεχνικό πρόγραμμα για να έχουμε καλύτερο αποτέλεσμα 
γιαυτή την πόλη. Αυτό νομίζω είναι το σημαντικότερο πρόβλημα άσκησης της 
πολιτικής.  

Ο προϋπολογισμός και το τεχνικό πρόγραμμα του Δήμου είναι το 
σημαντικότερο εργαλείο άσκησης πολιτικής του Δήμου για το 2005. Για να συμβεί 
αυτό πρέπει τα δύο παραπάνω νομοθετήματα να έχουν κάποια χαρακτηριστικά όπως 
της διαφάνειας, της αξιοπιστίας, της λειτουργικότητας, να δίνει το δικαίωμα στο 
Δήμο να χαράζει αναπτυξιακούς δρόμους για την πόλη μας και να δημιουργεί τέτοιες 
συνθήκες ώστε το επόμενο έτος να επιλύονται τα προβλήματα με συνεχώς 
ταχύτερους ρυθμούς, να έχει στόχους και όραμα. Για να δούμε αν αυτά υπάρχουν 
στον προϋπολογισμό και το τεχνικό πρόγραμμα, θα ακολουθήσουμε τη συμβουλή του 
κ.  Δημάρχου που είναι να δούμε και να μελετήσουμε παράλληλα τους δύο 
προϋπολογισμούς, να πάμε δηλ. στον προϋπολογισμό του 2004 και να δούμε τον 
αντίστοιχο σημερινό. Πηγαίνοντας στην εισηγητική έκθεση και στον προϋπολογισμό 
του 2004 αναφέρονται χαρακτηριστικά ότι κυριότεροι από τους στόχους είναι η 
κατασκευή και λειτουργία του κολυμβητηρίου καθώς και του αθλητικού κέντρου 
κάτω από την Εληά που θα αναδείξουν τις αναμφισβήτητες δυνατότητες και αρετές 
ιδιαίτερα των νέων μας. Αλλοι στόχοι η κατασκευή υπόγειων χώρων στάθμευσης για 
την επιτυχή αντιμετώπιση του έντονου κυκλοφοριακού προβλήματα και για την 
πολλαπλή αξιοποίηση των υπαρχουσών διαθεσίμων εκτάσεων χωρίς οικονομική 
επιβάρυνση του Δήμου μας, η αμφιδρόμηση της οδού Μητροπόλεως, οι αστικές 



αναπλάσεις, παρεμβάσεις στην πλατεία Ωρολογίου, πρωτοβουλία για την προστασία 
και ανάπλαση της κοίτης του Τριποτάμου. Ποιος απ΄ αυτούς τους στόχους δεν ισχύει 
και στον σημερινό προϋπολογισμό; Τι έγινε το 2004 έτσι ώστε ν΄ αρχίσει να 
προωθείται κάτι καινούργιο στον προϋπολογισμό του 2005; Αν πάμε μάλιστα και στο 
Τεχνικό Πρόγραμμα θα δούμε μερικά παραδείγματα όπως σύνδεση Ράχης με περιοχή 
Καβάκια και κάθετοι οδοί 94.000,00 ευρώ, αντιδιαβρωτικά έργα στην Καστανιά 
100.000,00 ευρώ και μουσείο αγροτικής και λαογραφικής πολιτιστικής κληρονομιάς 
βλάχων στο Ξηρολίβαδο 102.000,00 ευρώ. Αυτά τα διαβάζω από το τεχνικό 
πρόγραμμα εκτελεστέων έργων του 2004 κι έτσι ακριβώς, με τον ίδιο τίτλο, με τον 
ίδιο προϋπολογισμό βρίσκονται στο 2005, πράγμα που σημαίνει ότι δεν έγινε τίποτα 
απ΄ αυτά τα έργα και όχι μόνο απ΄ αυτά αλλά συνολικά. Ενας τέτοιος 
προϋπολογισμός, με τέτοιες επαναλήψεις, πώς είναι δυνατόν να έρθει εδώ και να 
ζητάμε να τον ψηφίσουμε χωρίς να λαμβάνονται υπόψη οι δικές μας προτάσεις. Για 
το τεχνικό πρόγραμμα θα πω και κάτι που το παρατήρησα προχθές όταν πήγα να 
επισκεφθώ τον νέο δρόμο που έγινε και συνδέει τη Βέροια με την Κοζάνη. Θεωρώ 
καταρχήν ότι η είσοδος της πόλης μας από την Εγνατία Οδό είναι απαράδεκτη κι αν 
τυχόν ένας αυτοκινητιστής κάνει λάθος και αντί να στρίψει προς Βέροια, μπει στην 
Κοζάνη, για να επιστρέψει πρέπει να πάει στον Πολύμυλο και μετά να επιστρέψει 
στη Βέροια. Νομίζω ότι είναι απαραίτητες σ΄ αυτόν τον δρόμο, να το διεκδικήσουμε 
δυναμικά πια, δύο παρακαμπτήριοι οδοί, μία που θα συνδέει τη Λευκόπετρα και μία 
που θα συνδέει την Παναγία Σουμελά και νομίζω ότι μ΄ αυτές τις δύο 
παρακαμπτήριες οδούς η πόλη μας έχει να κερδίσει πολλά και σε ανάπτυξη και σε 
οικονομία. 

Φουρνιάδης: Εδώ και αρκετά χρόνια κυβερνητικοί επιτελικοί σχεδιασμοί κι 
ένας βασικός στρατηγικός στόχος ήταν η αποκέντρωση και η περιφερειακή 
ανάπτυξη. Δυστυχώς όλα αυτά τα χρόνια δεν έγινε τίποτα αντίθετα γιγαντώθηκε  και 
καθιερώθηκε το αθηνοκεντρικό κράτος. Τελευταία, με την ανάληψη και πραγμάτωση 
της Ολυμπιάδας, έβαλαν ταφόπετρα στην περιφερειακή ανάπτυξη. Με λάβαρο τους 
Ολυμπιακούς Αγώνες όλη η οικονομική ικμάδα της πόλης μας κατευθύνθηκε στα 
τεράστια έργα που έγιναν στην πρωτεύουσα, άλλα απ΄ αυτά ουσίας κι άλλα για το 
θεαθήναι όπως αυτό του Καλατράβα, χωρίς κανένα όφελος για τους Ελληνες και 
αμφισβητούμενα οφέλη για την Ελλάδα. Το μόνο σίγουρο είναι ότι μεταφέρθηκε 
πακτωλός χρημάτων στις τσέπες των ολίγων. Η κεντρική επιλογή και ενίσχυση στο 
αθηνοκεντρικό κράτος στέρησαν την περιφέρεια από πολλούς πόρους. Το κύτταρο 
της δημοκρατίας, η Τοπική Αυτοδιοίκηση και ειδικά ο πρώτος βαθμός της 
βομβαρδίστηκε με αρμοδιότητες χωρίς τους αντίστοιχους πόρους παρά τη 
συνταγματική επιταγή και παρά τη φιλοσοφία του νόμου του Καποδίστρια. 
Οικονομικά αιμορραγούν οι Δήμοι και οι πολίτες ακουμπάνε το μέλλον τους μόνο 
στους δημότες, περιορίζεται η χρηματοδότηση των αναπτυξιακών προγραμμάτων από 
τα ΠΕΠ, το ΣΑΤΑ, ΥΠΕΧΩΔΕ και ΕΠΤΑ. Ευελπιστούμε στο πρόγραμμα ΘΗΣΕΑΣ. 
Σφίγγοντας αυτή η στρόφιγγα δεν μπορούν οι Δήμοι ν΄ ανταποκριθούν στις 
προσδοκίες των πολιτών. Τα μεγάλα προβλήματα του τόπου μας είναι η ανεργία, η 
ακρίβεια, η αποβιομηχανοποίηση και ο μαρασμός της αγροτιάς. Αντιμετωπίστηκαν 
σε κεντρικό επίπεδο, χωρίς πορεία και χωρίς κατεύθυνση, με αποτέλεσμα και οι 
Δήμοι που δεν ενισχύονται οικονομικά, που δεν έχουν οικονομική αυτοτέλεια, να μη 
μπορούν να παίξουν τον ρόλο τους. Μέσα σ΄ αυτές τις δυσμενείς και αντίξοες 
συνθήκες ο προϋπολογισμός του 2005, που έχει τις περιορισμένες δυνατότητες, έχει 
στοιχεία και αναπτυξιακά και προοδευτικά για όλες τις περιοχές του Δήμου μας, για 
το κέντρο, την περιφέρεια και τα Δ.Δ. Υπάρχει μία ισομερής ανάπτυξη σ΄ όλη την 
περιοχή. Τα τεχνικά έργα που αναφέρονται αναλυτικά στον προϋπολογισμό και οι 



δράσεις συμβάλλουν στο να έχουμε μία ανάπτυξη ισόρροπη και κατά το δυνατόν 
καλύτερη στο νομό μας. Τα μεγάλα τεχνικά έργα, που δεν είναι μερεμέτια, όπως το 
κολυμβητήριο που βρίσκεται στην τελευταία φάση δημοπράτησης, η σύνταξη της 
οριστικής μελέτης της γέφυρας του Κτηνιατρείου, οι μελέτες της αστικής ανάπλασης 
σε συνδυασμό με την αμφιδρόμηση της οδού Μητροπόλεως έχουν ολοκληρωθεί και 
περιμένουμε να δημοπρατηθούν, η οριστική μελέτη που συντάχθηκε για τη σύνδεση 
του Ανω Βερμίου με το Κάτω Σέλι βρίσκεται στο τελικό στάδιο και περιμένουμε τη 
χρηματοδότησή του, η τροποποίηση των Ζ.Ο.Ε. και του Γ.Π.Σ. αποτελούν ένα 
σταθερό εργαλείο στα χέρια του Δήμου για να πραγματοποιήσει τις δράσεις και 
ενέργειές του. 

Δάσκαλος: Ως τεχνικός, θα σταθώ σε κάποιες παρατηρήσεις και σκέψεις επί 
του τεχνικού προγράμματος, πιστεύοντας πως κάθε τεχνικό πρόγραμμα θα πρέπει να 
συντάσσεται, κατά την εκτίμησή μου, με προοπτική την ανάπτυξη της πόλης και των 
Δ.Δ. Μελετώντας το τεχνικό πρόγραμμα του 2005 το βρίσκω φιλόδοξο αλλά κατά 
την εκτίμησή μου ένα τμήμα αυτού δεν είναι υλοποιήσιμο. Παρατηρώ ότι πολλά έργα 
περιλαμβάνονταν και στο τεχν. πρόγραμμα 2004. Ενθυμούμενος την περυσινή μου 
τοποθέτηση σχετικά με τον προϋπολογισμό, είχα προτείνει κάποια έργα και θα 
περίμενα να συμπεριληφθούν στο φετινό τεχνικό πρόγραμμα. Παραμένω όμως με την 
απορία, πώς πραγματικά γίνεται η αξιολόγηση και η σύνταξη του τεχνικού 
προγράμματος. Θα περίμενα ειδικά από εσάς κε Δήμαρχε, αφού διατελέσατε 
διευθυντής του Δήμου αρκετά χρόνια, να ζητήσετε προτάσεις και από τους δημ. 
συμβούλους της μειοψηφίας, πράγμα που δεν κάνατε. Επαναλαμβάνω κι αναφέρω 
επιγραμματικά κάποια απ΄ αυτά τα έργα όπως η αξιοποίηση του Λιανοβροχίου, 
ανάδειξη και καθαρισμός ρέματος στις Σαραντόβρυσες και βέβαια εκεί έγιναν οι 
βρύσες και μπράβο σας αλλά έπρεπε να αναδειχθεί και να προστατευθεί το ρέμα γιατί 
έχει διαφορετικό χαρακτήρα, αντιπλημμυρική και αντιδιαβρωτική προστασία του 
λόφου στον  Προφήτη Ηλία, όπου υπάρχει πρόβλημα με τα υπόγεια νερά και δεν έχει 
προταθεί και δεν έχει γίνει τίποτα, ανάδειξη του Αλσους λόφου Βίλα Βικέλα, 
ανάπλαση της πλατείας Αγ. Αντωνίου και δεν στέκομαι στη σημερινή πλατεία αλλά 
στον περίβολο της εκκλησίας που θα μπορούσε σε μία επαφή με τον Μητροπολίτη 
μας που έχει σχέδια γι’ αυτή την πόλη να πέσει αυτός ο μαντρότοιχος και με μία καλή 
μελέτη να αποδοθεί αυτός ο περίβολος στους δημότες. Δεν περιέχονται στο τεχνικό 
πρόγραμμα οι δεσμεύσεις σχετικά με τις ασφαλτοστρώσεις στις παρυφές της πόλης 
κάτω από τον Προφήτη Ηλία και στο σύμπλεγμα των οδών Λογοθέτη. Επίσης δεν 
γίνεται καμία αναφορά για τις διανοίξεις των οδών μεγάλων αρτηριών όπως Κόδρου 
και Αθ. Διάκου, καμία αναφορά για χωροθέτηση δεύτερου νεκροταφείου γιατί 
πιστεύω πως η έκταση και ο πληθυσμός το δικαιολογεί και το απαιτεί, καμία 
αναφορά για τον καθαρισμό της κοίτης του Τριποτάμου κάτω από τη γέφυρα 
Θερμοπυλών και μέχρι τα Σφαγεία που είναι μία ζούγκλα. Εκτιμώ επίσης ότι στον 
ηλεκτροφωτισμό δεν πρέπει να υπάρχει σημείο στο αστικό σύμπλεγμα της πόλης που 
να μην έχει σώματα νέου τύπου. Δεν γίνεται καμία αναφορά για το θέμα επίλυσης 
των απορριμμάτων κι επειδή αναφέρθηκαν προηγούμενοι συνάδελφοι για τα έργα του 
ΘΗΣΕΑ, ναι μεν  προτείναμε κάποια αλλά πόσα θα ενταχθούν; Ακούστηκε ότι το 
2005 θα πάρει σάρκα και οστά η γέφυρα του Κτηνιατρείου αλλά έχω παρατηρήσει 
ότι στο τεχνικό πρόγραμμα δεν συμπεριλαμβάνεται και ούτε είναι εγγεγραμμένο 
καθόλου αυτό το έργο εκτός αν είναι στην αστική ανάπλαση. Δεν έχω δει κάποια 
αναφορά για την βελτίωση, για την αξιοποίηση και λειτουργία του κυνοκομείου. Θα 
μπορούσα να μιλώ για προτεινόμενα έργα για το καλό αυτής της πόλης για αρκετή 
ώρα αλλά παρόλα αυτά δεν ζητήθηκε η άποψή μας και πιστεύω ότι του χρόνου θα 
έχετε τη μεγαλοψυχία να το κάνετε. 



Σοφιανίδης: Με την τοποθέτησή μου θα ήθελα να αναφερθώ σε προβλήματα 
που απασχολούν το Δ.Δ. Γεωργιανών, τα οποία βεβαίως σχετίζονται και με τον 
προϋπολογισμό του 2005 του Δήμου Βέροιας. Καταρχήν να πω ότι το ύψος του 
ποσού που διατίθεται στο δικό μας Δ.Δ. είναι το ίδιο που δόθηκε και πέρυσι. Οι 
ανάγκες σήμερα ποικίλες, τα προβλήματα που εντοπίζονται τόσο από εμάς όσο κι 
από τους κατοίκους είναι σε καθημερινή βάση πάρα πολλά και σίγουρα δεν πρόκειται 
για παράλογα αιτήματα αλλά που έχουν σχέση με την καλυτέρευση ποιότητας ζωής 
των κατοίκων, όπως είναι τα δίκτυα ύδρευσης και αποχέτευσης, κατασκευή πάρκου, 
κάτι που δεν υπάρχει στους Γεωργιανούς, επεκτάσεις δικτύου ηλεκτροφωτισμού, 
αξιοποίηση φυσικού περιβάλλοντος και βεβαίως το κυριότερο είναι η ύδρευση που, 
όπως γνωρίζετε καλά, τα τελευταία χρόνια ταλαιπωρεί τους κατοίκους και κρίνεται 
επιτακτική η ανάγκη σχεδιασμού και εγκατάστασης νέων βελτιωμένων δικτύων. 
Εκτιμώ βεβαίως την πολιτική σας διάθεση και βούληση κε Δήμαρχε για ισοκατανομή 
των ποσών προς τα Δ.Δ. αλλά η ρεαλιστική θεώρηση των πραγμάτων προϋποθέτει 
την ενίσχυση εκείνων των δημοτικών διαμερισμάτων που εξαιτίας ορισμένων 
παραγόντων ή παραμέτρων που δεν είμαι ο αρμόδιος να αναλύσω, έμειναν αρκετά 
πίσω και υπάρχει ανακολουθία σε ανάπτυξη και  πρόοδο με τα υπόλοιπα Δ.Δ. και 
σίγουρα δεν παραβλέπω τα έργα που υπάρχουν στο τεχνικό πρόγραμμα και αφορούν 
το Δημοτικό μας Διαμέρισμα, τα οποία προέρχονται είτε από το Γ΄ΚΠΣ είτε από το 
ΘΗΣΕΑΣ. Πραγματικά θα ήθελα να ευχηθώ αυτά να πραγματοποιηθούν και να μην 
είναι απλώς γραμμένα με τα ανάλογα ποσά στον προϋπολογισμό.  Καταλήγοντας, θα 
ήθελα να αναφέρω πως η διάνοιξη της Εγνατίας Οδού σε συνδυασμό βέβαια με το 
φυσικό κάλος που διαθέτει το διαμέρισμά μας αποτελεί πόλο έλξης πολλών κατοίκων 
της Βέροιας για αγορά οικοπέδων και μόνιμη εγκατάστασή τους εκεί. Προς αυτή την 
κατεύθυνση υπάρχει αναγκαιότητα για έργα υποδομής και τα οποία θα βοηθήσουν 
όλους και θα αποτελέσουν ισχυρό εργαλείο για τοπική ευημερία και ανάπτυξη. 

Δελαβερίδης: Το μεγαλύτερο προσόν ενός προϋπολογισμού είναι να 
υλοποιείται κι ας αναφερθούμε σ΄ αυτόν του 2004 για να δούμε αν τελικά 
υλοποιήθηκε. Τα πιο βασικά έργα είναι κατασκευή κλειστού κολυμβητηρίου, 
αμφιδρόμηση της οδού Μητροπόλεως, κατασκευή πάρκου κυκλοφοριακής αγωγής, 
δημιουργία μονοπατιού στο δάσος Καστανιάς, ολοκλήρωση ανάπλασης πλατείας 
Ωρολογίου, κατασκευή υδατοδεξαμενής στην περιοχή Γεωργιανών, απαλλοτρίωση 
οικοπέδου ανέγερσης εκκλησίας στον Προμηθέα κάτι που θα πάει για πολλά χρόνια 
γιατί πρόκειται για δάνειο και φυσικά δεν θ΄ ακούσουμε καμπάνα στον Προμηθέα, 
διαπλάτυνση Ακροπόλεως και κατασκευή γέφυρας Κτηνιατρείου, κάτι που δεν 
υπάρχει στο πρόγραμμα παρόλο που στο εισηγητικό σημείωμα το αναφέρει ο 
Δήμαρχος. Πρέπει να σας πω ότι δεν είναι μόνο αυτά τα έργα που ήταν στον 
προϋπολογισμό του 2004 αλλά το 75% όπως είπαν οι προλαλήσαντες.  

Το τεχνικό πρόγραμμα του 2003 ήμουν ο μοναδικός από την μείζονα 
αντιπολίτευση που το ψήφισα, αν δεν κάνω λάθος και ο κ. Ορφανίδης, Το ψήφισα για 
να δείξω μία ανοχή, να σας δώσω το περιθώριο να δουλέψετε γιατί ήταν η πρώτη 
χρονιά. Μετάνιωσα όμως γιατί είδα πραγματικά ότι δεν υλοποιείτε προγράμματα 
αλλά μόνο τα λέτε για να παρουσιάσετε μεγάλα νούμερα. Θα πρέπει  όμως να 
αναφερθώ και στην προηγούμενη αντιπολίτευση δηλ. πως αντιμετώπιζε τέτοιου 
είδους θέματα, τους προϋπολογισμούς του 2001, του 2002 κ.λ.π. που έλεγε τότε ο 
σημερινός Δήμαρχος «τα ψεύτικα τα λόγια τα μεγάλα». Καμία φορά τώρα μας λέει 
να μην κάνουμε αντιπολίτευση αλλά πώς να μην κάνουμε όταν π.χ. λέμε να γίνει ένας 
κόμβος, έστω με διαγράμμιση, και μας γράφετε στα παλιά σας τα παπούτσια; Ελεγε 
τότε ο κ. Δήμαρχος ότι στα πανηγύρια και στα πολιτιστικά είναι καλοί. Αλήθεια 
ποιος είναι καλός στα πανηγύρια; Αυτό μπορούμε να το καταλάβουμε αν αφήσουμε 



το μυαλό μας να δουλέψει. Στο προηγούμενο δημ. συμβούλιο είπα για τα σουβλάκια 
αλλά αυτά είναι ακόμη απλήρωτα. Κάνουμε πολιτισμό, κάνουμε τέτοιες εκδηλώσεις 
αλλά τα πληρώνουμε. Και συνέχιζε να λέει ο κ. Δήμαρχος όταν ήταν στην 
αντιπολίτευση «τι συμβαίνει τελικά, ή υπολογίζουμε εικονικά κονδύλια ή η διοίκηση 
του Δήμου είναι ανίκανη να εκτελέσει έργα». Είδαμε λοιπόν ότι ο προϋπολογισμός 
δεν έχει αυτά τα προσόντα, είναι πλασματικός, γιατί όταν τα έργα μεταφέρονται από 
τη μια χρονιά στην άλλη, τότε δεν είναι πραγματικός. Στην εισηγητική έκθεση λέει 
πως παράλληλα θα πρέπει να τονιστεί πως όλες αυτές οι μελέτες (που δεν υπήρχαν 
όταν με τυμπανοκρουσίες αναγγελλόταν η παρουσίαση αντίστοιχων προγραμμάτων) 
υποχρεωτικά αναθεωρούνται. Για να αναθεωρηθεί μία μελέτη πρέπει να υπάρχει και 
βέβαια αν τις κρατάτε 2 ή 3 χρόνια αυτές, χρειάζονται αναθεώρηση, χρειάζονται 
αναπροσαρμογή τιμολογίων κ.λ.π. Αρα φάσκετε και αντιφάσκετε, υπήρχαν μελέτες 
αλλά εσείς δεν τις προωθήσατε. Αναφέρθηκε κε Δήμαρχε ότι παραλάβατε έναν 
διογκωμένο Δήμο όμως ναι μεν ενοποιήσατε κάποιες επιχειρήσεις αλλά συστήσατε 
άλλες τρεις, κάτι που σημαίνει ότι ο Δήμος διογκώθηκε περισσότερο. Είπατε ότι η 
προηγούμενη  Δημ. Αρχή σας άφησε χρέος 1.250.000,00 ευρώ κι ένα χρηματικό 
υπόλοιπο 11.500,00 ευρώ αλλά φαίνεται ότι εσείς δεν υπολογίζετε τα χρήματα που 
πήρατε το 2003 από το οικονομικό έτος του 2002. Γι’ αυτό δεν θ’ αναφερθώ 
περισσότερο γιατί θα έρθω με τακτικό θέμα, θα παρουσιάσω στοιχεία  κι εκεί θα τα 
δούμε. Να πω κε Πρόεδρε ότι την πρόταση που έκανε ο κ. Κουρουζίδης ήθελα να την 
κάνω κι εγώ, γιατί αν μας αφήνατε 15 λεπτά να μιλήσουμε θα τελειώναμε όλα τα 
θέματα. 

Σακαλής: Σήμερα είναι η κορυφαία συζήτηση του Δημ. Συμβουλίου, στην 
οποία καλούμαστε να συζητήσουμε και ν΄ αποφασίσουμε για την έγκριση ή μη του 
προϋπολογισμού και του τεχνικού προγράμματος του Δήμου για το έτος 2005. Ενας 
προϋπολογισμός φιλόδοξος, ρεαλιστικός, αναπτυξιακός, εφαρμόσιμος και προπαντός 
με κοινωνικό πρόσωπο με τον οποίο επιχειρείται να διευρυνθούν ακόμη περισσότερο 
οι αναπτυξιακοί ορίζοντες και να βελτιωθούν οι οργανωτικές δομές του Δήμου μας, 
παρόλο που η γενικότερη οικονομική συγκυρία είναι επιβαρυντική και ιδιαίτερα 
δύσκολη για τους δημότες μας και τον Νομό ολόκληρο. Αναφέρομαι βέβαια στη 
συνεχιζόμενη φθίνουσα πορεία του Νομού μας, την ακρίβεια, την ανεργία αλλά και 
τη μεγάλη δραστική μείωση του αγροτικού εισοδήματος που όλοι γνωρίζουμε πόσο 
σημαντικό ρόλο παίζει στην κίνηση και τόνωση της αγοράς κι  όλα αυτά σεβόμενοι 
τις θυσίες, τον κόπο και το χρήμα των δημοτών μας. Στα δύο χρόνια που πέρασαν, η 
νέα δημοτική αρχή προσπάθησε και νοικοκύρεψε τον Δήμο, παρά τις αντίξοες 
οικονομικές συνθήκες που επικράτησαν τα τελευταία χρόνια και βέβαια δεν είναι 
μόνο αυτό που παρέλαβε αλλά και την παρακράτηση χρημάτων που έγινε εις βάρος 
των ΟΤΑ από την προηγούμενη κυβέρνηση. Πιστοί στις δεσμεύσεις μας και τις 
προεκλογικές εξαγγελίες εφαρμόζουμε το πρόγραμμά μας, χωρίς αναπροσαρμογή 
των δημοτικών τελών εκεί που δεν πρέπει και  αναπροσαρμογή στα επίπεδα του 
επίσημου πληθωρισμού εκεί που πρέπει να είναι αναγκαία. Κάναμε την ενοποίηση 
των ομοειδών νομικών προσώπων κι αναφέρομαι στα ΚΑΠΗ, τους παιδικούς 
σταθμούς, στα δημοτικά αθλητικά κέντρα με στόχο όχι μόνο την οικονομία αλλά και 
την καλύτερη παροχή υπηρεσιών, την κατάργηση των εισφορών στα μέλη των 
ΚΑΠΗ κάτι που για τους γέροντες είναι πολύ σημαντικό. Για πρώτη φορά τα Δ.Δ. 
ένιωσαν και είδαν το ενδιαφέρον και τη φροντίδα του Δήμου και των υπηρεσιών του, 
να σκύβουν πάνω στα προβλήματά τους δίνοντας λύσεις με  μικρά και μεγάλα έργα 
αλλά και με παρεμβάσεις που έγιναν στα διαμερίσματά τους. Πιστεύω ότι κερδίσαμε 
τη μάχη της καθημερινότητας κάτι που γνωρίζουν όλοι και ιδιαίτερα οι κάτοικοι της 
Βέροιας. Ενιωσαν το Δημαρχείο και τον Δήμαρχο κοντά τους, πιο οικείο, που ήταν 



και είναι ανοιχτό πρωί – απόγευμα δίνοντας λύσεις στα προβλήματά τους. 
Αποκορύφωμα της χρονιάς που φεύγει είναι η ίδρυση της Πολυτεχνικής σχολής του 
Α.Π.Θ., μία σχολή που πιστέψαμε, δώσαμε μάχη και την κερδίσαμε και η οποία θα 
είναι το καμάρι των Βεροιέων μαζί με τα άλλα τμήματα των σχολών που θα έρθουν 
καθώς επίσης και τα νεοσύστατα πρωτότυπα δημοτικά πρόσωπα που συγκροτήσαμε 
κι εννοώ την Ολυμπιακή και Πνευματική Στέγη του Δημ. Βικέλα και το Μουσείο 
Εκπαίδευσης για τα οποία θα είμαστε όλοι υπερήφανοι. Μπαίνοντας στο τεχνικό 
πρόγραμμα που ειλικρινά είναι πλούσιο και μεγάλο θα αναφερθώ χαρακτηριστικά 
μόνο στα πιο μεγάλα έργα, αυτά που πιστεύω θα σημαδέψουν το 2005 και είναι η 
αμφιδρόμηση της οδού Μητροπόλεως που μετά από δύο χρόνια εμποδίων επιτέλους 
βρίσκει τη λύση του και είναι ένα αίτημα των δημοτών και φορέων αλλά και του 
προηγούμενου Δημάρχου κ. Χασιώτη, η κατασκευή του κολυμβητηρίου που ξεκινάει 
την άνοιξη του 2005 κι ένα όνειρο γίνεται πραγματικότητα, η γέφυρα του 
Κτηνιατρείου που πιστεύουμε πως είναι ώριμο και μέσα στο 2005 θα ξεκινήσει, η 
ολοκλήρωση ανάπλασης της πλατείας Ωρολογίου μαζί με τις άλλες αστικές 
αναπλάσεις και βέβαια μαζί με το πρόγραμμα του Ανατολικού Βερμίου, οι 
διαδικασίες για την τροποποίηση του Γ.Π.Σ. και των Ζ.Ο.Ε., οι μελέτες για την 
κατασκευή υπόγειων πάρκιγκ και τέλος το σχέδιο στρατηγικής ανάπτυξης της 
Βέροιας που θα είναι ένας πολύτιμος οδηγός για την ανάπτυξη της πόλης μας. 
Πιστεύω ότι ήρθε η ώρα της Περιφέρειας, αυτό που διακήρυξε η νέα κυβέρνηση δια 
στόματος του κ. Καραμανλή. Ελάτε όλοι μαζί να ενώσουμε τις δυνάμεις μας, να 
πετύχουμε τους κοινούς στόχους που έχουμε ψηφίζοντας τον προϋπολογισμό. 

Κουρουζίδης: Εύχομαι το 2005 να γίνει κάτι δημιουργικό σ΄ αυτή την πόλη 
και για να γίνει θα πρέπει εμείς εδώ να παίρνουμε τις σωστές αποφάσεις, να είμαστε 
ειλικρινείς, αληθινοί και να μη λέμε ψεύτικα μεγάλα λόγια. Ακουσα κε Δήμαρχε την 
εισήγησή σας που λέτε ότι σήμερα οι ΟΤΑ και ο Δήμος μας βρίσκονται σε δραματική 
θέση γιατί η θητεία μας βρίσκεται στο τέλος του προγράμματος ΕΠΤΑ και στην αρχή 
του προγράμματος ΘΗΣΕΑΣ. Κανένα πρόγραμμα δεν θα μας δώσει λύσεις παρά 
μόνον αν ο Δήμαρχος, πρώτος και κυρίαρχα, μπορεί να φέρει χρήματα, να μπορεί ν΄ 
ανοίξει τις πόρτες των υπουργείων που τώρα είναι ανοιχτές αλλά δεν μπορούμε να 
μπούμε, να μπορούμε να έχουμε επαφή με τον Νομάρχη που είναι δικός μας 
άνθρωπος αλλά τώρα δεν μπορούμε να μιλήσουμε μαζί του. Θυμάμαι, στον 
προϋπολογισμό του 2003, όταν όλο εκείνο το χρόνο λέγατε ότι τον έκανε ο 
προηγούμενος Δήμαρχος για να δικαιολογηθείτε και γνωρίζουμε πολύ καλά ότι 
υπήρξε δέσμευση και συνάντησή σας στις κατευθυντήριες γραμμές που εσείς δώσατε 
κι έτσι ψήφισε το Δημ. Συμβούλιο για να μην υπάρχει κανένα εμπόδιο. Όμως, με 
καλλιτεχνικό τρόπο θα έλεγα, προσπαθήσατε και πείσατε κατά κάποιο τρόπο τους 
συμπολίτες πάνω σ΄ αυτή την λογική. Τον προϋπολογισμό όμως του 2004 τον κάνατε 
εσείς και τον ψήφισε η δημοτική σας ομάδα κάτι που θα γίνει και μ΄ αυτόν του 2005. 
Βλέποντας τους δύο προϋπολογισμούς βλέπουμε ότι υπάρχουν παρεκκλίσεις στα 
νούμερα που προϋπολογίζετε και μάλιστα με σημαντική διαφορά. Επειδή πρώτη 
φορά κάνω αυτή την τοποθέτηση και θέλω ν΄ αποδείξω έμπρακτα και με στοιχεία 
αυτή την παραπλάνηση που προσπαθείτε να περάσετε εδώ μέσα θα αναφερθώ στους 
κωδικούς. Στον 1115 είχε προβλεφθεί  ότι θα εισπραχθούν το 2004 400.000,00 ευρώ 
και μέχρι 31.10 εισπράχθηκαν 196.000 ευρώ δηλ. μία απόκλιση του 50% και πάλι 
προτείνετε 400.000,00 ευρώ, στον 1116 προϋπολογίσατε για το 2004 250.000,00 
ευρώ και πήραμε 0 ευρώ, στον 1311 προϋπολογίσατε το 2004 1.947.000,00 ευρώ και 
βεβαιώθηκαν στις 31.10 706.100,00 ευρω δηλ. 40% απόκλιση, στον 3218 
προϋπολογίσατε 110.000,00 ευρώ και πήραμε 14.000,00 ευρώ. Εάν έτσι είναι οι 
προβλέψεις σας δεν μπορώ να πω τίποτε άλλο, παρά μόνο ότι είναι ψεύτικος σε 



μεγάλο βαθμό. Το ερώτημα μπαίνει σ΄ εμένα και στον καθένα μας αν θα πρέπει να 
τον ψηφίσουμε και λέω πως δεν πρέπει. Όλα αυτά θα καλυφθούν με δανεισμό όπως 
είπατε κ. Δήμαρχε αλλά είναι μεγάλη η τρύπα, μεγάλες οι αποκλίσεις και δεν φτάνει 
ούτε 1.500.000,00 ευρώ.  

Θα έλεγα πως αυτός ο προϋπολογισμός είναι προϋπολογισμός των δανείων, 
της υποθήκευσης του μέλλοντος του Δήμου γιατί δεν σας ενδιαφέρει τι θα κάνει ο 
επόμενος Δήμαρχος, το Δημ. Συμβούλιο  ή η πόλη αν εσείς φύγετε και θα είναι 
χρεωμένοι για πόσα χρόνια. Δεν κάνατε αυξήσεις εκεί που έπρεπε αλλά δεν κάνατε 
και μειώσεις και πρέπει να κάνουμε μειώσεις στη ΔΕΥΑΒ και τον δανεισμό που θα 
τελείωνε σε 3 χρόνια τον μεταφέρατε σε 15ετία και η ΔΕΥΑΒ κάθε χρόνο έχει 
όφελος 350.000,00 ευρώ που τα χρησιμοποιείτε για να καλύψετε πολιτικές επιταγές. 
Δεν μπορούμε να λειτουργήσουμε έτσι κε Δήμαρχε, παρουσιάζετε τα ίδια και τα ίδια 
ως τεχνικό έργο κι αυτό που μ΄ ενδιαφέρει είναι ότι ο σημερινός προϋπολογισμός δεν 
είναι πραγματοποιήσιμος, είναι πλασματικός σε μεγάλο βαθμό, δεν είναι 
αναπτυξιακός γιατί δεν έχετε πολιτικό όραμα κι έναν μόνον κωδικό θα ψηφίσω. Αν 
αυξήσετε την Μητροπόλεως από 60.000,00 ευρώ σε 200.000,00 ευρώ για να γίνει η 
αλλαγή και ν΄ αποδειχθεί στην πόλη ότι μετά την ολοκλήρωση της μελέτης 
πραγματικά δεν υπάρχει πρόβλημα στο κυκλοφοριακό, εγώ θα σας βοηθήσω και 
πολιτικά και θα παραδεχθώ ότι έκανα λάθος. Αν όμως αποδειχθεί στην πράξη ότι 
αυτή η πολιτική σας πράξη είναι εγωϊστική και  όχι για το καλό της πόλης τότε μη 
βάζετε υποψήφιος στις επόμενες δημοτικές εκλογές. 

Γουναράς: Εξ΄ ορισμού προϋπολογισμός σημαίνει να επιμερίζω τα χρήματα 
που διαθέτω κι όχι αυτά που θα ήθελα να έχω σε κάθε επιλογή κι αν προσέξετε ο 
Δήμος δεν έχει πολλές επιλογές γιατί οι περισσότερες είναι υποχρεωτικές και είναι 
αυτό που λέμε ανελαστικές δαπάνες κι ελάχιστα περισσεύουν. Μία συζήτηση θα είχε 
πρακτικό ενδιαφέρον και θα βοηθούσε και τον Δήμαρχο, αν λέγαμε να κόψει από εδώ 
και να τα βάλει εκεί, να καταργήσει κάτι και να κάνει κάτι άλλο. Είναι αλήθεια πως 
ορισμένοι συνάδελφοι έθιξαν τέτοιες επιλογές αλλά θα πρέπει να μας πουν κι από 
πρέπει να παρθούν αυτά τα χρήματα για να δοθούν σ΄ αυτές τις επιλογές. Εγώ βλέπω 
ότι ο προϋπολογισμός είναι ισορροπημένος, άπτεται όλων των δραστηριοτήτων του 
Δήμου, είναι λογικός, νοικοκυρεμένος και αναπτυξιακός γιατί και δύο δρόμοι μόνο 
να γίνουν αυτό σημαίνει ανάπτυξη. Όλα αυτά που είπε ο κ. Σακαλής ισχύουν και για 
τα έργα που δεν έγιναν το 2004 ενώ προβλέπονταν στον προϋπολογισμό είναι φανερό 
ότι οφείλονται σε εξωδημοτικές αιτίες γιατί δεν θα μπορούσε να γίνει η 
Μητροπόλεως αν δεν ερχόταν η απόφαση του ΚΑΣ ή δεν θα μπορούσε να γίνει η 
πλατεία Ωρολογίου αν δεν ανοίξουν τα ταμεία του κράτους. Ο Δήμος πάνω στην 
οικονομική ανάπτυξη της πόλης μπορεί να κάνει λίγα πράγματα γιατί  η ανάπτυξη 
γίνεται με επενδύσεις και με ιδιωτική πρωτοβουλία και δεν νομίζω ότι ο Δήμος 
στάθηκε ποτέ εμπόδιο και δεν αποθάρρυνε κανέναν επενδυτή. Να σταματήσει αυτό 
το παραμύθι ότι ο Δήμος μπορεί να σηκώσει την πόλη οικονομικά. Ας αρκεστούμε να 
διαχειριστούμε με σύνεση τα χρήματα των συνδημοτών μας κάτι που είναι πολύ 
καλό. 

Γιαννουλάκης: Με το κλείσιμο της διετίας μας σαν δημοτική αρχή, 
καταθέτουμε σήμερα τον προϋπολογισμό του 2005, έναν προϋπολογισμό που 
συντάχθηκε με τα νέα πρότυπα  και επιτρέπει να γίνεται έλεγχος ανά πάσα στιγμή και 
υπάρχει καλύτερη εικόνα της διαχείρισης. Τόνισα παραπάνω με το κλείσιμο της 
διετίας μας γιατί από περιέργεια ανέτρεξα να δω ποιοι ήταν οι προϋπολογισμοί της 
πρώτης διετίας της θητείας του κ. Βλαζάκη και του κ. Χασιώτη και να δω ποια ήταν 
τα μεγάλα έργα που είχαν κάνει στην πρώτη διετία και τα οποία ζητάτε να κάνουμε κι 
εμείς. Δυστυχώς δεν βρήκα κανένα. Είναι γνωστό σε όλους ότι η Τοπική 



Αυτοδιοίκηση είναι ένας θεσμός βαθιά αναπτυξιακός, δίνει τη δυνατότητα στις 
τοπικές κοινωνίες να ιεραρχούν τις αναπτυξιακές τους προτεραιότητες με βάση τις 
πραγματικές τοπικές ανάγκες αλλά η Τοπική Αυτοδιοίκηση σήμερα είναι 
προβληματική κι αυτό γιατί δεν παίρνει αυτά που πρέπει, αυτά που έχουν 
θεσμοθετηθεί με νόμο. Δεν τα παίρνει τουλάχιστον μέχρι σήμερα γιατί η καινούργια 
κυβέρνηση υποσχέθηκε ότι από το 2005 και σταδιακά θ΄ αρχίσει να τα αποδίδει. Δεν 
είναι μόνο ότι δεν παίρνουμε αυτά που δικαιούμαστε, έρχεται η κεντρική διοίκηση 
και μας φορτώνει και με καινούργιες αρμοδιότητες χωρίς να εξασφαλίζει τους 
αναγκαίους πόρους. Ετσι βρίσκονται σήμερα οι Δήμοι υπερχρεωμένοι και χρωστάνε 
παραπάνω από 4,5 δις. Τυχαία έπεσε στα χέρια μου η Επιθεώρηση της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης και θα ήθελα να σας διαβάσω μερικά νούμερα από οφειλές των 
Δήμων όπως ο Δήμος Νίκαιας 38.000.000,00 ευρώ, ο Δήμος Θεσσαλονίκης 
29.300.000,00 ευρώ, Κασσάνδρα Χαλκιδικής 22.000.000,00 ευρώ, ο Δήμος Βύρωνα 
14.000.000,00 ευρώ, το Χαλάνδρι 21.000.000,00 ευρώ κ.α. Η κατάσταση των Δήμων 
είναι το ίδιο τραγική σ΄ όλη την Ελλάδα. Παρόλα αυτά και παρόλο που οι αυξήσεις 
που επιβάλλαμε στα δημοτικά τέλη είναι πολύ μικρές, εντούτοις σήμερα κατατίθεται 
ο μεγαλύτερος προϋπολογισμός στην ιστορία του Δήμου μας, που απαντά σ΄ όλα τα 
προβλήματα των καιρών, που υλοποιεί τις δεσμεύσεις μας.  

Οι δεσμεύσεις που δώσαμε στον βεροιώτικο λαό άρχισαν να υλοποιούνται μία 
μία με πρώτη την πανεπιστημιακή σχολή, ένα όνειρο που έγινε πραγματικότητα, που 
αν ακούγαμε εσάς όσον αφορά τη σχέση με το γνωστικό αντικείμενο ίσως σήμερα να 
μην την είχαμε. Δέσμευσή μας ήταν η αμφιδρόμηση της Μητροπόλεως, όλοι ξέρουμε 
ότι πάρθηκε η απόφαση από το ΚΑΣ, απομένει τυπικά να γίνει η μελέτη για να 
αποσταλεί για έγκριση, το κολυμβητήριο που έγιναν τρεις διαγωνισμοί, οι δύο άγονοι 
κι ο ένας με αρνητική προσφορά, αυξήσαμε κατά 600.000,00 ευρώ την επιχορήγηση, 
ήδη η Επιτροπή Αξιολόγησης βρίσκεται στο τελικό στάδιο, ίσως και μέχρι τέλος του 
έτους να ανακηρυχθεί ο μειοδότης και μέσα στον Μάρτιο ν΄ αρχίσει να προχωρά, το 
master plan αυτό που τόσο προσπαθήσατε να υποτιμήσετε είναι ένα σχέδιο 
στρατηγικής ανάπτυξης, ένα εργαλείο που θα βοηθήσει σε όλους τους τομείς της 
κοινωνικής και οικονομικής ζωής του Δήμου μας, η Βέροια θα είναι από τις πρώτες 
πόλεις που θα το έχει και είναι γνωστό πως από εδώ και πέρα όλοι οι  Δήμοι για να 
μπαίνουν σε μεγάλα προγράμματα θα πρέπει να έχουν ένα τέτοιο σχέδιο ανάπτυξης. 
Πέρα απ΄ όλα αυτά ο προϋπολογισμός προβλέπει κι άλλα μικρότερα έργα όπως 
κατασκευές κι αποπερατώσεις πολιτιστικών κέντρων, αποκαταστάσεις πεζοδρομίων, 
διανοίξεις, την απαλλοτρίωση του οικοπέδου για την εκκλησία του Προμηθέα κ.α. 
Πριν κλείσω θα ήθελα να σας πω κι εγώ ορισμένους κωδικούς που αφορούν τη δική 
μου αντιδημαρχία.  Στον κωδικό από τις λοιπές περιπτώσεις 2119 που αφορά το 2%, 
το 2002 είχαν εισπραχθεί 233.403,00 ευρώ, με κλείσιμο στις 24 Δεκεμβρίου 
438.000,00 ευρώ. Στον κωδικό που αφορά τα πρόστιμα από τον κώδικα οδικής 
κυκλοφορίας, το 2002 ήταν 130.000,00 ευρώ και 24 Δεκεμβρίου είναι 420.000,00 
ευρώ. Στον κωδικό που αφορά τα λοιπά τέλη και δικαιώματα, το 2-5% ήταν 
79.000,00 ευρώ το 2002 ενώ 89.511,00 ευρώ μέχρι 24 Δεκεμβρίου. Βλέπετε ότι χρέη 
παρελθόντων οικονομικών ετών αναγκαζόμαστε εμείς να τα εισπράξουμε από τους 
δημότες μας, μπορεί να γινόμαστε κακοί αλλά έτσι πρέπει να γίνει. Εμείς θα 
συνεχίσουμε το πρόγραμμά μας υλοποιώντας και τις υπόλοιπες δεσμεύσεις μας, 
αλάθητος κριτής θα είναι ο κόσμος μας που θα κάνει τις συγκρίσεις και θα μας κρίνει 
στο τέλος της θητείας μας. 

Γεωργιάδης: Θα μπορούσα κι εγώ να επαναλάβω αυτά που ειπώθηκαν απλά 
λέγοντας «τον Γιάννη Γιαννάκη», θα μπορούσα να πω ότι αυτός ο χειμώνας θα είναι 
ο δυσκολότερος όλων των εποχών, να σας πω που πάει το πετρέλαιο, τι αναζητούν οι 



χαμηλόμισθοι, γιατί πιέζουν τα συνδικάτα και ότι για όλα αυτά φταίει ο 
Σκουμπόπουλος. Είναι ένας προϋπολογισμός πιστεύω ανθρώπινος και σε καμία 
περίπτωση ουτοπικός, που λαμβάνει υπόψη τα προβλήματα των δημοτών και 
προσπαθεί με απλά λόγια να λύσει όσα απ΄ αυτά μπορεί. 

Ρήσσος: Διάβασα τον προϋπολογισμό και είδα ότι ενισχύει αφάνταστα όλα τα 
δημοτικά διαμερίσματα καθώς κι αυτό της Ράχης. Ευχαριστώ πολύ και θα τον 
ψηφίσω. 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Ουσουλτζόγλου: Ο κ. Δήμαρχος δεν θα απαντήσει; 
Πρόεδρος: Ο κ. Δήμαρχος όταν ζητήσει τον λόγο θα τον πάρει από τον 

πρόεδρο, όπως προβλέπει ο κώδικας και ο κανονισμός. 
Πουλασουχίδης: Μίλησαν οι σύμβουλοι, περιμένουμε από τον κ. Δήμαρχο 

κάποια απάντηση στα ερωτήματα για να δευτερολογήσουμε. Αν δεν πάρουμε 
απάντηση τι έννοια έχει η δευτερολογία; 

Πρόεδρος: Διατυπώθηκαν εκατέρωθεν απόψεις δημοτικών συμβούλων, άλλοι 
ήταν υπέρ του προϋπολογισμού και του τεχνικού προγράμματος, άλλοι τον είδαν 
αναπτυξιακό κι άλλοι μη πραγματοποιήσιμο. Οι δευτερολογίες δεν αφορούν μόνον 
τοποθετήσεις έναντι αυτών που θα πει ο κ. Δήμαρχος αλλά και σ΄ αυτά που 
ειπώθηκαν. Αν κρίνετε ότι δεν πρέπει να δευτερολογήσετε μην το κάνετε. Δεν μπορώ 
να υποχρεώσω τον κ. Δήμαρχο να μιλήσει. 

Πουλασουχίδης: Δεν μπήκατε καν στον κόπο να τον ρωτήσετε. 
Πρόεδρος: Τον ρώτησα τον κ. Δήμαρχο και είπε να προχωρήσω σε 

δευτερολογίες. 
Ουσουλτζόγλου: Αφού κε Πρόεδρε απαξιεί να μας απαντήσει και να μας 

ακούσει, προφανώς νομίζω πως δεν χρειάζεται να δευτερολογήσω. Δεν είναι για 
εκτόνωση η διαδικασία. Αν πρόκειται να κάνουμε διάλογο να μιλήσω, εάν πρόκειται 
να μας δώσετε χαριστικά έναν χρόνο για να τα πούμε και να σκάσουμε και συγνώμη 
για την έκφραση τότε δεν θα το κάνω. Αυτή όμως η απαξίωση στους συνομιλητές 
εδώ μέσα, τους δημοκρατικά εκλεγμένους, είναι νομίζω από τ΄ άγραφα. 

Δήμαρχος: Επειδή οι παλαιότεροι συνάδελφοι ήταν σ΄ αυτή την αίθουσα και 
γνωρίζουν τι γινότανε στην πολύ πρόσφατη τετραετία, γιατί παλαιότερα γινόταν άλλα 
πράγματα όταν υπήρχε επίπεδο και οι δημ. σύμβουλοι σέβονταν τον θεσμό του 
Δημάρχου κάτι που δεν γίνεται τώρα και τον απαξιώνουν με τις τοποθετήσεις τους, 
θα πρέπει να θυμίσω στους δημ. συμβούλους που δεν γνωρίζουν ότι αυτοί συζητούν 
τον προϋπολογισμό και όχι ο Δήμαρχος που έκανε την γραπτή εισήγησή του, την 
ανέπτυξε και προφορικά και τελείωσε. Από εκεί και πέρα ανταλλάσσουν απόψεις οι 
δημ. σύμβουλοι. 

Πρόεδρος: Προσθετικά σ΄ αυτά που λέει ο κ. Δήμαρχος ο κάθε δημ. 
σύμβουλος κρίνεται, ο κ. Δήμαρχος κρίνεται από την τοποθέτησή του, εδώ δεν 
έχουμε να κάνουμε με αντιπαράθεση δημ. συμβούλων με τον κ. Δήμαρχο. 

Ουσουλτζόγλου: Θέλω να μάθω αν θα κλείσει ο κ.  Δήμαρχος. 
Πρόεδρος: Αυτό θα το αποφασίσει ο ίδιος. Είμαστε σε διαδικασία δημ. 

συμβουλίου, ούτε συμφωνίες κάνουμε και ούτε υπό αίρεση και υπό προϋποθέσεις 
μπορώ να απαντώ. Επιθυμείτε να  δευτερολογήσετε κα Ουσουλτζόγλου; 

Ουσουλτζόγλου: Δεν ξέρω τι είχατε βιώσει στο παρελθόν και αν αυτά τα 
τραύματά σας είναι τόσο βαριά που δεν μπορείτε να τα ξεπεράσετε. Ο,τι κι αν λέτε 
όμως κι όσα παλάτια κι αν χτίζετε με τα λόγια ο κόσμος ξέρει αυτά που βλέπει και 
βιώνει. Είτε πούμε εμείς είτε όχι, είτε βγάλουμε κορόνες είτε σιωπήσουμε, οι πολίτες 
της Βέροιας ξέρουν πολύ καλά ποια είναι η κατάσταση και ο τελευταίος δημότης 
ξέρει τι μπορεί να κάνει ο Δήμος.  



Ηταν πολύ φιλότιμη η προσπάθεια του κ. Γιαννουλάκη γιατί είναι ο 
κυματοθραύστης εν προκειμένω, εκείνος κρατάει στο γραφείο του όλα τα 
ανυπόγραφα εντάλματα που διαρκώς στοιβάζονται. Ηρθε η ώρα της περιφέρειας είπε 
ο κ. Σακαλής, δραματική η κατάσταση των οικονομικών μας είπε ο κ. 
Σκουμπόπουλος, συνεννοηθείτε και πείτε μας τι συμβαίνει ακριβώς. Υποδείξτε στον 
κ. Δήμαρχο τι θα κόψει, που θα βάλει και πώς θα τα κάνει είπε ο κ. Γουναράς. 
Κουραστήκαμε όμως σ΄ αυτή την αίθουσα, δύο χρόνια, να προτείνουμε σε κλειστά 
αυτιά. Αν μιλάμε για τον Δήμο του μέλλοντος, μπορεί να σηκώσει οικονομικά την 
πόλη κατά τον κ. Γουναρά, αν μιλάμε όμως για τον Δήμο του παρελθόντος που 
βιώνουμε τώρα, σίγουρα δεν μπορεί. Ο κόσμος ξέρει πως ο κ. Βλαζάκης έκανε την 
υποδομή σ΄ αυτή την πόλη, ο κ. Χασιώτης έκανε τα μεγάλα έργα και δεν περιμένει 
κανέναν να του το πιστοποιήσει. Είναι ανειλικρινής ο προϋπολογισμός σας κι εγώ θα 
πω όχι σε όλα για χίλιους λόγους, γιατί δεν είναι διεκδικητικός, γιατί είναι 
πλασματικός, γιατί δεν στοχεύει στην ανάπτυξη. Δεν θα σταθώ σε κωδικούς, έχω 
σημειώσει πολλούς, θέλετε αυτόν της Κοινοπραξίας με το Σκυρόδεμα που είναι για 
γέλια όλη η ιστορία, θέλετε να πούμε για τα 7.000,00 ευρώ της συμμετοχής στην 
προγραμματική σύμβαση της τουριστικής προβολής, θέλετε για τα τέλη 
καθαριότητας και ηλεκτροφωτισμού, για την ακίνητη περιουσία, για τη διαμονή 
παρεπιδημούντων, για το τέλος ελεγχόμενης στάθμευσης, για τα έσοδα και παράβολα 
αδειών παραμονής αλλοδαπών και απείρου κάλλους προβλέψεις που υπάρχουν εδώ 
πέρα. Για όλα αυτά ή πρέπει να είστε πολύ απεγνωσμένοι  ή πρέπει να μας θεωρείτε 
τυφλούς και αναλφάβητους εκτός από ημιμαθείς που το έχουμε εμπεδώσει ότι μας 
θεωρείτε. Να πω για την προσκύρωση δημοτικών εκτάσεων, για το πρόγραμμα 
δημοσίων επενδύσεων που ανέφερε σωστά ο κ. Κουρουζίδης πριν από μένα, για τα 
έκτακτα γενικά έσοδα που προβλέφθηκαν το 2004 350.000,00 ευρώ, εισπράχθηκαν 
181.000,00 ευρώ μέχρι τώρα, προβλέπονται πάλι 350.000,00 ευρώ και σας βρίσκω 
πολύ αισιόδοξους σε σχέση με τις πραγματικές σας αποδεδειγμένες μέχρι στιγμής 
δυνατότητες. Αυξάνονται κατά 70% τα έξοδα παράστασης του Δημάρχου, των 
αντιδημάρχων και του Προέδρου του Δημ. Συμβουλίου και αυξάνονται κατά 165% 
τα έξοδα κίνησης των δημ. συμβούλων και αντίστοιχα μειώνονται τα κονδύλια για 
τους απόρους δημότες και ξέρετε πολύ καλά την άποψή μου γιαυτή τη φιλανθρωπία 
που δεν την πιστεύω και πρέπει άλλα πράγματα να κάνουμε για να βοηθήσουμε 
οριστικά αυτό τον τομέα. Για τη μερική απασχόληση νομίζετε πως θα την βγάλετε 
καθαρή και θα επαρκέσουν αυτά τα χρήματα που προβλέπονται; Δεν θα υπάρχουν 
πολύτεκνοι, δεν θα υπάρχουν συλλογικές συμβάσεις που θα απαιτούν παραπάνω 
χρήματα; Λέτε ότι δεν χάσατε το τρένο των προγραμμάτων αλλά παραλείψατε να 
προβλέψετε έσοδα από προγράμματα, άρα δικαιωνόμαστε, άρα δεν θα υπάρχουν 
έσοδα από προγράμματα και διακρίνω αδυναμία εύρεσης νέων πόρων εδώ.  

Επιεικώς χαρακτηρίζεται απατηλός ο προϋπολογισμός, έχουν ισοπεδωθεί 
κατακτήσεις, έχουν χαθεί κόποι ετών κι εργαλεία ανάπτυξης έχουν νεκρώσει. 
Αναλάβετε τις ευθύνες σας. Περίμενα να το κάνει ο κ. Δήμαρχος αλλά αρνήθηκε. Με 
τα διαδικαστικά τερτίπια δεν γίνεται διάλογος εδώ μέσα. Όχι σε όλα λοιπόν. 

Ορφανίδης: Εδώ μέσα σήμερα γίνεται μία μάχη για να μας πείσουν κάποιοι 
ότι ο Δήμος είναι ένας καθαρά τεχνοκρατικός όμιλος. Δεν μπορεί να έχει λόγο για τα 
κοινωνικά προβλήματα, για την εξανέμιση του αγροτικού εισοδήματος, την ανεργία 
και την ανάπτυξη. Αφού δεν υπάρχει λόγος γιατί να μιλάμε μ΄ ένα κείμενο που λέει 
ότι αυτός ο προϋπολογισμός είναι αναπτυξιακός, φιλεργατικός, καταπολεμά την 
ανεργία, βοηθάει το αγροτικό εισόδημα κ.λ.π. Εάν εσείς δεν έχετε τα κότσια να 
καταπολεμάτε τέτοια φαινόμενα κι όντως είναι φαινόμενο οι ΟΤΑ σήμερα να 
διεκδικούν έναν ρόλο διαχειριστή και ίσως συνεργάτη και συνεργαζόμενου ιδιωτικών 



επιχειρήσεων τότε πράγματι διαχωρίζουμε τη θέση μας. Τόσα χρόνια αυτό 
φωνάζουμε, αυτό θέλουμε να σας πούμε αλλά εσείς το δικό σας, πως αυτό μπορείτε, 
αυτό κάνετε. Δεν είναι έτσι. Αν μπορείς μόνον αυτό κε Δήμαρχε και μόνον μέχρι εκεί 
φτάνει το μυαλό σου τότε καλά ήσουν σύμβουλος του Δήμου τόσα χρόνια. Αν δεν 
αλλάξεις δεν μπορείς να πας ένα σκαλί παραπάνω. ΄Η διεκδικούμαι ή όχι και το 
διεκδικούμαι όλοι μαζί κι όχι ο καθένας μόνος του. Αν θέλετε μπορούμε να βάλουμε 
σε τέτοιο πλάνο τη συζήτηση και να βρούμε μία λύση, αν όχι γιατί δεν μπορείτε ή δεν 
σας το επιτρέπει η ιδεολογία σας τότε μην το κάνετε αλλά να μας το πείτε. Μιλάμε 
για ανάπτυξη, ανεργία και οικονομία και πείτε μου τις πρακτικές όλων των μεγάλων 
έργων που θα κάνετε, άνω των 100.000,00 ευρώ, θα είναι μελέτη και ανάθεση 
πακέτο, θα είναι κονδύλια που καλώς θα έρθουν απ΄ έξω αλλά δεν θα μείνει ούτε μία 
δραχμή όπως έγινε με έργα που κάνατε μέχρι τώρα; Ένα μεγάλο έργο συνεχίσατε 
εσείς. Πάρτε το Χώρο Τεχνών, το υπόγειο πάρκιγκ και άλλα καθώς κι αυτά που θα 
συνεχίσετε και πείτε μου πόσα χρήματα θα εκμεταλλευτεί η τοπική αγορά απ΄ αυτά. 
Αν μου πείτε ότι θα τα εκμεταλλευτεί και μου το αποδείξετε, τότε θα παραδεχθώ κι 
εγώ ότι κάνουμε λάθος. Μιλάμε λοιπόν για δισεκατομμύρια που τα 
επαναλαμβάνουμε χρόνια τώρα και μακάρι κι εύχομαι και θα το πούμε και δημόσια 
ότι ο Σκουμπόπουλος έκανε τη γέφυρα αλλά μιλάμε για πράγματα και έργα που ναι 
μεν θα βοηθήσουν στις υποδομές αλλά δεν είναι αναπτυξιακά έργα. Είπαν πολλοί 
σύμβουλοι κι απορώ πώς τους αφήνουμε και μιλάνε, για ιδιωτική ανάπτυξη, για το 
master plan κ.λ.π. Το master plan είναι ένα πρόγραμμα και πρέπει να το 
αντιμετωπίσουμε συνολικά γιατί αν πούμε ότι απ΄ αυτό μας ενδιαφέρει μόνον ο 
ορεινός όγκος των Πιερίων κι αφήσουμε όλα τ΄ άλλα τότε δεν κάνουμε τίποτα. 
Πολλοί είπαν ότι ο προϋπολογισμός είναι το ανώτερο και το πιο σημαντικό που 
υπηρετούμε εμείς όλο τον χρόνο αλλά σε γενικές γραμμές καταλήγουμε πάλι να 
περιγράφουμε και να λέμε για τη Μητροπόλεως και διάφορα άλλα που τα 
υποσχεθήκατε και καλώς θα τα κάνετε αλλά δεν είναι σημαία η Μητροπόλεως ούτε 
θα λύσει κάποιο πρόβλημα. Άλλα είναι τα προβλήματα και να σας πω κι ένα 
καινούργιο δηλ. την Εγνατία Οδό που δεν θα μας φέρει λεφτά αλλά θα μας πάρει 
γιατί πώς θα είμαστε ανταγωνιστικοί όταν οι αποστάσεις είναι μικρότερες;  

Οι θέσεις μας είναι πολύ διαφορετικές και από τους δυο σας, δεν μπορούμε να 
βρούμε κοινή αντίληψη των προβλημάτων και τον τρόπο λειτουργίας του Δήμου, 
κουραζόμαστε να τα λέμε τόσα χρόνια αλλά το κάνουμε γιατί πρέπει και 
καταψηφίζουμε τον προϋπολογισμό όχι γιατί επαναλαμβάνονται τα έργα που καλώς 
γίνεται γιατί δεν μπόρεσαν να γίνουν αλλά η νοοτροπία πώς θα δημιουργηθούν, πώς 
θα υλοποιηθούν αυτά και ποιες είναι οι προτεραιότητες μας βρίσκουν εκ διαμέτρου 
αντίθετους. 

Σιδηρόπουλος: Μαύρισε η καρδιά μου απόψε απ΄ αυτά που άκουσα από την 
αντιπολίτευση και αναρωτιέμαι αν φέρνουμε μόνον καταστροφή, αν φέρνουμε 
τσουνάμι, τόσο πια δεν κάναμε τίποτα καλό; Εγώ θα αναφέρω μόνον ένα, την 
πανεπιστημιούπολη με τα εκατοντάδες στρέμματα, όπου έγινε η πολυτεχνική σχολή 
και θα γίνει και το μουσείο εκπαίδευσης και οι πανεπιστημιακοί καθηγητές της 
Θεσσαλονίκης λένε τα καλύτερα λόγια. Τόσο λοιπόν λάθος έκανε αυτό το 54% που 
μας ψήφισε από την πρώτη Κυριακή; Μήπως υποτιμούμε τη νοημοσύνη και την 
κρίση τους; Κι άλλη φορά είπα κε Πρόεδρε πως η αξιωματική αντιπολίτευση έχει 
χρέος και καθήκον να ασκεί κριτική και έλεγχο αλλά εποικοδομητικό για το καλό της 
πόλης και των δημοτών. Φοβάμαι ότι δεν κάνει καθόλου σωστή αντιπολίτευση. Θα 
τελειώσω υπενθυμίζοντας σε κάποιους συναδέλφους της απέναντι όχθης που 
θήτευσαν εδώ και πολλά χρόνια στα δημ. συμβούλια, ότι εκείνες οι δημοτικές 
επιχειρήσεις της Εληάς και των μαρμάρων έχουν χρεώσει στους Βεροιώτες 



εκατοντάδες εκατομμύρια. Που είναι η ευαισθησία και η αγωνία τους για τον φτωχό 
Βεροιώτη ο οποίος τα χρεώθηκε; 

Τσιαμήτρου: Ο κ. Τσιάρας είπε προηγουμένως ότι τουλάχιστον βρήκαμε 
προτάσεις. Αυτές όμως  έπρεπε να γίνουν μελέτες και γι’ αυτό επαναλαμβάνονται τα 
έργα στο τεχνικό πρόγραμμα. Εάν μεν ήταν πιο απλές οι μελέτες και βρίσκαμε και 
κάτι έτοιμο θα τις κάναμε πολύ πιο γρήγορα και τα έργα θα γίνονταν από πέρυσι. 
Δυστυχώς όμως βρήκαμε πολλά εμπόδια και γι’ αυτό επαναλήφθηκαν σε δύο χρονιές. 
Προτάσεις κάναμε κι εμείς σε προηγούμενο δημ. συμβούλιο και τις καταθέσαμε στην 
Περιφέρεια. Ας περιμένουμε τα αποτελέσματα και μετά ας κριθούμε. Υπάρχει έργο 
ενταγμένο στο ΠΕΠ για δημιουργία βρεφονηπιακού σταθμού στους Γεωργιανούς, η 
μελέτη είναι πανέτοιμη ,δεν μας ήρθε όμως ακόμη από το δημ. συμβούλιο η 
παραχώρηση για χρήση. Εάν απενταχθεί το έργο μετά πάλι εμείς θα φταίμε. 

Τσιάρας: Ξεκινώντας από κάποιες τοποθετήσεις συναδέλφων θα ήθελα να 
σχολιάσω πώς είναι δυνατόν να μην είναι ουτοπικός ένας προϋπολογισμός όταν το 
75% των έργων του είναι ίδιο με πέρυσι και παρόλα αυτά ευελπιστείτε ότι φέτος θα 
τα εκτελέσετε όλα αυτά. Είναι τόσο μεγάλο επίτευγμα να κάνουμε τον μεγαλύτερο 
προϋπολογισμό που έγινε ποτέ σ΄ αυτή την  πόλη αλλά τελικά να μην εκτελέσουμε 
τίποτα; Ελάτε στο τέλος, πείτε μας ότι εκτελέσατε τόσα πολλά έργα, κάνατε τόσο 
μεγάλη προσφορά στην πόλη ώστε να δικαιωθείτε. Λέτε παραδείγματα ποιοι άλλοι 
χρωστάνε αλλά πρέπει να συγκρινόμαστε με τους χειρότερους; Θεωρείτε ότι άλλαξαν 
οι μελέτες τα τελευταία χρόνια, αλλά δεν βλέπω καμία διαφορά ούτε στις μελέτες 
ούτε στα νούμερα του προϋπολογισμού. Το ξέρουμε ότι δεν υπάρχουν λεφτά στο 
συρτάρι γιατί αν υπήρχαν ο Δήμαρχος θα μπορούσε να εκτελέσει όποιο έργο 
επιθυμούσε κι έκρινε ότι είναι χρήσιμο. Εχετε πάντως ακόμη έναν προϋπολογισμό, 
τον επόμενο, που σας εύχομαι να είναι πιο πραγματικός απ΄ αυτόν, να μας πείθει ότι 
μπορούν να εκτελεστούν τα προβλεπόμενα έργα και να πείθει τους Βεροιώτες ότι 
είναι προς τη σωστή κατεύθυνση της πόλης και φυσικά να μας δείξετε πού θα 
αξιοποιήσετε αυτό το φοβερό master plan. Πέρυσι είχατε βάλει για το Ξηρολίβαδο 
380.000,00 ευρώ προϋπολογισμό έργων από τα οποία 118.000,00 ευρώ ήταν για τον 
δρόμο και τα οποία τα βάζετε και φέτος και δεν έγινε τίποτα για τον δρόμο του 
Ξηρολιβάδου που είναι ιδιαίτερα επικίνδυνος, βάλατε 100.000,00 ευρώ για την 
πλατεία που δεν έγινε, 102.000,00 ευρώ για το πολιτιστικό κέντρο που θα γίνει με το 
Leader και το οποίο δεν δημοπρατήσατε ακόμη, ενώ οι ιδιώτες που κάνουν δουλειές 
με το Leader έχουν φτάσει στη μισή υλοποίηση του έργου τους. Φέτος έχουμε πάλι το 
πολιτιστικό κέντρο που ελπίζουμε ότι θα γίνει, η πλατεία δεν υπάρχει καθόλου στον 
προϋπολογισμό, υπάρχουν πάλι 118.000,00 ευρώ για τον δρόμο Βρωμοπήγαδου – 
Ξηρολίβαδου αλλά δεν ξέρω τι θα κάνετε μ΄ αυτά τα χρήματα αφού δεν υπάρχει 
καμία μελέτη και να καταλήξω μ΄ ένα πρόβλημα που είχα αναφέρει παλαιότερα στον 
κ. Δήμαρχο για τις διαγραμμίσεις των δρόμων όπου στον προηγούμενο 
προϋπολογισμό υπήρχαν 15.000,00 ευρώ για ένα τέτοιο μηχάνημα που θα είναι 
καλύτερο και πιο αποτελεσματικό από ένα παλιό που θέλαμε να πάρουμε. Σ΄ αυτόν 
τον προϋπολογισμό όχι μόνο δεν υπάρχει τίποτα αλλά δεν υπάρχει και το παλιό 
μηχάνημα που ήταν να παρθεί. 

Πουλασουχίδης: Σήμερα συζητάμε τον προϋπολογισμό που ουσιαστικά και 
τυπικά εισηγητής είναι ο κ. Δήμαρχος ο οποίος απαξιεί να απαντήσει στις 
πρωτομιλίες μας κι εμείς καλούμαστε να δευτερομιλήσουμε αλλά για ποια θέματα; 
Όπως π.χ. τι απάντηση πήραμε στο θέμα της Πολεοδομίας που η κυρία αντιδήμαρχος 
είπε για άλλα πράγματα αλλά δεν μας είπε αν είναι υπόψη της η κατεδάφιση του 
αυθαιρέτου α΄ κατηγορίας και τι πρόκειται να κάνει και δεν μας είπε πως συμβαίνει, 
αυτό το συγκεκριμένο γραφείο, να εμπλέκεται και σ΄ άλλο πολεοδομικό σκάνδαλο 



μέσα στον Δήμο, που ήρθε στο δημ. συμβούλιο και απεσύρθη. Είναι τυχαία αυτά τα 
πράγματα για τα οποία δεν βγαίνει κανείς να απαντήσει; Δεν μας απαντάει κανείς τι 
γίνεται με την καθαριότητα, με τα 3.200.000 ευρώ ανταποδοτικά έσοδα όπου έχουμε 
10.000 έξοδα για εξοπλισμό, τι γίνεται που από τους οκταμηνήτες έχουμε δύο 
επιστάτες που επιστρατεύουν το μόνιμο προσωπικό και δύο πάλι απ΄ αυτούς είναι στο 
γραφείο ενώ προσλήφθηκαν για την καθαριότητα; Ποιος νομιμοποιείται τα χρήματα 
των δημοτών να τα διαθέτει για προεκλογικά γραμμάτια; Ποιος θα μας πει γιατί στα 
νεκροταφεία, από τα 195.000,00 των εσόδων διατίθενται μόνο 15.000,00 ευρώ, ποιος 
θα μας απαντήσει τι γίνονται οι περίφημοι  κανονισμοί λειτουργίας των 
νεκροταφείων των Δ.Δ.;  Ποιος θα μας απαντήσει σε όλα τα ερωτήματα που βάζουμε, 
ο κ. Σιδηρόπουλος που δεν τα ξέρει καν; Και καλώς δεν τα ξέρει γιατί δεν ασκεί 
εκτελεστική αρμοδιότητα μέσα στον Δήμο. Είπε ο κ. Γιαννουλάκης πόσα έσοδα 
είχαμε το 2002 με το 2% και πόσα το 2004 και να του πω όταν συνεδρίαζε πριν ένα 
μήνα η Επιτροπή κι έκλεινε άρον άρον τις υποθέσεις για να μαζέψει έσοδα και τι είχε 
το 2003 ο κ. Γιαννουλάκης στους ίδιους κωδικούς; Γιατί δεν κάνει σύγκριση με το 
2003 και κάνει με το 2002; Γιατί άφησαν τον μετεκλογικό χρόνο, το 2002, να 
ησυχάσουν λίγο τα πράγματα και να πούμε το 2004, παραμονές του προϋπολογισμού, 
να γεμίσουμε τα ταμεία λειτουργώντας και παράνομα διότι η Επιτροπή 
Συμβιβαστικής Επίλυσης Διαφοράς έβγαινε και χάριζε σ΄ όλους τα πρόστιμα και 
καλά έκανε από ουσιαστικής πλευράς αλλά από νομικής ποιος θα μας εξηγήσει αν 
λειτουργούσε νόμιμα η επιτροπή; Αυτή λοιπόν τη συμπεριφορά αντιμετωπίζουμε, 
αλλάζουμε τον κανονισμό και μας δίνονται δευτερολογίες και τριτολογίες αλλά να τις 
κάνουμε τι; Να μιλάμε μόνοι μας και να βγει τελειώνοντας ο Δήμαρχος και ν΄ αρχίσει 
να λέει πως στα νεκροταφεία θα πάνε 200.000,00 ευρώ και να μη μπορούμε να 
απαντήσουμε; Ετσι δεν θέλω να συμμετάσχω γιατί στο τέλος θα είναι πολύ αργά για 
τον διάλογο και τη δημοκρατία. 

Κ. Μιχαηλίδης.: Εξέθεσα κι εγώ δύο θέματα για τα οποία πήρα την 
απαξιωτική απάντηση, χάρηκα όμως που ορισμένοι συνάδελφοί μου είπαν ότι τα 
έργα είναι πολύ καλά και θα τον υπερψηφίσουν. Δια στόματος συναδέλφου 
ακούστηκε ότι επιτέλους θα γίνει πραγματικότητα η αμφιδρόμηση της οδού 
Μητροπόλεως, ένα από τα βασικότερα θέματα που περιμένει το 54% αλλά βλέπω ότι 
χρηματοδοτήθηκε με 60.000,00 ευρώ κι αν μ΄ αυτό το ποσό μπορεί να γίνει τότε θα 
γίνουν κι όλα τα έργα. 

Μιχαηλίδης: Ο κ. Δήμαρχος θέλησε να μας πει σ΄ αυτή την αίθουσα ότι 
ακολουθεί τακτική προκατόχων του και είναι ο πρώτος που χαρακτηρίζει τον 
προϋπολογισμό σαν γράμμα στον Θεό, διότι αν τυχόν  ήταν διαφορετικά θα έπρεπε 
να απαντήσει σε ζητήματα, να τοποθετηθεί ξανά η αντιπολίτευση για να μπορέσουμε 
να βγάλουμε κάποια γόνιμα συμπεράσματα. Συνεχίζω την τοποθέτησή μου και θέλω 
να αναφερθώ στα αυθαίρετα γιατί δεν ειπώθηκε τίποτα γι’ αυτά, για όλα όσα γίνονται 
στην πόλη και προφανώς ο κ. Δήμαρχος ξέχασε όσα έλεγε περί αυθαιρέτων που θα 
υπάρχουν επί των ημερών του, προφανώς δεν τα βλέπει ή δεν περπατάει στους 
δρόμους της πόλης και μάλιστα κοντά στο Δημαρχείο της Βέροιας. Θα ήταν σκόπιμο 
και φρόνιμο να μας πείτε για τα έσοδα του Δήμου όταν το 2004 έπρεπε να εισπράξετε 
36.000.000,00 ευρώ κι εσείς μετά βίας καταφέρατε να εισπράξετε μέχρι 31.10 μόνον 
16.000.000,00 ευρώ. Αν θέλετε να μας πείτε ότι αυτή είναι η πολιτική σας και το 
όραμά σας τότε θα συμφωνήσουμε. Όταν δεν μπορείτε να φέρετε χρήματα στα ταμεία 
του Δήμου κι όταν τα έργα που ευαγγελίζεστε μένουν στα χαρτιά και τα 
επαναλαμβάνετε κάθε Δεκέμβρη θέλετε να μας πείσετε ότι αυτός είναι ένας σοβαρός 
προϋπολογισμός; Μας λέτε ότι ο Δήμος βρίσκεται σε οικονομικό αδιέξοδο και προ 
του Καιάδα και κοινωνική πολιτική χαρακτηρίζετε την ασφαλτόστρωση δρόμων; Σε 



ποιους; Σε φίλους ψηφοφόρους, σε φίλους που σας στήριξαν στις εκλογές; Εχει 
καταγγελθεί στο δημ. συμβούλιο αυτή η πρακτική. Μίλησε ο κ. Σακαλής για τον 
προϋπολογισμό κι αυτό που κατάλαβα εγώ είναι ότι έγινε ακόμη μία ανάγνωση από 
τη συμπολίτευση της εισηγητικής έκθεσης του κ. Δημάρχου. Ο κ. Αντιδήμαρχος, 
εμμέσως πλην σαφώς, είπε αυτό που είχα πει κι εγώ, ότι απουσιάζει το μεγάλο έργο 
από την πόλη. Η κεντρική διοίκηση φορτώνει με παραπάνω αρμοδιότητες τους 
Δήμους αλλά  παρόλα αυτά αρκετοί απ΄ αυτούς τα καταφέρνουν και μην αναφέρετε 
παραδείγματα Δήμων γιατί όλους όσους ανέφερε ο κ. Αντιδήμαρχος διοικούνται από 
Δημάρχους που ανήκουν στη σημερινή κυβέρνηση. Γιατί δεν μας είπατε τίποτα για 
την Κοζάνη, τις Συκιές ή την Κατερίνη και να δούμε αν εκεί υπάρχει έλλειμμα. 
Ειπώθηκε εδώ μέσα η λέξη πανεπιστημιούπολη αλλά πρόκειται απλά για ένα τμήμα 
σχολής και τη διαφημίζετε τόσο πολύ κε Δήμαρχε και την βάζετε και σε 
χριστουγεννιάτικες κάρτες. Δηλαδή τι έπρεπε να κάνει ο Δήμαρχος Γοργοποτάμου, 
να μας στείλει τη γέφυρα ή ο Δήμαρχος Νυμφαίου να μας στείλει την αρκούδα του 
βουνού; Το τσουνάμι είναι κοντά κε Σιδηρόπουλε όταν θα γίνει η αμφιδρόμηση της 
Μητροπόλεως και θα το δείτε. 

Παπαστεργίου: Εχω την αίσθηση ότι η στάση του Δημάρχου και η κατηγορία 
που μας απηύθυνε ότι δεν σεβόμαστε τον θεσμό του Δημάρχου, θεωρώ ότι είναι 
υπερβολική και μας προσβάλει κι αυτό γιατί και τον θεσμό τον σεβόμαστε, μια και 
είναι βαθιά δημοκρατικός, αλλά εκείνο που έδειξε με τη στάση του είναι ότι αυτός 
δεν σέβεται το Δημ. Συμβούλιο, που είναι το κύτταρο της δημοκρατίας και η 
έκφραση των συμπολιτών μας. Γιατί η απαξίωση κε Δήμαρχε να απαντήσετε στα 
προβλήματα που θέσαμε μιλώντας τόσες ώρες εδώ πέρα, νομίζω δεν έχει άλλη 
ερμηνεία. Επίσης με στεναχώρησε υπερβολικά η τοποθέτηση του κ. Κεχαγιόγλου, 
που είπε ότι είναι μίζερη η αντιπολίτευση και γι’ αυτό δεν τοποθετείται. Δεν σας 
αρέσει η διαφορετική άποψη, η διαφορετική ανάγνωση κάποιων πραγμάτων και 
μάλιστα του προϋπολογισμού και του τεχνικού προγράμματος, δεν σας βοηθάει κάτι 
τέτοιο; Θέλετε να λέμε ότι όλα είναι ωραία και όμορφα από τη στιγμή που δεν είναι; 
Επαναλαμβάνετε τα ίδια πράγματα εδώ και 3 χρόνια. Ο,τι είπατε στον 
προϋπολογισμό του 2003, τα ίδια είπατε το 2004 και το 2005 κάτι που σημαίνει, με 
τα δικά σας γραπτά, τοποθετήσεις και όλα όσα κάνατε, ότι δεν έχετε πάει την πόλη 
πιο μπροστά και το 54% αυτό σας είπε. Παραλάβατε την πόλη από ένα σημείο και 
πρέπει να την νοικοκυρέψετε, αλλά νοικοκύρεμα σημαίνει να δανειζόμαστε; Υπάρχει 
και το άλλο σημαντικό δεδομένο ότι απ΄ αυτά που επαναλαμβάνονται πολύ λίγα 
γίνονται. Ο κ. Σιδηρόπουλος μας λέει να μην κάνουμε αντιπολίτευση. Δεν θέλετε την 
κριτική; Εκανε πραγματικά φιλότιμες προσπάθειες ο κ. Αντιδήμαρχος να μας πει ότι 
η Μητροπόλεως αμφιδρομείται. Πώς κε Δήμαρχε; 60.000,00 ευρώ υπήρχαν στον 
προϋπολογισμό του 2004 για την αμφιδρόμηση, 60.000,00 ευρώ υπάρχουν και τώρα. 
Μ΄ αυτά τα χρήματα γίνεται η αμφιδρόμηση; Όχι βέβαια. Γιατί τις 60.000,00 ευρώ 
που είχατε την προηγούμενη φορά, εφόσον δεν τις πήγατε στο επόμενο έτος σημαίνει 
ότι τις ξοδέψατε μόνο στη μελέτη. Και βέβαια θα πούμε, όταν θα έρθει ο καιρός, για 
την απόφαση του ΚΑΣ, για να δούμε στην Ελλάδα πού υπάρχουν αυτές οι 
ανεξάρτητες αρχές και πως λειτουργούν. Κλείνοντας να μείνω σ΄ ένα σημείο, ότι 
αναφερθήκατε τόσες φορές στο master plan αλλά αυτό ήρθε στο Δημ. Συμβούλιο για 
να συζητηθεί και να παρθούν αποφάσεις; Όχι. Ηρθε ο καθηγητής, έκανε μία διάλεξη, 
παρουσίασε κάποια πράγματα και μάλιστα απ΄ ότι είδα και διάβασα δεν 
συμπεριέλαβε καθόλου τον ανθρώπινο παράγοντα, χωρίς να έρθει καν στο δημ. 
συμβούλιο το βαφτίσαμε και είπαμε ότι είναι το πιο σπουδαίο πράγμα που έγινε. Να 
δούμε λίγο την καθημερινότητα, το κυκλοφοριακό που επί δύο χρόνια θητείας σας 
συνεχώς επιδεινώνεται και δεν υπάρχει καμία πρόβλεψη και καμία κίνηση. 



Φουρνιάδης: Δεν εκπλήσσομαι κε Πρόεδρε με την αμφισβήτηση του 
προϋπολογισμού. Η αρχή είναι αυτή το τέλος όμως θα είναι η διάψευση. 
Αμφισβητήθηκε και πολεμήθηκε λυσσαλέα η σταθερή επιλογή μας για τη μόνιμη 
εγκατάσταση της πανεπιστημιακής σχολής στο στρατόπεδο Αγ. Βαρβάρας και για το 
γνωστικό αντικείμενο. Αγωνία, αναμονή, φόβος, άγχος και όλα αυτά μαζί 
ενισχύονταν κι από τα άρθρα του Τύπου, όμως παρόλες τις αντιδράσεις και τις 
υπόγειες ενέργειες ξεκίνησαν οι εργασίες στις αρχές Μαίου και μέσα σε 5 μήνες 
ολοκληρώθηκαν οι κατασκευές, έγινε η διαμόρφωση του περιβάλλοντος χώρου, τα 
έργα υποδομής, ΔΕΗ, ΟΤΕ, ύδρευση, αποχέτευση, ασφαλτοστρώσεις των δρόμων 
και πάρκιγκ. Δυστυχώς ο Τύπος δεν προέβαλε αυτό το έργο που έγινε αλλά ευτυχώς 
οι πανεπιστημιακοί καθηγητές των Αθηνών, του Βόλου, της Θεσσαλονίκης και της 
Ξάνθης μίλησαν με θαυμασμό για το έργο και για τη θέση που βρίσκεται. Τώρα 
άρχισαν να αρθρογραφούν, να κάνουν αναλύσεις και να αμφισβητούν την οδό 
Μητροπόλεως αλλά κι εδώ θα διαψευστούν. Ολοι έγιναν εργολάβοι και γνωρίζουν 
πόσα χρήματα χρειάζονται για να κατασκευαστεί αυτό το έργο κάτι που δεν θα 
στοιχίζει πάνω από 20 εκατ. δρχ. κι αυτό θα το δουν στην πράξη όταν ολοκληρωθεί 
το έργο. 

Σοφιανίδης: Σχετικά μ΄ αυτό που είπε η κα Αντιδήμαρχος, η καθυστέρηση της 
παραχώρησης του οικήματος για τη δημιουργία του βρεφονηπιακού σταθμού είναι 
σίγουρο ότι δεν οφείλεται στα μέλη του Τοπικού Συμβουλίου αλλά σε υποψήφιο της 
δική σας παράταξης που επειδή ανήκει στον Συνεταιρισμό, κωλυσιεργεί και δεν 
παραχωρεί το εν λόγω οίκημα. Δεν σας κατηγορώ γι’ αυτό κα Τσιαμήτρου γιατί εσείς 
ετοιμάσατε τον φάκελό σας αλλά σίγουρα χρειαζόμαστε και την παραχώρηση που 
τρέχουμε εδώ και μήνες και δεν γίνεται τίποτα. Είναι ένα πρόβλημα που νομίζω ότι ο 
κ. Δήμαρχος θα πρέπει να πάρει θέση. 

Δελαβερίδης: Εγώ θα συνεχίσω από την εισήγηση που έκανε ο Δήμαρχος και 
μιλάει για τα τέλη της ΔΕΥΑΒ που παραμένουν αμετάβλητα κ.λ.π. Βεβαίως στο θέμα 
αναφέρθηκε και ο κ. Κουρουζίδης όμως να υπενθυμίσω ότι το 1985 ιδρύσαμε την 
ΔΕΥΑ Βέροιας, κάναμε πάρα πολλά σαν επιχείρηση, ζητήσαμε χρήματα, 
ενταχθήκαμε σε προγράμματα, κάναμε τα έργα υποδομής και τελικά κάναμε και τις 
δεξαμενές όπου πήραμε δάνεια από το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων, στη 
συνέχεια όταν μπήκαμε στο Κ.Π.Σ. για την ύδρευση και αποχέτευση πήραμε πάλι 
δάνεια για να πληρώσουμε την ίδια συμμετοχή κι έτσι φτάσαμε να πληρώνουμε από 
το 1990 περίπου 600 εκατ. δρχ. το χρόνο. Κάθε χρόνο μειωνόταν η δόση, το 2007 θα 
είχαμε ξοφλήσει και τα δύο τελευταία χρόνια ήταν πολύ χαμηλή η δόση, 162 εκατ. 
δρχ. Φτάσαμε λοιπόν στο σημείο, όταν ανέλαβε η καινούργια διοίκηση, να λέει ότι 
είναι υπερχρεωμένη η ΔΕΥΑΒ αλλά το ταμείο είχε χρήματα και ήταν λογικό μέσα σ΄ 
ένα τρίμηνο να μη μπορεί ο κ. Γεωργιάδης να πληρώσει τη δόση. Πήρε λοιπόν το 3%, 
έγινε και η ρύθμιση που εμείς ζητήσαμε πανελλαδικά, θα πληρώνουμε τελικά για 15 
χρόνια και άρα περισσεύουν γύρω στα 450 εκατ. δρχ. τα οποία σιγά σιγά πρέπει να τα 
επιστρέψουμε στους δημότες κάνοντας μείωση των τελών και της ύδρευσης και της 
αποχέτευσης. Ο κ. Γεωργιάδης όμως προτίμησε να δώσει το  πριμ παραγωγικότητας 
στους εργαζόμενους, που δεν το δικαιούνται και είναι παράνομο, και δεν το έστειλε 
καν για έγκριση στην Περιφέρεια, κάτι που σηκώνει εισαγγελέα και να θυμηθείτε ότι 
η ώρα θα έρθει και υπεύθυνοι και υπόλογοι είναι ακόμη κι αυτοί του Διοικητικού 
Συμβουλίου. Αναφερθήκατε κε Γουναρά στην οικονομική ανάπτυξη του Δήμου και 
είπατε αν περιμένουν όλοι από εσάς. Βέβαια είστε νέος δημοτικός σύμβουλος και δεν 
γνωρίζετε πως ο Δήμαρχος, όταν ήταν στην αντιπολίτευση, τέτοια θέματα έβαζε δηλ. 
που πάμε, τι έχουμε κ.λ.π. ενώ τώρα μιλάει για το τι παρέλαβε, για την ανεργία και 
για άλλα παρόμοια. Είπατε κε Γιαννουλάκη αν έκανε μεγάλα έργα η προηγούμενη 



δημ. αρχή, αλλά εσείς ξεχνάτε ή δεν το βλέπετε; Το Δημαρχείο, το Συνεδριακό 
Κέντρο, το κτίριο Βλάχων, το κτίριο Μπέκα, το υπόγειο πάρκιγκ, η οδός Πιερίων όλα 
αυτά είναι μικρά έργα; Όταν ήταν ο κ. Σκουμπόπουλος στην αντιπολίτευση κάθε 
τόσο έβγαινε κι έλεγε για την Πιερίων ενώ τώρα που σταμάτησε στους Λαδόμυλους 
δεν λέει κανείς τίποτε. Ο Δήμος δεν πάει έτσι μπροστά δηλ. με το να κατηγορήσουμε 
και να συγκρίνουμε ανόμοια πράγματα. Πώς μας συγκρίνατε με δεξιούς Δήμους που 
δεν πάνε καθόλου καλά; 

Σακαλής: Ακούγοντας τους συναδέλφους της αντιπολίτευσης, είδα ότι 
πραγματικά ισοπέδωσαν και απαξίωσαν τα πάντα αφού δεν είδαν και δεν είπαν 
τίποτα το θετικό. Οσον αφορά την ανάπτυξη της Περιφέρειας πράγματι υπάρχει και 
θα υπάρξει. Φαίνεται η κυρία Ουσουλτζόγλου δεν άκουσε όταν είπα για την 
παρακράτηση χρημάτων από την προηγούμενη Κυβέρνηση κι ότι δεσμεύτηκε η νέα 
Κυβέρνηση να τα δώσει σταδιακά. Αν από τους 1000 Δήμους εξαιρέσουμε τον Δήμο 
Αθηναίων και ορισμένους άλλους μεγάλους, όλοι οι υπόλοιποι ανήκουν στην 
Περιφέρεια. Να υπενθυμίσω πως για την ίδρυση της σχολής των ελληνικών σπουδών 
κανένας από την αντιπολίτευση δεν είπε τίποτα το θετικό. Να ξεχάσουμε τι έλεγαν 
πριν για τη Σχολή; Ξέχασε η κα Ουσουλτζόγλου που κατηγορούσε τον Δήμαρχο γιατί 
δεν παραχώρησε ένα γραφείο κι έναν υπάλληλο για να δέχεται και να παίρνει 
πληροφορίες για τη Σχολή που θα ιδρυθεί, κι όταν λέγαμε ότι δεν ιδρύθηκε ακόμη 
γιατί δεν υπάρχει Π.Δ. τότε έλεγαν ότι είναι τυπικό το θέμα, 15 ημερών έλεγε ο κ. 
Χρυσοχοίδης αλλά αργότερα ανακάλυψε ότι είναι νομικό και θέλει έναν χρόνο για να 
γίνει; Στραφήκαμε τότε στη δική μας πρόταση και δικαιωθήκαμε. Να ξεχάσουμε που 
ταλαιπωρήθηκε το Δημ. Συμβούλιο για δύο ώρες για να περάσουμε το ψήφισμα για 
άλλη, οποιαδήποτε, πανεπιστημιακή σχολή κι εσείς επιμένατε να βάλουμε  τη λέξη 
συγκεκριμένη σχολή;  

Οσον αφορά αυτά που είπε ο κ. Μιχαηλίδης, δεν αρκέστηκα μόνο στην 
εισηγητική έκθεση γιατί ξέρουμε ότι αυτή δίνει το στίγμα του προϋπολογισμού, εγώ 
είπα κι άλλα πράγματα τα οποία βέβαια απέκρυψε και δεν είμαι αυτός που είπα για 
πανεπιστημιούπολη αλλά είπα συγκεκριμένα ίδρυση του τμήματος της Πολυτεχνικής 
Σχολής του ΑΠΘ και πως είναι το καμάρι των Βεροιέων μαζί με τα άλλα τμήματα 
που θα έρθουν στην πόλη μας και πραγματικά θα είμαστε περήφανοι. 

Κουρουζίδης: Θα πρέπει να γίνει μία διευκρίνιση γιατί η παραπλάνηση της 
κοινής γνώμης έγινε ταλέντο από τους συναδέλφους της συμπολίτευσης. Ουδείς σ΄ 
αυτήν την αίθουσα ήταν αντίθετος στην ίδρυση αυτής της σχολής ή οποιασδήποτε 
άλλης. Ακούστηκε ότι η καινούργια δημοτική αρχή μιλάει για master plan, μιλάμε 
δηλ. στην αγγλική ορολογία και ο μόνος που πρέπει να το καταλαβαίνει είμαι εγώ 
γιατί όπως είπε ο κ. Δήμαρχος στην προηγούμενη συνεδρίαση ήμουν στην Αμερική. 
Είπατε κε Δήμαρχε ότι δεν γνωρίζετε τα διοικητικά όρια του Δήμου κι αφού δεν τα 
γνωρίζετε πώς κάνετε master plan για τον Δήμο Βέροιας; Κι αν πραγματικά δεν 
γνωρίζετε τότε να μας ρωτήσετε κι αν δεν θέλετε ούτε αυτό τότε κάντε ότι και ο Κερκ 
Ντάγκλας στο Τέξας που πήρε το συρματόσχοινο, το άπλωσε και καθόρισε τα 
διοικητικά του όρια.  

Αυτή η συζήτηση θέλει διάλογο κε Δήμαρχε κι αν δεν θέλετε να κάνετε τότε 
δεν έχετε δημοκρατικές ευαισθησίες. Ο μονόλογος είναι για δικτατορικά, αυταρχικά 
και μοναρχικά καθεστώτα. Αν θέλετε διάλογο μην το λέτε μόνον στον κόσμο αλλά 
κάντε το πράξη. Μας αποκλείσατε από τη Δημαρχιακή Επιτροπή, μας αποκλείσατε 
από παντού και θέλατε να συζητήσουμε όλα τα θέματα πακέτο. Αυτή είναι η 
δημοκρατία που πιστεύετε κι αυτή είναι κε Σιδηρόπουλε η δημοκρατία που ψηφίζετε. 
Εάν θέλετε δημοκρατία τότε διάλογο, κι όταν δεν έχετε θέσεις κι απόψεις τότε μιλάτε 
στον αέρα όπως για master plan, που δεν καταλαβαίνει ο κόσμος. Ο αρχηγός δεν έχει 



αντίλογο, θα πάει στην τριτομιλία, θα πει ότι όλα είναι καλά αλλά δεν ξέρει ότι ο 
κόσμος έχει ξυπνήσει και τον Φεβρουάριο του 2005 θα σας πω τι θα γίνει. 

Γουναράς: Εγώ δεν είπα ότι τα έργα υποδομής δεν βοηθούν στην έλευση του  
πλούτου, δεν τον φέρνουν όμως από μόνα τους. Πλούτο φέρνουν οι επιχειρηματικές 
δραστηριότητες και οι επενδύσεις και  δεν νομίζω να υπάρχει κανείς στην αίθουσα 
που να πιστεύει αυτό που είπε ο κ. Ορφανίδης, ότι δηλ. ο Δήμος θα πρέπει να 
αναλάβει τέτοιες πρωτοβουλίες. Δεν περίμενα ποτέ ένας συνάδελφος να αντιμετώπιζε 
τις απόψεις μου με το τι έλεγε ή όχι ο κ. Δήμαρχος πριν από χρόνια και μάλιστα με 
υποτιμητικά υπονοούμενα που όμως χαρακτηρίζουν αυτόν που τα είπε. 

Γιαννουλάκης: Οι κ.κ. Δελαβερίδης και Μιχαηλίδης αναφέρθηκαν σ΄ αυτό 
που είπα δηλ. για τα μεγάλα έργα των κ.κ. Χασιώτη και Βλαζάκη αλλά φαίνεται ότι 
δεν κατάλαβαν τι είπα. Εκανα σύγκριση της πρώτης διετίας τους με την πρώτη δική 
μας διετία. Το παράδειγμα για το Δημαρχείο ήταν ατυχές γιατί έγινε στην τελευταία 
διετία του κ. Χασιώτη και όχι στην πρώτη. Εντάλματα κα Ουσουλτζόγλου στο 
γραφείο του Αντιδημάρχου υπήρχαν, υπάρχουν και θα υπάρχουν. Αν ανατρέξετε 
στον κωδικό που αναφέρεται στις οφειλές των παρελθόντων οικονομικών ετών θα 
δείτε ότι σ΄ όλα τα έτη πάντα μεταφέρονται εντάλματα – τιμολόγια στην επόμενη 
χρονιά. 

Γεωργιάδης: Αν δεν ήξερα ορισμένους ανθρώπους θα είχα την εντύπωση ότι 
μιλάω με εκπροσώπους ηθοπλαστικών συλλόγων, με τον Κάτωνα τον Τιμητή της 
αρχαίας Ρώμης, τον διώκτη κάθε στραβού κι ανάποδου και πάσης διαφθοράς.  Σε 
κάποιο Δ.Σ. της ΔΕΥΑΒ ο Παναγιώτης Σιδηρόπουλος είπε όχι στο πριμ 
παραγωγικότητας ενώ ο κ. Δελαβερίδης είπε: «ανεξάρτητα απ΄ αυτό Παναγιώτη, από 
τη στιγμή που υπάρχει νόμος για κάποια πριμ παραγωγικότητας γιατί όπως ξέρεις το 
έδωσε ο κ. Χασιώτης, κοντά στο ξερό καίγεται και το χλωρό, το παίρνουν όλοι και 
όχι  ένας κι εγώ το αποσύρω για να το λύσει η νέα δημοτική αρχή» και καλά έκανε 
και το απέσυρε. Σπατάλη κάνει ο Χρήστος Γεωργιάδης για το πριμ παραγωγικότητας 
που επαναλαμβάνω το έδωσε ο πρώην Δήμαρχος Γιάννης Χασιώτης και συνεχίζει να 
το δίνει ο νέος Δήμαρχος Χρήστος Σκουμπόπουλος. Όπως μας έμαθαν οι ιερείς, οι 
γονείς και οι δάσκαλοί μας οι Τούρκοι χτυπούσαν πάντα τα Χριστούγεννα. 
Συνεδριάζει το Δ.Σ. της ΔΕΥΑΒ στις 17 Δεκεμβρίου 2002 και ακούστε τοποθέτηση 
δημ. συμβούλου του κ. Χασιώτη: «Κύριε Πρόεδρε (δηλ. κ. Δελαβερίδη) επειδή 
βλέπω ότι η σύμβαση του έργου έφτασε στα 85 εκατ. δρχ. και ήδη έφτασε στα 
διπλάσια και πάνω, κι επειδή δεν είμαι τεχνικός δεν μπορώ να καταλάβω τι ακριβώς 
είναι αυτοί οι ανακεφαλαιωτικοί πίνακες που έρχονται. 17 ολόκληρα χρόνια περίμενε 
ο εργολάβος να καθαρίσει τον λογαριασμό του και δεν μπορεί να περιμένει 20 μέρες 
ή ένα μήνα το αργότερο; Θα μας κράξουν, πρώτα απ΄ όλα απ΄ έξω, αν αύριο μαθευτεί 
ότι εμείς στο τελευταίο συμβούλιο φέραμε αυτό το θέμα για να πληρώσουμε τον 
εργολάβο μετά από 17 χρόνια.  Γι’ αυτό ζητάω αναβολή, να μπει στο νέο συμβούλιο, 
να πάρουν την ευθύνη όλοι και να είμαστε κι εμείς εντάξει. Αν δεν αναβληθεί δεν 
ψηφίζω. Αφού δεν υπάρχει επιβάρυνση της επιχείρησης γιατί δεν πάει έναν μήνα 
πίσω για να λύσει κι αυτό το θέμα η καινούργια δημοτική αρχή;». Αλήθεια, πού είναι 
αυτός ο εργολάβος να τον ανακηρύξουμε εθνικό ευεργέτη της ΔΕΥΑΒ που μας 
χάρισε 19 εκατ. δρχ.; Εξι χρόνια δημ. σύμβουλος ποτέ δεν έκανα κατάχρηση χρόνου 
αλλά σήμερα δεν γίνεται. Για το έτος 2002 έπρεπε να δώσουμε σημαντικά ποσά αλλά 
για να μην τ΄ ακούσετε και τρελαθείτε θα πω για το 2003 που ήταν 902.000,00 ευρώ. 
Εγγραφο του κ. Δελαβερίδη: «όπως προκύπτει από την πιο πάνω εικόνα του 
υπολοίπου των οφειλών μας δεν πληρώσαμε την τοκοχρεολυτική δόση του έτους 
2002 και αδυνατούμε να καταβάλουμε τη δόση του 2003». Πώς σήμερα κε 
Κουρουζίδη θα ήσασταν περήφανος αν ακούγατε αυτά που έλεγε ο συνάδελφός σας; 



Ακούστε τώρα: οδός Λογοθέτη «μπράβο στα παιδιά της ΔΕΥΑΒ», αγωγός από 
Κίμωνος έως Λιανοβρόχι (ύδρευση), Σοφοκλέους (μετατόπιση αγωγού), οδός 
Μακαρίου (μετατόπιση αγωγού), οδός Αθ. Διάκου (ύδρευση), Σωτήρη Πέτρουλα 
(ύδρευση – αποχέτευση), Πιερίων από Σαμψούντος και τέρμα (αποχέτευση), οδός 
Λυσίου (ύδρευση – αποχέτευση), οδός Σπάρτακου (ύδρευση – αποχέτευση), 
Εργοχώρι - οδός Λυσίππου (ύδρευση – αποχέτευση), Σιμωνίδη (ύδρευση – 
αποχέτευση), Παρμενίδη (ύδρευση – αποχέτευση – όμβρια), Λουκιανού (ύδρευση – 
αποχέτευση), Λαζοχώρι (αγωγός για ενίσχυση δικτύου ύδρευσης), ανακατασκευή 
κτιρίων για στέγαση πανεπιστημιακής σχολής – Αγ. Βαρβάρα (εσωτερικό δίκτυο 
ύδρευσης – αποχέτευσης, εξωτερικό δίκτυο ύδρευσης), χλωρίωση νερού στην Αγ. 
Βαρβάρα, Αμμο, Ασώματα, Γεωργιανοί, Λευκόπετρα, Σάντα, Κ. Βέρμιο, Κομνήνιο, 
πάροδος Κασομούλη (ύδρευση – αποχέτευση), περιοχή Γιοντζαλίκια (ύδρευση – 
αποχέτευση), οδός Αριάδνης (ύδρευση – αποχέτευση), Δ.Δ. Αγ. Βαρβάρας (επέκταση 
δικτύου ανατολικά του οικισμού), Ράχη (επέκταση αγωγού), Κ. Βέρμιο (επέκταση 
δικτύου ύδρευσης – αποχέτευσης εντός δικτύου), Σάντα (γεώτρηση στη θέση 
Μάρμαρα), Γεωργιανοί (επέκταση δικτύου ύδρευσης), Καστανιά (επέκταση δικτύου 
ύδρευσης), Τριπόταμος (επέκταση δικτύου ύδρευσης – αποχέτευσης), Κομνήνιο 
(επέκταση δικτύου αποχέτευσης), περιφερειακός δρόμος (δίκτυο αποχέτευσης – 
ομβρίων), οδός Πυθίας (ύδρευση – αποχέτευση – όμβρια), κατασκευή οικίσκων στο 
Δ.Δ. Κουμαριάς και το πιο σημαντικό η οδός Κίμωνος. Βάσει των στοιχείων που μας 
έδωσε ο κ. Σπανός, 1 εκατ. δηλ. 21% του προϋπολογισμού της ΔΕΥΑΒ πάνε στη 
συντήρηση κι όχι γιατί είμαι το καλό παιδί ή θέλω να με ψηφίσουν τα παιδιά της 
ΔΕΥΑΒ. Την τεχνική έκθεση του προϊσταμένου της Τεχνικής Υπηρεσίας της 
ΔΕΥΑΒ κ. Σπανού και του υπευθύνου προμηθειών κ. Δραγκόλα τα έχει ο Δήμαρχος 
κι αν θέλει να σας τα πει, εγώ θα πω του λαού της ΔΕΥΑΒ που λέει ακατάλληλα 
χυτοσιδηρά υλικά και πρέπει να δώσετε σημασία: «Μετά από την πολύχρονη χρήση 
των χυτοσιδηρών υλικών του κ. Σπυρίδη διαπιστώθηκαν τα παρακάτω: 1.- Τα υλικά 
είναι ακατάλληλα και δυσκολοδούλευτα λόγω της ανομοιομορφίας των και των 
γρέζων που υπάρχουν (ακραία, ζιμπό, τάφ κ.λ.π.). Επίσης σε πολλά παρουσιάστηκαν 
και τρύπες με αποτέλεσμα να ανέβει το κοστολόγιο των εργασιών (λόγω 
αντικατάστασής των). 2.- Οι βλάβες που παρουσιάζονται είναι συχνές ιδίως στις 
βάνες που μετά από 2-3 ανοίγματα χάνουν από την σαλαμάστρα με αποτέλεσμα να 
μην κλείνουν καλά και η επισκευή τους να είναι πολυδάπανη και οι βλάβες να 
γίνονται με νερό. 3.- Τα πυροσβεστικά με 2-3 ανοίγματα τρέχουν νερό και σπάνουν 
εύκολα. 4.- Τα καπάκια των δικλείδων σπάνουν και χάνονται. 5.- Οι σχάρες και τα 
καπάκια φρεατίων κτυπάν και σπάνε λόγω πετσκαρίσματος. Για τον λόγο αυτό σας 
γνωστοποιούμε ώστε να προσεχθεί η ποιότητα και όχι η φθηνή τους τιμή». 

Δήμαρχος: Πριν κάνω μία τοποθέτηση στα όσα ελέχθησαν από τους 
συναδέλφους δημ. συμβούλους, θα ήθελα να κάνω μία διευκρίνιση γιατί δεν 
τοποθετήθηκα στην πρωτομιλία και να αντικρούσω αυτά που είπαν για δημοκρατία 
και διάλογο. Με ήθος, με ευπρέπεια, με ευγένεια και μεγάλη αντικειμενικότητα οι 
συνάδελφοι της συμπολίτευσης απήντησαν στα περισσότερα απ΄ αυτά που θα 
απαντούσα εγώ. Έκρινα λοιπόν ότι δεν πρέπει να κουράσω το Σώμα, από τη στιγμή 
που δόθηκαν απαντήσεις και μάλιστα με τον τρόπο που δόθηκαν, σε αντίθεση με 
αρκετούς συναδέλφους της αντιπολίτευσης που μιλούν όχι μόνο για μένα απαξιωτικά, 
κάτι που δεν με αγγίζει γιατί όπως είπε κι ο κ. Γουναράς αυτούς χαρακτηρίζει, αλλά 
και για συναδέλφους τους, κάτι που θυμίζει εποχές άλλων πολιτικών της δεκαετίας 
του ΄80. Με μία αναλυτικότατη, για δεύτερη συνεχή χρονιά εισήγηση, γιατί κι όταν 
ήμουν στην αντιπολίτευση και ως διευθυντής του Δήμου δεν είχαμε ποτέ πολυσέλιδη 
εισήγηση του Δημάρχου και τ΄ ακούγαμε όλα μέσα στο Δημ. Συμβούλιο. Εμείς 



γλαφυρά, αντικειμενικά και κατανοητά λέμε όλη την αλήθεια αρκεί κάποιος να τη 
διαβάσει. Διαπίστωσα όμως από τοποθετήσεις κάποιων συναδέλφων δημ. συμβούλων 
πως ούτε καν την άνοιξαν όπως και το κυρίως κείμενο που είναι ευθύνη της 
Υπηρεσίας και το επεξεργάζεται και το συντάσσει. Κάποιοι άλλοι βέβαια το 
διάβασαν αλλά δεν το κατάλαβαν και δεν το λέω γιατί δεν έχουν μυαλό αλλά δεν το 
μελέτησαν γι’ αυτό κι ακούστηκαν κάποια ευτράπελα. Δεν θα απαντήσω σε όλα τα 
θέματα που μπήκαν από τους συναδέλφους γιατί απαντήθηκαν αρκετά, όμως κα 
Ουσουλτζόγλου θα πρέπει να σας το πω άπαξ δια παντός, γιατί θα συνεχίσετε να την 
πιπιλίζετε αυτή την καραμέλα, ότι εγώ είμαι άνθρωπος της συνεργασίας και όχι των 
δημοσίων σχέσεων, είμαι του έργου και μάλιστα του χαμηλού προφίλ και όχι των 
εντυπώσεων, όπως είστε εσείς. Για τρίτη φορά παρεκτρέπεστε λέγοντας ότι δεν έχω 
επικοινωνιακή πολιτική. Εσείς που έχετε και για να μην εκτίθεστε στον λαό που 
ζητάτε να σας ψηφίσει, να έρχεστε να σας λέω τα πραγματικά στοιχεία και να 
αναφέρεστε εδώ. Αυτό το έντυπο, από επικοινωνιακής πολιτικής, θα είχε αξία κα 
Ουσουλτζόγλου, αν γράφατε πέντε αθλιότητες του Σκουμπόπουλου κι  ένα ωραίο 
πράγμα, αυτό το Πανεπιστήμιο που εσείς το πολεμήσατε με νύχια και δόντια για να 
μη γίνει και ως προς τη θέση και ως προς τη Σχολή. Αν λοιπόν αναγνωρίζατε στην 
πλειοψηφία, γιατί είναι έργο της πλειοψηφίας κι όχι δικό σας, θα πίστευαν οι 
συμπολίτες ότι εσείς κάνετε πραγματικό έλεγχο στον Δήμο κάτι όμως που δεν 
μπορείτε να κάνετε. Σας είπα πολλές φορές ότι είστε ημιμαθής, εσάς προσωπικά κι 
όχι τον συνδυασμό σας, γιατί κάποιοι δεν έχουν ημιμάθεια. Απόψε προσθέσατε και 
τη λέξη τυφλή αλλά δεν είστε, παρά μόνο αδιάβαστη κι αυτά που διαβάζετε δυστυχώς 
για σας δεν τα αντιλαμβάνεστε. 

Είπατε κε Ορφανίδη ότι στόχος, ιδέες και έργα είναι τα ίδια με την 
προηγούμενη Δημ. Αρχή αλλά αυτά που εξαγγείλαμε εμείς είναι καταγεγραμμένα στο 
πρόγραμμά μας και πολλά μπορεί να συμπίπτουν με την προηγούμενη Δημ. Αρχή ή 
και με το δικό σας πρόγραμμα αλλά αυτό δεν σημαίνει τίποτα. Ο λαός της Βέροιας 
εξέλεξε κι έστειλε στη διοίκηση του Δήμου αυτή την παράταξη κι εσάς σας έστειλε 
εκεί για να κάνετε έλεγχο αλλά για να τον κάνετε θα πρέπει να γνωρίζετε. Θα πρέπει 
να ξεκαθαρίσουμε ότι άλλο είναι το ΕΠΤΑ κι άλλο ο ΘΗΣΕΑΣ. Στο ΕΠΤΑ 
συμμετείχε μόνον η Τοπική Αυτοδιοίκηση, ήταν χρήματά της και όχι όπως όριζε ο 
νόμος 2539 ο γνωστός ως Καποδίστριας ότι θα συμμετείχαν σ΄ αυτό το πρόγραμμα τα 
διάφορα υπουργεία και δεν έβαλε κανένα πλην της Γενικής Γραμματείας 
Αθλητισμού.  

Ο ΘΗΣΕΑΣ είναι μεγαλύτερος κάτι που το ξέρετε κε Ορφανίδη γιατί ήσασταν 
στη Δημαρχιακή Επιτροπή, όπου σας είπα ότι θα είναι αυξημένο κατά 20% αυτό το 
πρόγραμμα. Αυτό το λέω γιατί στην προηγούμενη συνεδρίαση, ενώ αναλωθήκαμε 
τρεις ώρες για ένα σπουδαίο θέμα, όλα τα άλλα τα εγκρίνατε και τα περάσατε σε μισή 
ώρα χωρίς να συζητήσουμε ένα κορυφαίο θέμα όπως ήταν αυτό του ΘΗΣΕΑ για να 
μάθετε ποια ήταν τα έργα του γιατί αμφιβάλω αν κάποιοι άνοιξαν για να δουν τι έργα 
προτείνατε στον ΘΗΣΕΑ. Σας λέω λοιπόν ότι το πρόγραμμα ΘΗΣΕΑΣ είναι το 50% 
του ΕΠΤΑ, αυξημένο κατά 20% και ήταν περίπου 4.000.000,00 ευρώ το πρώτο 50% 
του ΕΠΤΑ και σήμερα ο ΘΗΣΕΑΣ είναι 4.900.000,00 ευρώ από τα οποία θα πάρουμε 
για το 2005 το 1/3 αυξημένο κατά 20%. Τα δύο έργα του ΕΠΤΑ είναι 312.000,00 
ευρώ το υπόλοιπο και ήταν τα χρήματα που δόθηκαν για ένα έργο που δεν 
υλοποιήθηκε από την προηγούμενη Δημ. Αρχή και το υλοποιούμε εμείς τώρα. Για 
την Κοινοπραξία αμμοχαλίκων μπερδευτήκατε εσείς κε Ορφανίδη, μπερδέψατε και 
το Δημ. Συμβούλιο γιατί την προηγούμενη φορά ήσασταν ο μόνος που υποστηρίξατε 
τη συνέχιση αυτής της Κοινοπραξίας κι απόψε μας είπατε ότι δεν χρειάζονται 
επιχειρήσεις, δεν χρειάζεται Κοινοπραξία. Πότε λέγατε την αλήθεια τότε ή σήμερα; 



Είπατε ότι δεν ήρθαν επενδυτές για τη γέφυρα του Κτηνιατρείου και το 
Κολυμβητήριο, αλλά είστε μηχανικός και δεν πρέπει να τα λέτε αυτά. Η γέφυρα του 
Κτηνιατρείου είχε προταθεί για ένταξη από την προηγούμενη Δημ. Αρχή στη ΣΑΝΑ3 
αλλά με βαθμό προτεραιότητας πολύ χαμηλό, η Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση που τα 
διαχειρίζεται είπε ότι δεν είναι επιλέξιμο έργο και δεν το προώθησε, συνεργάστηκα 
με τον προηγούμενο Περιφερειάρχη και του είπα πως αν κάνω την οριστική μελέτη 
αν θα το εντάξει στο ΠΕΠ και είπε εντάξει. Ποιόν επενδυτή λοιπόν ψάχνετε να βρείτε 
και μάλιστα στο τεχνικό πρόγραμμα του Δήμου αφού δεν είναι δημοτικό έργο. 
Περιμένω το χαρτί από την Εγνατία που να λέει ότι η μελέτη εγκρίθηκε και να τη 
στείλω στο Νομάρχη για να προχωρήσει το θέμα στο ΠΕΠ, κάτι που αν δεν γίνει θα 
ξαναπάω στον Περιφερειάρχη για να το προτείνει στα υπόλοιπα του Γ΄ΚΠΣ. Είναι 
γεγονός ότι το κολυμβητήριο εντάχθηκε με προϋπολογισμό 1.200.000,00 ευρώ από 
την προηγούμενη Δημ. Αρχή, έκανε τρεις διαγωνισμούς, οι δύο ήταν άγονοι και ο 
τρίτος διαγωνισμός ήρθε με 3 δις και το αφήσατε να το παραλάβουμε εμείς χωρίς 
ούτε καν να εγκρίνετε τα πρακτικά της δημοπρασίας γιατί είχατε εκτεθεί. Ο Δήμος 
Κιλκίς που άφησε την πίστωση στη Γενική Γραμματεία Αθλητισμού υλοποιεί το 
κολυμβητήριο ενώ ο Δήμος Βέροιας που ήθελε εδώ την πίστωση για να το 
υλοποιήσει αυτός κι αγωνιστήκαμε δύο χρόνια και με την προηγούμενη κυβέρνηση 
και μ΄ αυτήν για ν΄ αυξήσουμε τον προϋπολογισμό, γιατί με 1.200.000,00 ευρώ δεν 
γινόταν κολυμβητήριο ολυμπιακών διαστάσεων που θέλαμε να κάνουμε στη Βέροια, 
και το καταφέραμε, το εντάξαμε, έγινε ο διαγωνισμός όπου έχουμε 9 προσφορές τις 
οποίες αξιολογούμε και το πρώτο τρίμηνο θα το δημοπρατήσουμε. 

Λέτε ότι δεν είναι ισοσκελισμένος, ρεαλιστικός, υλοποιήσιμος και ειλικρινής. 
Γιατί δεν είναι ρεαλιστικός; Ποια στοιχεία είδατε ότι δεν είναι ρεαλιστικά, τι στοιχεία 
αποκρύψαμε; Γιατί δεν είναι υλοποιήσιμος; Κι έστω δεν είναι όλος, το 60-70% δεν 
είναι υλοποιήσιμος; Να λέτε ότι κάποια κονδύλια είναι αυξημένα, κάποια 
υποτιμημένα αλλά μη λέτε επίθετα για να εντυπωσιάσετε, μια που είναι απόψε και η 
τηλεόραση. Δεν είναι ειλικρινής; Είναι ειλικρινέστατος γιατί διάβασε ο κ. 
Κουρουζίδης και είπε ότι 250.000,00 ευρώ προϋπολογίσαμε και δεν εισπράξαμε ούτε 
μία δραχμή. Εάν θέλαμε να αποκρύψουμε δεν θα το βγάζαμε έξω αυτό το κονδύλιο; 
Ακουσα απόψε ότι και η Εγνατία θα μας δημιουργήσει πρόβλημα κι εμείς 
κοιμόμαστε. Να την κόψουμε τότε, να πετάξουμε τρισεκατομμύρια, να πάμε εκεί με 
τις καραμπίνες και να τους λέμε ότι δεν θα περάσουν από εκεί αλλά μέσα από τη 
Βέροια. Πρωτάκουστη κι αυτή η θέση.  

Δεν αναφερθήκαμε στην παγκόσμια ύφεση κε Τσιάρα και στην άνοδο του 
πετρελαίου που εσείς ως τεχνικός και δη μηχανολόγος γνωρίζετε ότι επηρεάζει τα 
πάντα κι εμείς αν θέλαμε να τη λάβουμε υπόψη θα την υπολογίζαμε στην 
αναπροσαρμογή των τελών, κάτι όμως που δεν κάναμε. Είπατε ότι καλώς ή κακώς 
πήραμε τις εκλογές. Καλώς τις πήραμε κι εσάς δεν σας πέφτει λόγος αλλά επιτέλους 
σταματήστε να υβρίζετε τους συμπολίτες σας. Οι πολίτες, σας είπαν για το master 
plan αλλά εσείς και  όλη η ομάδα σας πού ήσασταν κε Τσιάρα εκείνο το βράδυ της 
παρουσίασης; Τι κάνατε 4 χρόνια κε Κουρουζίδη όταν ο νόμος του Καποδίστρια 
έλεγε το πρώτο εξάμηνο να καθορίσετε τα διοικητικά όρια της κοινότητας Αγ. 
Βαρβάρας και Δήμου Βεργίνας; Που ήσασταν 4 χρόνια όταν ήμουν στην 
αντιπολίτευση και σας ρωτούσα για τα διοικητικά όρια; Δείξτε μου ένα έγγραφο, που 
στείλατε για να καθοριστούν τα διοικητικά όρια. Εγώ μπορώ να σας δείξω όμως και 
ως ΤΕΔΚ και ως Δήμος Βέροιας, πού έστειλα για να καθοριστούν. 

Ο κ. Πουλασουχίδης απαξιεί, αλλά ως αντιπρόεδρος που ήταν στην 
προηγούμενη Δημ. Αρχή και ζητούσα τον λόγο έλεγε όχι και εφαρμογή του 
κανονισμού, μιλούσα δύο φορές και για την τρίτη έπρεπε να πάρω την άδειά σας που 



συνήθως δεν δίνατε. Αυτόν τον διάλογο προωθούσατε εσείς οι παλιοί στο 
προηγούμενο δημ. συμβούλιο. Ποια τακτική ακολουθούσε ο προηγούμενος 
Δήμαρχος; Γιατί σε κάποια προσύσκεψη που κάνατε δεν του λέγατε ότι αυτό που 
κάνει δεν είναι δημοκρατικό; Εμείς όμως και τον χρόνο αυξήσαμε και τριτομιλία σας 
δώσαμε και μία φορά δεν τοποθετήθηκα ενδιάμεσα στην πρωτομιλία και 
δευτερομιλία σας αλλά εξηγήθηκα για ποιο λόγο. Αμέσως είπατε ότι δεν είμαι 
δημοκράτης, είμαι μονάρχης, είμαι φασίστας κ.λ.π. Χάνει την ώρα του είπε ο κ. 
Πουλασουχίδης στην πρωτομιλία του, δηλ. αγγαρεία κάνει.  

Ποιο υπουργείο και πότε επέβαλε την ενοποίηση των νομικών προσώπων; Κι 
αν είναι έτσι γιατί δεν πήρατε το πολιτικό θάρρος να την κάνετε εσείς; Είπε ότι 
κατεδαφίστηκε διατηρητέο κτίριο α΄. Δεν γνωρίζω για ποιο μιλάει αλλά αν εννοεί τα 
δύο κτίρια στην οδό Εληάς που έχουν πολεοδομικές παραβάσεις ήδη κινήθηκαν οι 
διαδικασίες και θα εφαρμοστεί ό,τι ορίζει ο νόμος. Στο ένα έγινε διακοπή 
οικοδομικών εργασιών και στο άλλο προχωρούν οι διαδικασίες για πρόστιμα και 
κατεδάφιση των αυθαιρέτων και ό,τι δέσμευση έκανα κι εδώ και προεκλογικά, ότι 
δηλ. τα αυθαίρετα στη δική μου θητεία θα κατεδαφίζονται, αυτό θα γίνεται και θα το 
δείτε. Στεναχωριέται ο κ. Πουλασουχίδης για τον εξοπλισμό της καθαριότητας και 
προβλέπει και αντικατάσταση αντιδημάρχου αλλά δεν μπήκε στον κόπο να διαβάσει 
και τα έργα που υπάρχουν στην καθαριότητα, και στον ηλεκτροφωτισμό και στην 
εισηγητική έκθεση για την αναπροσαρμογή των τελών αλλά τώρα στον 
προϋπολογισμό, για να μπορεί να μιλάει. Για ποια νεκροταφεία και ανταποδοτικά 
τέλη μιλάτε; Ακόμη πρέπει ν΄ απαντώ στους δημ. συμβούλους και ιδιαίτερα στους 
παλιούς ότι τα τέλη των νεκροταφείων δεν είναι ανταποδοτικά; Δύο μόνον τέλη ήταν 
ανταποδοτικά, καθαριότητας και ύδρευσης. Τα τέλη ύδρευσης τώρα όμως δεν είναι 
γιατί πήγαν στη ΔΕΥΑΒ όπου υπάρχει κέρδος στην ύδρευση. Εκτός από την 
καθαριότητα όλα τα άλλα όπως τα πεζοδρόμια, η διαφήμιση, τα νεκροταφεία κ.λ.π. 
είναι περιουσία του Δήμου, την αξιοποιεί ο Δήμος κι έχει έσοδα και προσπαθεί να 
έχει κέρδη, να μην τα ισοσκελίζει. Δεν είστε μηχανικός κε Μηλιόπουλε αλλά εκτός 
από εσάς το είπε και μηχανικός και τα νεκροταφεία δεν τα κάνουμε όπου θέλουμε 
εμείς και όποτε να’ ναι, αλλά τα κάνει χωροταξικό σχέδιο, το Γενικό Πολεοδομικό 
Σχέδιο, το οποίο κε Μηλιόπουλε και κε Δάσκαλε που είστε μηχανικός, έγινε, 
τελείωσε και μάλιστα όχι από τη δική μας θητεία. Αυτό λοιπόν έπρεπε να το δουν οι 
προηγούμενες δημ. αρχές. Όταν εμείς θα ξεκινήσουμε τα ΣΧΟΑΠ και την καινούργια 
τροποποίηση θα δούμε τι θα γίνει για τη λαχαναγορά και για τα νεκροταφεία. 

Είπατε κε Μιχαηλίδη για επανάληψη της εισηγητικής έκθεσης και μάλιστα 
γραφειοκρατική αλλά σας δικαιολογώ γιατί δεν ήσασταν προηγούμενα για να δείτε 
άλλες εισηγητικές εκθέσεις, μπορείτε όμως να ζητήσετε και να πάρετε για να δείτε 
ποια είναι γραφειοκρατική, ποια πολιτική και ποια έχει θέσεις και όραμα. Τριάντα 
χρόνια που είμαι εδώ, πάντα ο Δήμος από έσοδά του δεν μπορούσε να κάνει έργα και 
μόλις και μετά βίας κάλυπτε τις ανελαστικές δαπάνες. Αν επιβάλλουμε βέβαια 
φορολογία μπορούμε να κάνουμε έργα αλλά πρέπει πρώτα να μας το επιτρέψει η 
κεντρική κυβέρνηση. Για να τελειώνουμε άπαξ δια παντός με το ότι εμείς δεν 
φέρνουμε χρήματα ή οι άλλοι έφερναν ή όταν έρθετε εσείς θα φέρετε να σας πω ότι 
αν δεν οριοθετηθούν, αν δεν προβλεφθούν στην Τοπική  Αυτοδιοίκηση σταθεροί 
κανόνες χρηματοδότησης δεν θα υπάρχουν ούτε νταλαβερτζήδες Δήμαρχοι, ούτε 
νταλαβερτζήδες βουλευτές, ούτε αρχινταβατζήδες υπουργοί και των πρώην, και των 
νυν και των επόμενων. Αν θέλετε να μιλάμε για γνήσια Τοπική Αυτοδιοίκηση πρέπει 
να βάλουμε τέτοιους κανόνες, για να μην πιάνει ο  ένας τον άλλον από το χεράκι και 
πάμε να ζητήσουμε χρήματα. Αυτές οι λογικές, όσοι γνωρίζουν από Τοπική  
Αυτοδιοίκηση, ήταν της δεκαετίας του ΄70, κάποιοι θέλουν να πάμε εκεί, εμείς 



θέλουμε να πάμε μπροστά. Θα φωνάζουμε στα συμβούλια και της ΤΕΔΚ και της 
ΚΕΔΚΕ γι’ αυτές τις ρυθμίσεις και γι’ αυτές τις  προοπτικές. Είπατε και κάτι βαρύ 
για εξοστρακισμό κι αν αυτό σας διευκολύνει τότε να με εξοστρακίσετε μία ώρα 
αρχύτερα αλλά πρέπει να μάθετε ιστορία και ποιους εξοστράκιζαν στην Αρχαία 
Ελλάδα. Μπορεί αυτό να σας διευκολύνει, όπως διευκολύνει και τον κ. Κουρουζίδη 
να μην κατέβω στις εκλογές αλλά εγώ θα κατέβω για να ολοκληρώσουμε το έργο και 
βέβαια σταματήστε να υβρίζετε τους συμπολίτες και να προβλέπετε. Ετσι έκανε και ο 
προκάτοχος, με απαξίωνε τότε ως αρχηγό της αντιπολίτευσης κι έλεγε όσα έλεγε 
αλλά ο λαός μ΄ έστειλε εδώ. Εσείς τώρα με απαξιώνετε ως εκλεγμένο Δήμαρχο, αυτό 
δείχνει το επίπεδό σας και θα σας διαψεύσει πάλι ο βεροιώτικος λαός.  

Δεν γίνεται πολιτική κε Κουρουζίδη με εισαγγελείς, βέβαια τη μπάλα την 
πήρε σήμερα ο κ. Δελαβερίδης αλλά εδώ μέσα, κάθε φορά που θα χρησιμοποιείτε τη 
λέξη εισαγγελέας θα χάνετε και 1000 ψήφους γιατί απόψε είναι και η τηλεόραση και 
κανένας πολίτης δεν θέλει να βρίζουν θεσμοθετημένα όργανα. Αν έχετε κάτι να πείτε  
ή να κάνετε, ιδού ο δρόμος, ανηφόρα είναι η Μητροπόλεως πηγαίνετε. Βέβαια άλλος 
έπρεπε να πάει αλλά έχει επίπεδο και δεν πήγε. Για τον ΧΥΤΑ είχαμε συγκεκριμένη 
θέση, εσείς όμως δεν είχατε θέση και δεν έχετε ακόμη. Είμαστε Βεροιώτες, δεν ξέρω 
ποια θα είναι η εξέλιξη του θέματος, εάν είναι αυτή τότε πάτε να κρυφτείτε στα τρία 
δημ. διαμερίσματα της Αμμου, Αγ. Βαρβάρας και Ασωμάτων. Εγώ δεν θα κάνω 
τίποτα παρά μόνον θα τους πάω τα πρακτικά του δημ. συμβουλίου όπου θα δουν τι 
λέγατε όταν συζητούσαμε. Εμείς ως Βεροιώτες δεν θέλουμε τη θέση και το 
φωνάξαμε, το φωνάζουμε και θα το φωνάζουμε, εσείς κι όσοι στήριξαν αυτή τη θέση 
θα κρυφτούν στις επόμενες εκλογές. 

Από τον κ. Δάσκαλο ακούσαμε κάποιες προτάσεις αλλά κι αυτός δεν άντεξε 
μέσα στο γενικότερο κλίμα που διακατέχει εκείνη την πλευρά. Γιατί κε Δάσκαλε δεν 
τις φέρατε στο γραφείο μου αυτές τις προτάσεις ή να τις κάνετε στο προηγούμενο 
δημ. συμβούλιο ώστε να μπορείτε να κάνετε κριτική αν δεν τις έβαζα. Αρα 
υστερόβουλα σκεφθήκατε κε Δάσκαλε για να κάνετε αυτή την κριτική που κάνατε. 

Το μόνο σωστό που είπατε κε Δελαβερίδη, είναι ότι δεν έχει σημασία πόσα θα 
γράψουμε εδώ αλλά τι θα υλοποιήσουμε, κι εκεί δέχομαι την κριτική σας και θέλω να 
την κάνετε πιο σκληρή για να μπορώ να δουλέψω κι εγώ και οι συνεργάτες μου πιο 
πολύ, παρά τις δυσκολίες και τα εμπόδια. Η Τεχνική Υπηρεσία είναι απέναντι κε 
Δελαβερίδη, μπορείτε να πάτε και να ζητήσετε και από την προηγούμενη 
προϊσταμένη του αρμοδίου τμήματος την κα Γεωργιάδου και τον διευθυντή κ. 
Κωστούλα, τις μελέτες που είχατε κάνει εσείς ως δημοτική αρχή για τα δύο 
ολοκληρωμένα προγράμματα και να μου τις φέρετε αύριο στο γραφείο για να τις 
δώσω και στον κ. Τσιάρα. Δεν είχατε κάνει καμία μελέτη κε Δελαβερίδη, όλες τις 
συνέταξε αυτή η Δημ. Αρχή και δεν είναι μελέτη του Δήμου τα διατηρητέα των 
ιδιωτών που εντάχθηκε στο πρόγραμμα γιατί εκεί έκαναν οι ίδιοι οι πολίτες μελέτη 
για τη διατήρηση του σπιτιού, άσχετα αν εντάχθηκε στο πρόγραμμα των Αστικών 
Αναπλάσεων. 

Επειδή  ήδη κε Κουρουζίδη βγάλατε πόρισμα για τις επόμενες δημοτικές 
εκλογές, σας ανακοινώνω ότι θα θέσω υποψηφιότητα και μην καθυστερείτε για τον 
Φεβρουάριο την πρόβλεψή σας αλλά κάντε την την Πρωτοχρονιά που πιάνει. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Ουσουλτζόγλου: Θέλω να ζητήσω συγνώμη από τον κ. καθηγητή γιατί ήρθα 

αδιάβαστη σήμερα, την επόμενη φορά θα έρθω με τον κηδεμόνα μου. Ηθελα να πω 
στον κ. Δήμαρχο να μην εκτίθεται τόσο πολύ γιατί τα όρια του σκληρού και του 
χυδαίου είναι πάρα πολύ λεπτά κι έτσι δεν κερδίζεις σεβασμό, άρα έτσι ουσιαστικά 
δεν είσαι Δήμαρχος. Περιφέρετε εδώ μέσα μία ανίατη ασθένεια, την μανία 



καταδίωξής σας. Ποιοι ήταν αυτοί που λυσσαλέα πολέμησαν το τμήμα του ΑΠΘ; 
Ξεχνάτε ότι είχαμε ομόφωνες αποφάσεις; Μην ανοίγετε καθόλου το θέμα της Σχολής 
Ελληνικών Σπουδών γιατί μιλάμε για άλλους ορίζοντες που δεν αγγίζει το βεληνεκές 
σας. Τελικά καταφέρατε να επικεντρώσετε την κουβέντα σ΄ ένα πράγμα που έγινε επί 
της θητείας σας. Διοικείτε δύο χρόνια τώρα και συνεχίζουν όλοι να σας κυνηγάνε 
αλλά μιλάτε γενικά και δεν τους ονοματίσατε ποτέ. Εμείς, ο Τύπος αλλά στο τέλος οι 
μόνες που θα σας κυνηγούν θα είναι οι ερινύες σας. Μας ζητάτε να είμαστε 
καλόπιστοι, κάτι που είμαστε αλλά ευκολόπιστοι όπως ζητάτε να γίνουμε δεν θα 
γίνουμε. Οι αριθμοί πιστοποιούν τα τεράστια ανοίγματα, τη μιζέρια και την 
ανεπάρκεια. Οσοι μεταφέρετε αγαπητοί συνάδελφοι εδώ απόψεις μη χαϊδεύετε αυτιά 
γιατί δεν προσφέρετε θετικό έργο με την κολακεία. Οι ευθύνες σας είναι τεράστιες, η 
κατάσταση που επικρατεί στο Δήμο μας είναι πρωτοφανής και βεβαίως δεν μας 
πείσατε. Όχι σε όλα. 

Ορφανίδης: Το να μας τα ρίχνετε κε Δήμαρχε μας αρέσει γιατί σημαίνει ότι 
έχουμε μία επικοινωνία έστω μ΄ αυτό τον τρόπο. Παραπονεθήκατε όπως και πολλοί 
δημοτικοί σας σύμβουλοι γιατί δεν μιλάμε για τα θετικά. Δηλαδή όταν στηρίζαμε τις 
θετικές απόψεις σας δεν κάναμε πράξη των θετικών αποτελεσμάτων; Δεν στηρίξαμε 
το  πανεπιστήμιο, δεν στηρίξαμε τον πρώτο προϋπολογισμό, δεν στηρίξαμε το master 
plan που ταλαιπωρείται εδώ μέσα σήμερα ενώ μπορεί και να μην έχουμε σαφή εικόνα 
του τι είναι, δεν σας στηρίξαμε στο Γ.Π.Σ., σε διάφορες μελέτες κ.λ.π.; Κινδυνεύσαμε 
κιόλας να μας κατηγορήσουν ότι σας κάνουμε και πλάτες. Δηλαδή τι πρέπει να 
κάνουμε, να ταυτιστούμε; Αυτό δεν γίνεται, δεν είμαστε στην ίδια παράταξη, δεν 
είμαστε στην ίδια ιδεολογική απόχρωση. Από την τοποθέτησή μου καταλάβατε ότι 
δεν έπρεπε να γίνει η Εγνατία; Εγώ είπα ότι η Εγνατία είναι ένα μεγάλο έργο που θα 
φέρει κοντά πολλές πόλεις και τμήματα νομών που δεν είμαστε προετοιμασμένοι να 
τα αντιμετωπίσουμε. Πρέπει να οργανωθεί η οικονομία μας, οι έμποροί μας ώστε να 
μπορέσουμε να αντιμετωπίσουμε αυτό το κόντεμα των αποστάσεων, όσον αφορά 
τους χρόνους και τα χιλιόμετρα και να γίνουμε ανταγωνιστικοί. Μας λέτε ότι δεν 
ανεβάζετε τα τέλη κι ότι πηγαίνετε με τον πληθωρισμό, αλλά κάνατε καμία αναδρομή 
πώς ανεβαίνει ο πληθωρισμός και πώς οι μισθοί; Μας είπατε ποτέ ξεκάθαρα πόσο 
είναι τα τέλη του Δήμου όπως είναι ακίνητης περιουσίας, καθαριότητας, φωτισμού, 
ύδρευσης, στάθμευσης αυτοκινήτων, έκδοσης οικοδομικών αδειών, 2% των 
καταστημάτων κ.λ.π. Εμείς αυτό θέλουμε να καταπολεμήσουμε  ότι δεν πρέπει να 
είμαστε χαράτσι στους δημότες της πόλης μας και γενικότερα οι ΟΤΑ στους δημότες 
τους. Μας λέτε ότι ήρθαν 9 προσφορές για το κολυμβητήριο, αλλά τις ανοίξατε; 
Ξέρουμε ότι είναι εποικοδομητικές; Με κατηγορήσατε και με κακοφάνηκε για την 
Κοινοπραξία Αγ. Βαρβάρας αλλά εγώ στο προηγούμενο δημ. συμβούλιο είπα ότι 
εμείς είμαστε κατά αυτών των συνεταιρισμών και κοινοπραξιών, δεν θέλουμε 
συνεργασίες Δήμου με ιδιώτες αλλά πήραμε τη θέση να συνεχίσει η Κοινοπραξία 
γιατί το θεωρούσαμε σωστό. 

Τσιαμήτρου: Οσον αφορά το Μουσείο Αγροτικής, Λαογραφικής, 
Πολιτιστικής Κληρονομιάς Βλάχων στο Ξηρολίβαδο ήθελα να πω στον κ. Τσιάρα ότι 
έδειξε μεγάλη γενναιότητα ο Δήμαρχος να εντάξει αυτό το έργο στο Leader γιατί 
ήταν ένα κτίριο χωρίς οικοδομική άδεια, χωρίς σχέδια, χωρίς τίποτα στα χέρια μας, 
κάναμε 3-4 μήνες για να το νομιμοποιήσουμε, να κάνουμε τα απαραίτητα σχέδια και 
να βγάλουμε οικοδομική άδεια, η μελέτη είναι ήδη έτοιμη, τα τεύχη δημοπράτησης 
είναι έτοιμα και θα τα στείλουμε για δημοσίευση. Οσον αφορά τον κ. Πουλασουχίδη 
για την κατεδάφιση της πρόσοψης του διατηρητέου στην οδό Μιαούλη να πω  ότι 
αυτό το κτίσμα θεωρήθηκε επικίνδυνο και μας ενοχλούσε δίπλα το σχολείο να το 
κατεδαφίσουμε γιατί ήταν επικίνδυνο. Μας ειδοποίησε ο κ. Ψυχάρης ότι το ανέλαβε 



σαν αντιπαροχή και μάλιστα μας ζήτησε να συντομεύσουμε τις διαδικασίες για να 
μπορέσει να το κατεδαφίσει αλλά βέβαια με τη διατήρηση της πρόσοψης, το 
περίφραξε γύρω-γύρω με λινάτσα κ.λ.π. αλλά από εκεί και πέρα δεν ξέρω αν η 
Πολεοδομία θα πρέπει να είναι εκεί στημένη για να αντιληφθεί αν ο κ. Ψυχάρης έριξε 
την πρόσοψη ή όχι, κάτι βέβαια που είδε μετά, θα δούμε αν υπάρχουν ευθύνες και θα 
αποδοθούν. Τα δύο διατηρητέα που έπεσαν κατά την προηγούμενη δημ. αρχή δεν τα 
αντιλήφθηκε ο κ. Πουλασουχίδης; 

Τσιάρας: Ο κ. Γεωργιάδης διάβασε για ύδρευση και αποχέτευση όλων των 
Δ.Δ. αλλά δεν είπε τίποτα για το Ξηρολίβαδο, όπου πιστεύω η ύδρευση είναι από τα 
σημαντικότερα προβλήματα. Βέβαια δεν μας είπατε γιατί δεν υπάρχει καθόλου 
πίστωση φέτος για ασφαλτόστρωση εντός του οικισμού στο Ξηρολίβαδο όπως έχει σε 
όλα τα Δ.Δ., ενώ πέρυσι, ανήμερα του Προφήτη Ηλία, φέρατε τα μηχανήματα και 
ρίχνατε άσφαλτο για να δει ο κόσμος. 

Κ. Μιχαηλίδης: Για τα δύο θέματα που ανέφερα και δεν πήρα ούτε απάντηση, 
ούτε σχολιασμό καταψηφίζω τον προϋπολογισμό. 

Μιχαηλίδης: Λίγο πριν κλείσει η αυλαία δυστυχώς έπεσαν οι μάσκες και 
φάνηκαν τα πραγματικά πρόσωπα. Είπατε κε Δήμαρχε ότι δεν πήγαμε στον μελετητή 
κ. Κώτιο αλλά εμείς το είχαμε δει το έργο ενώ άλλοι ήταν ακόμη σε σκηνές από 
προσεχώς. Εμείς το είδαμε και δικαιωθήκαμε. Μη λέτε αν πήγαμε σε μία εκδήλωση 
του Δήμου ή όχι, γιατί εσείς κε Δήμαρχε σ΄ αυτό το κόσμημα της πόλης, τον Χώρο 
Τεχνών, πήγατε μία φορά ως αντιπολίτευση και μία φορά όταν ορκιστήκατε 
Δήμαρχος. Θα σας πω τι είναι εξοστρακισμός. Οι αρχαίοι ημών πρόγονοι έγραφαν σ΄ 
ένα όστρακο ποιος είναι ο ανεπιθύμητος της πόλης κι εδώ δεν πάει η έκφραση 
προσωπικά σ΄ εσάς αλλά σ΄ όποιον ακριβώς δεν κάνει τίποτα για το καλό της πόλης. 
Η τηλεόραση  έρχεται κε Δήμαρχε όταν έχουμε κάποια μεγάλα θέματα, όπου 
εμφανίζεστε κι εσείς πολύ. Εμείς δεν καλέσαμε καμία τηλεόραση, ούτε έχουμε την 
έκφραση λογοκρισίας κι εγώ προσωπικά ποτέ δεν ζήτησα από κάποιον δημοσιογράφο 
να κόψει την εκπομπή του στον αέρα. Για τον ΧΥΤΑ είχαμε άποψη κι εγώ 
τουλάχιστον την εξέφρασα για τη θέση 12. Αυτός ο ΧΥΤΑ βέβαια ταλαιπώρησε 
πάρα πολύ γιατί χάλασαν σχέσεις Δημάρχου – Νομάρχη, απολύθηκαν υπάλληλοι, 
συνεργάτες κ.λ.π. και δεν ξέρω αν θα κρυφτούν αυτοί που πρέπει στις εκλογές για τη 
θέση 12 αλλά να μου πείτε αν αυτό ισχύει και για τον υπουργό τον κ. Σουφλιά. 

Παπαστεργίου: Θα ήθελα να ξεκαθαρίσω ένα θέμα πάνω στο οποίο νομίζω ότι 
γίνεται πολύ μεγάλη κουβέντα και μεγάλη παραπληροφόρηση. Όταν κουβεντιάζαμε 
εδώ για την πανεπιστημιακή σχολή εκείνο που εκφράζαμε με όλη τη θέληση της 
ψυχής μας ήταν να ιδρυθεί εδώ πανεπιστημιακή σχολή και μάλιστα η καλύτερη 
δυνατή. Αν δείτε τα πρακτικά σε όλες τις ψηφοφορίες ήμασταν μέσα και οι 
αποφάσεις ήταν ομόφωνες. Δεν μπορώ να καταλάβω γιατί, ιδιαίτερα ο κ. 
Φουρνιάδης, βλέπει παντού εχθρούς και υπονομευτές. Εγώ το λέω και το εννοώ ότι 
εδώ μέσα είμαστε συνεργάτες κι έχουμε έναν μόνο στόχο, να ανεβάσουμε την πόλη 
από το άλφα σημείο που την πήραμε σ΄ ένα βήτα ψηλότερο και μ΄ αυτά που λέμε και 
με την κριτική που κάνουμε, αυτό τον στόχο έχουμε. Δεν έχουμε κανέναν σκοπό να 
υπονομεύσουμε τίποτα. Θέλουμε το έργο όπως το θέλετε κι εσείς. Μου κάνει 
εντύπωση αυτό που είπατε κε Δήμαρχε, ότι οι μηχανικοί του Δήμου δεν έχουν 
αποφανθεί ακόμη για το κόστος της οδού Μητροπόλεως, όμως εσείς το βάζετε μέσα 
στον προϋπολογισμό και λέτε 60.000,00 ευρώ. Εγώ πιστεύω κε Δήμαρχε ότι καμία 
δημ. αρχή, όποια κι αν είναι αυτή, δεν μπορεί να ολοκληρώσει το έργο στον Δήμο κι 
αυτό γιατί ο Δήμος είναι ο μόνος θεσμός που είναι καθημερινά κοντά στον πολίτη, 
που βλέπει τα προβλήματά του και συνεχώς θα έχει να παράγει έργο. 



Φουρνιάδης: Θα αναφερθώ στη ΔΕΥΑΒ. Όταν πήγαμε εκεί βρήκαμε ταμείο 
7.000,00 ευρώ και υπήρχαν υποχρεώσεις 244.000,00 ευρώ σε προμηθευτές και 
μηχανήματα. Επίσης υπήρχαν 750.000,00 ευρώ δόσεις δανείου με μηδέν τεχνικό 
πρόγραμμα, υποχρέωση του 2002. Το 2003 η δόση του δανείου ήταν 902.000,00 
ευρώ. Συνολικά δηλ. 1.650.000,00 ευρώ. Τον Ιούνιο του 2003 το Ταμείο 
Παρακαταθηκών και Δανείων ζήτησε να πληρώσουμε άμεσα αυτό το ποσό ή να 
προβούμε σε ρύθμιση του χρέους κάτι που κάναμε γιατί δεν είχαμε να δώσουμε αυτό 
το ποσόν. Η αύξηση των εσόδων της ΔΕΥΑΒ δεν προήλθε μόνον από το 3% αλλά 
από χρέη που εισπράξαμε σε μεγάλο ποσοστό από παρελθόντα έτη, από την αύξηση 
των πελατών, το νοικοκύρεμα της ΔΕΥΑΒ, τον συντονισμό και την καλή λειτουργία 
των έργων. Το 2000, αδικούμε τους εργαζόμενους της ΔΕΥΑΒ, γιατί το ποσόν που 
πήραν ως πριμ παραγωγικότητας και ήταν νόμιμο ήταν πολύ μικρό σε σχέση με τα 
έσοδα, γιατί εγώ ως ελεύθερος επαγγελματίας ξέρω ότι όταν δίνω σε κάποιον ένα 
άλφα ποσό απαιτώ να μου δώσει άλφα συν ένα και τότε είμαι κερδισμένος σαν 
επιχείρηση, αν δίνω όμως άλφα που είναι μία δραχμή κι αυτός μου βγάζει μισή τότε 
είμαι χαμένος. Τα επιπλέον έσοδα που εισπράξαμε από τη ΔΕΥΑΒ κατευθύνθηκαν 
σε τεχνικά προγράμματα τόσο του 2003 όσο και του 2004 και πραγματοποιήθηκαν 
σημαντικά έργα στην  πόλη μας κι ακόμη υπολείπονται πολλά διότι υπάρχουν 
περιοχές που εντάχθηκαν στο σχέδιο όπως τα Γιοντζαλίκια όπου δεν έγινε ένα πολύ 
μικρό μέρος έργων της ΔΕΥΑΒ δηλ. ύδρευση και αποχέτευση. Οσο για τη μείωση το 
επιχείρησε ο πρώην Δήμαρχος Καβάλας προκειμένου να κερδίσει τις εκλογές, με 
αποτέλεσμα να χρεώσει τον Δήμο με 11 δις. 

Δάσκαλος: Επειδή αναφέρθηκε ο κ. Δήμαρχος στη χωροθέτηση των 
νεκροταφείων να πω ότι δεν είναι κακό πράγμα να προτείνεις τη δημιουργία δεύτερου 
νεκροταφείου αν και δεν προβλέπεται από το Γ.Π.Σ. Είχα προτείνει και στη 
μελετήτρια των Ζ.Ο.Ε. γιατί θα μπορούσε να είχε λυθεί το πρόβλημα μέσα από εκεί 
γιατί μπορεί να γίνει χωροθέτηση όπως έκανε η παλιά Δημ. Αρχή για νεκροταφείο 
στο Ταγαροχώρι αν και υπήρχε πρόβλημα; 

Δελαβερίδης: Ηθελα να αναφερθώ στο πριμ παραγωγικότητας που θεωρώ και 
σήμερα ότι το πήραν παράνομα από το Δ.Σ. της ΔΕΥΑΒ. Βεβαίως οι υπάλληλοι του 
Δήμου το δικαιούνται με νόμο αλλά αν το δικαιούντο και οι υπάλληλοι της ΔΕΥΑΒ 
έπρεπε το 50% να πληρώσει το υπουργείο Εσωτερικών και το άλλο 50% να πληρώσει 
η ΔΕΥΑΒ. Όμως αυτό δεν έγινε και γιατί την απόφαση δεν την έστειλαν στην 
Περιφέρεια και περιφέρεται στο συρτάρι του Προέδρου ή του διευθυντή; Σε ό,τι 
αφορά τα υλικά που ανέφερε ο κ. Γεωργιάδης, πρέπει να ξέρει ότι με το νόμο γίνεται 
μειοδοτικός διαγωνισμός υποχρεωτικά, όμως αυτός και το Δ.Σ. τον κατήργησαν και 
έκαναν αναθέσεις και μάλιστα όπου θέλουν. Κι άλλη φορά το είπα ότι παίρνουν 
υλικά από Γιαννιτσάς λες και δεν έχουμε εδώ στη Βέροια τέτοια. Ο κ. Σιδηρόπουλος 
μας είπε πως κάποιος καθηγητής Πανεπιστημίου λέει πως η Βέροια άλλαξε αλλά από 
πότε έγινε αυτό; Σε ότι αφορά τα αυθαίρετα κ. Δήμαρχε, ο κ. Πουλασουχίδης σας 
είπε, η κυρία Τσιαμήτρου αντιλήφθηκε αλλά εσείς δεν ξέρατε για ποιο έλεγε. Εσείς 
είπατε για τα άλλα δύο αυθαίρετα στην οδό Εληάς που για το μεν ένα έγινε έκθεση 
αυτοψίας για το δε άλλο εσείς κρατάτε στα χέρια σας την εντολή να προχωρήσουν ή 
όχι και ξέρετε πολύ καλά ότι δεν έγινε έκθεση αυτοψίας αν και η καταγγελία από το 
Αστυνομικό Τμήμα ήρθε εδώ και πολλές μέρες.  

Για τις μελέτες, δεν ξέρω αν εσείς γράψατε το εισηγητικό σημείωμα γιατί 
αυτό λέει ότι δηλ. όλες αυτές οι μελέτες υποχρεωτικά αναθεωρούνται και λέτε 
συγκεκριμένα «οι μελέτες που δεν υπήρχαν, όταν με τυμπανοκρουσίες 
αναγγέλλονταν η παρουσίαση των αντίστοιχων προγραμμάτων και όλες αυτές οι 
μελέτες υποχρεωτικά αναθεωρούνται», άρα υπήρχαν μελέτες και λογικό είναι μετά 



από δύο χρόνια να αλλάξουν οι τιμές ή κάτι άλλο. Να πάμε όμως λίγο σ΄ αυτό που 
είπαμε και δεν πήραμε απάντηση κι όλα τα ρίχνετε στην προηγούμενη δημ. αρχή. 
Πραγματικά ο Δήμος επτώχευσε, ο κόσμος και η αγορά βογκάει κι εμείς ως Δήμος 
χρωστάμε και θέλω, όταν θα έρθει θέμα στο Δημ. Συμβούλιο για να εγκρίνουμε κ.λ.π. 
να τα πούμε. Την κυρία Αντιδήμαρχο την παρακάλεσα πολλές φορές να δούμε τι θα 
γίνει με τη διαγράμμιση στην οδό Κίμωνος και Ακροπόλεως αλλά εκώφευσε, το 
πηγαίνει από χρονιά σε χρονιά και δεν κάνουμε τη διαγράμμιση που το κόστος είναι 
πολύ μικρό και να θυμίσω ότι λίγο πιο πέρα κάναμε τοιχία αντιστήριξης σε οικόπεδα 
όπου κτίστηκαν και ήταν υποχρέωση του εργολάβου όπως επίσης προχθές 
ασφαλτοστρώσατε και το οικόπεδο για να ανεβαίνουν ενώ μπορούσαν να το κάνουν 
οι ίδιοι. Ασφαλτοστρώσατε στη Ραχιά συγκεκριμένα σ΄ ένα σπίτι όπως και στο 
Ξηρολίβαδο, στο σπίτι σας, όπου ο δρόμος ήταν ασφαλτοστρωμένος γιατί δώσατε 
εντολή μέχρι την περίφραξη να ρίξουν κι άλλη άσφαλτο; Αυτά ο κόσμος τα βλέπει 
και ο Δήμαρχος ή ο Αντιδήμαρχος δεν πρέπει να τα κάνει αυτά, τουλάχιστον στον 
εαυτό του. Δεν είναι βέβαια μόνον αυτά αλλά πάρα πολλά άρα πώς θα κάνουμε έργο 
και πώς να μην πτωχεύουμε. Βλέπω ότι ο προϋπολογισμός δεν έχει τα προσόντα που 
πρέπει να έχει ένας προϋπολογισμός για να μπορέσω να τον ψηφίσω όπως έκανα και 
την πρώτη χρονιά. Καταψηφίζω λοιπόν και το τεχνικό πρόγραμμα και τον 
προϋπολογισμό. 

Κουρουζίδης: Την παραπληροφόρηση και την παραπλάνηση κε Δήμαρχε την 
κάναμε τέχνη πια. Θυμάστε πολύ καλά όταν η προηγούμενη Δημ. Αρχή συμμετείχε 
στον Σύνδεσμο, η πρόταση του Δήμου ήταν μεταξύ Κεφαλοχωρίου και Μελίκης δηλ. 
20 χλμ μακριά από τη Βέροια και υπήρχε συμφωνία μεταξύ Δημάρχων Μελίκης και 
Αντιγονιδών να γίνει στη δική τους περιοχή.  

Όταν αναλάβατε εσείς τον Δήμο, μας αποκλείσατε από τον Σύνδεσμο, ούτε 
καν ένας αντιπρόσωπος από την αντιπολίτευση, πήρατε 100% την ευθύνη και φέρατε 
τα σκουπίδια στις Βαρβάρες, την Αμμο και τα Ασώματα. Όταν ήμουν αντιδήμαρχος 
μία σκέψη πέρασε από το Νομάρχη αλλά πήγα εγώ σαν αρμόδιος και ξεσήκωσα την 
Αμμο, τη Μέση και τις Βαρβάρες και μάλιστα ο νυν Νομάρχης Γιάννης Σπάρτσης με 
κατηγορούσε στον τότε Δήμαρχο Γιάννη Χασιώτη. Δικά σας λάθη μην τα χρεώνετε 
σε κανέναν και τα σκουπίδια ήρθαν στην πόρτα μας εξαιτίας σας κι αν αμφισβητείτε 
θα φέρω τα πρακτικά του Συνδέσμου για να δείτε τη θέση που πήρα εγώ και ο Δήμος 
Βέροιας τότε γιατί τώρα είναι ανύπαρκτος ο Δήμος στο Σύνδεσμο. Αναφέρατε ότι 
σας είπα φασίστα αλλά δεν είναι έτσι γιατί εγώ προσέχω τις κουβέντες μου κι αν 
νιώθετε εσείς έτσι δικαίωμά σας. Εγώ είπα ότι τέτοιες λειτουργίες είναι για 
καθεστώτα ολοκληρωτικά ή μοναρχικά.  Μας είπατε ότι τα διοικητικά όρια είναι 
ακόμη θέμα γιατί φταίει ο Χασιώτης, φταίνε οι προηγούμενοι και σε λίγο καιρό θα 
λέτε ότι φταίει κι ο Καραμανλής γιατί δεν μας δίνει χρήματα. Δεν φταίει κανένας κε 
Δήμαρχε αλλά η αδυναμία σας κι αν δεν ξέρετε τότε να σας μάθουμε ή πηγαίνετε 
στον Χασιώτη να σας πει πώς θα λειτουργήσετε. 

Γιαννουλάκης: Μία απάντηση οφείλω στον κ. Μιχαηλίδη ότι η ανάγνωση που 
έκανα για τους Δήμους που οφείλουν ήταν ακριβώς με τη σειρά που ήταν γραμμένοι 
κι εκτός από τον Δήμο Θεσσαλονίκης που ξέρω πού ανήκει, για τους άλλους δεν 
ξέρω. Οσον αφορά την Κοζάνη δεν αναφέρεται εδώ γιατί είναι οι Δήμοι που 
οφείλουν μέχρι 6.400.000,00 ευρώ αλλά απ΄ ότι ξέρω η Κοζάνη χρωστάει πάνω από 
4.000.000,00 ευρώ. 

Γεωργιάδης: Δέχθηκα πολλές ερωτήσεις σαν Πρόεδρος της ΔΕΥΑΒ αλλά 
νομίζω, χωρίς να υποτιμώ κανέναν, ότι την πιο σοβαρή ερώτηση την έκανε ο κ. 
Παπαστεργίου δηλ. γιατί η ΔΕΥΑΒ ψωνίζει από τα Γιαννιτσά. Η ΔΕΥΑΒ κε 
Παπαστεργίου ψώνιζε από τον Πετσετάκη και καλά έκανε αλλά δεν μπορούσε να 



είναι για όλα τα χρόνια. Κάνουμε λοιπόν δημοπρασία και παρακαλώ τους Βεροιώτες 
να έρθουν αλλά ο μόνος που ήρθε ήταν ο Αθανασιάδης Γιώργος με 33.365,00 ευρώ 
ενώ ο Πετσετάκης με 28.680,00 άρα τι έπρεπε να κάνω; Είπα σε όλους να ψάξουν 
μέσα στο Ιντερνετ και με βρίσκουν την «Καρίνα ΑΒΕΕ», τον «Κασίδη», τον 
Στολτίδη, τον Λάζαρο Χατζηγεωργίου με αποτέλεσμα να θερίζουν οι κύριοι και να 
μην ψωνίσω. Το τελικό είναι ότι ο Πετσετάκης τα βρήκε με τον Κασίδη και δεν 
δέχεται πλέον ο Κασίδης να μας δώσει. Βρήκα λοιπόν την Καρίνα ΑΒΕΕ στο Κιλκίς 
και δείτε: Πετσετάκης 9.188,00 και Καρίνα 5.260,00. Γιατί λοιπόν να μην την 
προτιμήσω; Ποιος Βεροιώτης έκανε προσφορά σωλήνες; Να σας διαβάσω στο 
τεχνικό πρόγραμμα 11 Απριλίου 2002: «λόγω έλλειψης πόρων δεν προβλέπεται στα 
κεφάλαια δίκτυο ύδρευσης υπό κατασκευή και δίκτυο αποχέτευσης υπό κατασκευή». 
Μακάρι να είχε λεφτά η ΔΕΥΑΒ κι εγώ έχω τη λεβεντιά να πω μπράβο γιατί αυτή 
την καρέκλα ούτε την παντρεύτηκα ούτε την αρραβωνιάστηκα και μπορώ να πάω 
σπίτι μου. Να ευχαριστήσω τον συνάδελφο, φίλο και κουμπάρο μου Κώστα 
Πουλασουχίδη που προσφέρει αφιλοκερδώς τις υπηρεσίες του και μπράβο του. 

Δήμαρχος: Δεν λέχθηκε κάτι στις τριτομιλίες των συναδέλφων που ν΄ αξίζει 
τον κόπο να απαντήσω κε Πρόεδρε. Είχε δίκιο ο συνάδελφος που στην αρχή της 
συνεδρίασης μου είπε να κάνω μία πρόταση, να εγκρίνουμε, όσοι θέλουν να τον 
ψηφίσουν όσοι θέλουν να μην το κάνουν, έτσι κι αλλιώς δεν θα μας πουν τίποτα και 
για να τελειώνουμε. Δεν τον άκουσα και καλώς δεν το  έκανα γιατί πραγματικά 
αναπτύχθηκε γόνιμος διάλογος αλλά δεν έγιναν προτάσεις που για να γίνουν βέβαια 
πρέπει να έχεις και οι συνάδελφοι της αντιπολίτευσης απέδειξαν για άλλη μία φορά 
στο κορυφαίο θέμα του προϋπολογισμού ότι δεν έχουν προτάσεις αλλά ονειρεύονται 
ανύπαρκτα οράματα. Στην πανεπιστημιακή σχολή κύριοι συνάδελφοι παίξατε και 
χάσατε όσοι δεν την ψηφίσατε αλλά όσοι την ψηφίσατε δεν χρειάζεται να αντιδράτε 
γιατί το κάνατε. Αυτοί που δεν την ψήφισαν θα ντρέπονται αιωνίως όπως θα 
ντρέπονται κι αυτοί που δεν ψήφισαν τον χώρο της Σχολής και τον πολέμησαν 
κιόλας. Με είπατε καθηγητή, δεν τον θέλω αυτόν τον ρόλο αλλά μη με αναγκάζετε να 
σας τον αποδεικνύω κάθε στιγμή.  

Στον κ. Δελαβερίδη, που μιλάει και φεύγει χωρίς να περιμένει ν’ ακούσει τις 
απαντήσεις μας, πρέπει να διαβάσω λέξη προς λέξη την εισηγητική έκθεση αν και 
πάλι δεν θα την καταλάβει αλλά ας την καταλάβουν άλλοι που πρέπει. Λέω λοιπόν: 
«Ειδικότερα για το πλέγμα των έργων που συγκροτούν είτε το Πρόγραμμα των 
Αστικών Αναπλάσεων είτε το Πρόγραμμα Ανατολικού Βερμίου, θα πρέπει να 
τονιστεί η πολύμηνη και πολύμοχθη προσπάθεια που μετέτρεψε απλούς τίτλους σε 
συγκροτημένους φακέλους ώριμων έργων με πλήρη τεκμηρίωση και αναλυτικές 
μελέτες. Οι τίτλοι που υπήρχαν από την προηγούμενη Δημ. Αρχή έγιναν μελέτες. Θα 
πρέπει όμως παράλληλα να τονιστεί πως όλες αυτές οι μελέτες, τις οποίες κάναμε 
εμείς, που δεν υπήρχαν όταν με τυμπανοκρουσίες αναγγέλλονταν η παρουσίαση των 
αντίστοιχων προγραμμάτων υποχρεωτικά αναθεωρούνται καθώς τα νέα τιμολόγια 
του ΥΠΕΧΩΔΕ επιβάλλουν τη συνολική αναπροσαρμογή τους και την αντίστοιχη 
χρονική μετατόπιση των προβλεπομένων ήδη εγκεκριμένων και κατά τα άλλα 
ώριμων έργων». Πού είναι λοιπόν οι μελέτες που συνέταξαν;  

Για τον ΧΥΤΑ κε Κουρουζίδη, εμείς δεν ήμασταν στην προηγούμενη 
διοίκηση του Συνδέσμου γιατί μας αποκλείσατε. Εσείς μας δείξατε λοιπόν τον δρόμο 
και με το ίδιο νόμισμα πληρωθήκατε. Εμείς λέγαμε όχι στη θέση 12 και 
προσδιορίσαμε και την 5η θέση γιατί είναι η καλύτερη όπως είπε και ο μελετητής. 
Εσείς που είπατε τη θέση 11 και τότε ήσασταν εκτός μελέτης, όπως ήταν και η 12η 
γιατί ο μελετητής κ. Κουρουζίδη είχε εγκρίνει 10 θέσεις. Η 11η θέση ανακαλύφθηκε 
από τον τότε δήμαρχο κ. Τασσιόπουλο και πήγε πίσω όλο το θέμα. Η 5η θέση είχε 



εγκριθεί από τον Σύνδεσμο Καθαριότητας και τελευταία στιγμή πρότεινε ο κ. 
Τασσιόπουλος να  πάτε στην 11η θέση που ήταν εκτός μελέτης Φραντζή και ο 
μελετητής την έβαλε μετά. Ανακαλύφθηκε όμως ότι είναι ακατάλληλη και η διοίκηση 
του κ. Δάλλα πρότεινε τότε την 12η θέση για την οποία εμείς ήμασταν αντίθετοι, 
χωρίς όμως να την πολεμάμε γιατί πιστεύαμε ότι αυτό το έργο πρέπει να γίνει. 
Πιστεύουμε  ότι δεν πρέπει να γίνει εκεί η χωροθέτηση είτε το εξήγγειλε έμμεσα ή 
άμεσα ο κ. Σουφλιάς, ο οποίος όταν θα δει τον φάκελο θα καταλάβει αν πρέπει να την 
εγκρίνει ή όχι. Εμείς οι Βεροιώτες πάντως δεν την θέλουμε και όσοι Βεροιώτες 
συνήργησαν σ΄ αυτό στις επόμενες δημοτικές εκλογές θα κρεμαστούν. Ζητώ την 
υπερψήφιση του προϋπολογισμού και του τεχνικού προγράμματος. 

Τσιαμήτρου: Επί προσωπικού. Στο Ξηρολίβαδο, λίγο πιο κάτω από το 
οικόπεδο δεν έφευγαν τα νερά και η Υπηρεσία έκρινε ότι έπρεπε να ξεκινήσει από 
λίγο πιο πάνω. Ετσι έγινε αυτή η ασφαλτόστρωση, δηλ. ένα κομμάτι 10 μέτρων. 
Οπωσδήποτε θα πρέπει ως αντιδήμαρχοι να είμαστε προσεκτικοί και γι’ αυτό εγώ δεν 
βγάζω οικοδομικές άδειες όπως έκανε επί της θητείας του ο κ. Δελαβερίδης και 
κοίταζε μετά να καλύπτει τα παράνομα πιέζοντας την Υπηρεσία. 

Δελαβερίδης: Επί προσωπικού. Η κα Τσιαμήτρου πάνω στην αμηχανία της 
προσπάθησε να ρίξει ευθύνες και να κατηγορήσει ότι εμείς βγάζαμε παράνομες 
άδειες. Πρέπει να της πω ότι τις άδειες τις εκδίδει η Πολεοδομία ενώ εμείς κάνουμε 
τις μελέτες και φέρτε μου κάποιον που να τον πίεσα για να πάρω άδεια. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της κας Χ. Ουσουλτζόγλου για 
μη έγκριση του τεχνικού προγράμματος; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 9 σύμβουλοι: 
Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Δάσκαλος,  Α. Δελαβερίδης, Γ. 
Μιχαηλίδης, Α. Παπαστεργίου, Α. Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης, Γ. Ορφανίδης. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση του κ. Δημάρχου για έγκριση 
του τεχνικού προγράμματος; 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν 18 σύμβουλοι: 
Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, 
Ε. Δημούλα – Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, 
Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. 
Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το συνημμένο σχέδιο εκτελεστέων έργων του Δήμου Βέροιας έτους 2005. 
2.- Τις απόψεις του Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.- Τις διατάξεις των άρθρων 106 και 265 του Δ.Κ.Κ. (Π.Δ. 410/95) καθώς και του 
αρ. 8 του Ν. 2539/97. 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
Καταρτίζει το τεχνικό πρόγραμμα εκτελεστέων έργων του Δήμου Βέροιας 

έτους 2005, ως εξής: 



 
ΤΕΧΝΙΚΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ- ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ ΕΤΟΥΣ 2005 

 
    
Α/Α ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ – ΕΙΔΟΣ  ΕΡΓΟΥ ΕΥΡΩ ΠΗΓΗ 
   ΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΗΣΗΣ 

    

10 ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΕΣ - ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΕΣ 
ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ 

  

1 Μηχανήματα και λοιπός εξοπλισμός 10.000,00 Εσοδα Δήμου 
2 Επιπλα και σκεύη 15.000,00 Εσοδα Δήμου 
3 Ηλεκτρονικοί υπολογιστές και ηλεκτρονικά 

συγκροτήματα και λογισμικά 
40.000,00 Εσοδα Δήμου 

 ΣΥΝΟΛΟ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ 10 65.000,00  

    
20 ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ ΚΑΙ 

ΗΛΕΚΤΡΟΦΩΤΙΣΜΟΥ 
  

1 Προμήθεια χειροκίνητων καροτσιών 
καθαριότητας 

10.000,00 Εσοδα Δήμου 

2 Προμήθεια ηλεκτρολογικού υλικού πόλης 15.000,00 Εσοδα Δήμου 

3 Προμήθεια ηλεκτρολογικού υλικού συνοικιών 15.000,00 Εσοδα Δήμου 

4 Προμήθεια ηλεκτρολογικού υλικού Δ.Δ 15.000,00 Εσοδα Δήμου 

5 Μικροεπεκτάσεις δικτύου φωτισμού και 
μετατοπίσεις στύλων 

30.000,00 Εσοδα Δήμου 

6 Κατασκευή εορταστικού φωτισμού πόλης 15.000,00 ΣΑΤΑ 

7 Κατασκευή εορταστικού φωτισμού Δ.Δ 15.000,00 ΣΑΤΑ 

8 Αντικατάσταση κοινόχρηστου φωτισμού 15.000,00 ΣΑΤΑ 

9 Συντήρηση και επισκευή δικτύου φωτισμού 15.000,00 Εσοδα Δήμου 

10 Συντήρηση και επισκευή φωτισμού πάρκων 
και παιδικών χαρών 

15.000,00 Εσοδα Δήμου 

11 Διαμόρφωση χώρου και ταφή 
απορριμμάτων 

10.000,00 Εσοδα Δήμου 

 ΣΥΝΟΛΟ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ 20 170.000,00  



    

30 ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΤΕΧΝΙΚΩΝ ΕΡΓΩΝ   
1 Μουσείο αγροτικής και λαογραφικής 

πολιτιστικής κληρονομιάς Βλάχων στο 
Ξηρολίβαδο 

102.000,00 LEADER 

2 Αποκατάσταση κελύφων διατηρητέων και 
παραδοσιακών κτιρίων 

667.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

3 Κατασκευή υδατοδ/μενής στην περιοχή 
Γεωργιανών 

265.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

4 Αποκατάσταση ιστορικού κτιρίου σχολείου 
στην Καστανιά 

70.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

5 Δημιουργία εποχιακού Βρεφ. Σταθμού 
Γεωργιανών 

52.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

6 Δημιουργία εποχιακού Βρεφ. Σταθμού 
Ασωμάτων 

30.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

7 Κατασκευή κλειστού κολυμβητηρίου 5.285.000,00 Γ.Γ.Α. 
8 Αποκατάσταση ιστορικού κτιρίου στο 

Κομνήνιο 
70.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

9 Ολοκλήρωση Δημ. κτιρίου Ασωμάτων 112.000,00 ΕΠΤΑ 

10 Ανακατασκευή κτιρίων στέγασης Παν/κης 
σχολής 

399.000,00 ΥΠΕΘΟ 

11 Διαμόρφωση περιβάλλοντος χώρου Παν/κης 
σχολής 

125.000,00 ΥΠΕΘΟ 

12 Ανέγερση κτιρίου πολ/λών χρήσεων Αγ. 
Βαρβάρας 

200.000,00 ΕΠΤΑ 

13 Ολοκλήρωση κτιρίου Ευξείνου Λέσχης 58.000,00 Χ.Υ. ΣΑΤΑ 

14 Μουσείο εκπαίδευσης 500.000,00 ΘΗΣΕΑΣ 
15 Κατασκευή αίθουσας πολ/λων χρήσεων στη 

Μέση 
150.000,00 ΘΗΣΕΑΣ 

16 Αποπεράτωση Πολ. Κέντρου Τριποτάμου 150.000,00 ΘΗΣΕΑΣ 

17 Αποπεράτωση Πολ. Κέντρου Ταγαροχωρίου 100.000,00 ΘΗΣΕΑΣ 

18 Κατασκευή αθλ. εγ/σεων κάτω από Εληά 650.000,00 ΘΗΣΕΑΣ 



19 Αποκατάσταση στατικής επάρκειας του 
τμήματος τηςυπόγειας πτ/αςτου συγκ/τος 
2ου ΤΕΕ & ΣΕΚ Βέροιας 

45.000,00 Χ.Υ. ΟΣΚ 

20 Διαμόρφωση-εξοπλισμός ΚΑΠΗ Προμηθέα 15.000,00 ΣΑΤΑ 

21 Διαμόρφωση-εξοπλισμός ΚΑΠΗ Καλλιθέας 15.000,00 ΣΑΤΑ 

22 Ανάπλαση πλατείας Τριποτάμου 25.000,00 ΣΑΤΑ 
23 Κατασκευή πάρκου κυκλοφοριακής αγωγής 380.000,00 ΥΜΑΘ, ΘΗΣΕΑΣ, 

Εσ.Δήμου 

    
24 Δημιουργία περ/κού μον/τιού στο δάσος 

Καστανιάς 
130.000,00 LEADER 

25 Ολοκλήρωση ανάπλασης πλατείας 
Ωρολογίου 

1.000.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

26 Σύνδεση Τριποτάμου με πηγές Τριποτάμου 125.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

27 Σύνδεση Ράχης με περ. Καβάκια και κάθετοι 
οδοί 

94.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

28 Διάνοιξη – σήμανση και διαμόρφωση 
μονοπατιώνστην ορεινή περιοχή Σελίου 

70.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

29 Οδική σύνδεση οικισμού Κάτω Βερμίου με 
την ορεινή περιοχή Πριόνια 

1.450.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

30 Βελτίωση οδού Βρωμοπήγαδο-Ξηρολίβαδο 118.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

31 Αντιδιαβρωτικά έργα στην Καστανιά 100.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 
32 Ασφαλτόστρωση δρόμων Κουμαριάς 60.000,00 ΣΑΤΑ 
33 Ασφαλτόστρωση δρόμου Βρωμοπήγαδου 20.000,00 ΣΑΤΑ 

34 Κατασκευή παραδοσιακών μονοπατιών 
Σελίου 

10.000,00 ΣΑΤΑ 

35 Ασφαλτόστρωση δρόμων Σελίου 50.000,00 ΣΑΤΑ 
36 Κατασκευή τσιμενταυλάκων Τριποτάμου-

Κομνηνίου 
20.000,00 ΣΑΤΑ 

37 Ασφαλτόστρωση δρόμων Τριποτάμου - 
Κομνηνίου 

40.000,00 ΣΑΤΑ 

38 Ασφαλτόστρωση οδών Πυθίας, Χίου, 
Αιανής, ΦωκάΑλεξανδρουπόλεως, 
Λουκιανού, Μοναστηρίου, 
ΠαρμενίδηΣπάρτακου, Σεφέρη, Αγ. 
Κυριακής, Αγ. Αναργύρων 

60.000,00 ΣΑΤΑ 

39 Κρασπέδωση ασφαλτόστρωση οδών 
ΑλκιώνηςΑριάδνης, Φαίδρας 

50.000,00 ΣΑΤΑ 



40 Κρασπέδωση ασφαλτόστρωση οδού 
Αισώπου 

65.000,00 ΣΑΤΑ 

41 Διάνοιξη κρασπέδωση οδών Εργοχωρίου 30.000,00 ΣΑΤΑ 

42 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφαλτόστρωση 
Κίμωνος 

85.000,00 ΣΑΤΑ 

43 Κρασπέδωση ασφαλτόστρωση δρόμων 1ης 
συνοικίας 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

44 Διάνοιξη ασφαλτόστρωση οδών 5ης 
συνοικίας 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

45 Ανακατασκευή οδών Αντ. Καμάρα και 
Πλατάνων 

40.000,00 ΣΑΤΑ 

    
46 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφαλ/ρωση Μ. 

Μπότσαρη 
80.000,00 ΣΑΤΑ 

47 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφαλ/ρωση οδού 
Αρχ. Μακαρίου 

54.000,00 ΣΑΤΑ 

48 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφαλ/ρωση οδού 
Κομνηνών 

40.000,00 ΣΑΤΑ 

49 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφαλ/ρωση οδών 
3ης συνοικίας 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

50 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφαλ/ρωση οδών 
2ης συνοικίας 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

51 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφαλ/ρωση οδών 
4ης συνοικίας 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

52 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφαλ/ρωση οδών 
7ης συνοικίας 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

53 Κατασκευή σκάλας και τοίχου αντιστήριξης 
οδού Μοναστηρίου - Ανθέων 

50.000,00 ΣΑΤΑ 

54 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφαλ/ρωση οδ. 
Δημοκρίτου 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

55 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφαλ/ρωση οδών 
5ης συνοικίας 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

56 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφ/ρωση οδών 
14ης συνοικίας 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

57 Διάνοιξη κρασπέδωση ασφ/ρωση οδών 
Ουρανίας και Κλέωνος 

40.000,00 ΣΑΤΑ 

58 Σύνδεση οικισμού Κάτω Κομνηνίου με οδό 
Βέροιας Τριποτάμου 

3.500,00 Εσοδα Δήμου 

59 Διαπλάτυνση οδού Παυσανίου 40.000,00 ΣΑΤΑ 
60 Διάνοιξη κρασ/ση ασφ/ρωση οδών περ. 

Γιοτζαλίκια 
40.000,00 ΣΑΤΑ 



61 Κατασκευή σκάλας οδού Σαρανταπόρου 10.000,00 ΣΑΤΑ 

62 Ασφαλτόστρωση αγροτικών δρόμων 30.000,00 ΣΑΤΑ 

63 Διάνοιξη οδών πόλης 30.000,00 ΣΑΤΑ 
64 Ασφαλτόστρωση δρόμου προς πηγές 

Μαυρονερίου 
30.000,00 ΣΑΤΑ 

65 Ασφ/ρωση περιφερειακού και λοιπών 
δρόμων Ράχης 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

66 Αμφιδρόμιση οδού Μητροπόλεως 60.000,00 ΣΑΤΑ 
67 Ασφ/ρωση αγροτικού δρόμου Ασωμάτων 30.000,00 ΣΑΤΑ 

68 Ασφ/ρωση δρόμου προς Μαγούλα 
Κουμαριάς 

5.500,00 Εσοδα Δήμου 

69 Διάνοιξη οδών στην περιοχή Γιοτζαλίκια 300.000,00 ΘΗΣΕΑΣ 

70 Ασφ/ρωση οδών Καστανιάς 30.000,00 ΣΑΤΑ 
    
71 Ασφ/ρωση οδών Μ. Σάντας 30.000,00 ΣΑΤΑ 
72 Ασφ/ρωση οδών Λευκόπετρας 10.000,00 ΣΑΤΑ 
73 Διάνοιξη ασφ/ρωση οδών Γεωργιανών 50.000,00 ΣΑΤΑ 

74 Ασφ/ρωση οδών Αγ. Βαρβάρας 60.000,00 ΣΑΤΑ 
75 Διαγράμμιση οδών και διαβάσεων 20.000,00 Εσοδα Δήμου 
76 Μόρφωση αγροτικών δρόμων Αμμου 30.000,00 ΣΑΤΑ 

77 Κατασκευή πεζοδρομίων κεν. οδού 
Γεωργιανών 

350.000,00 ΘΗΣΕΑΣ 

78 Ανακατασκευή πεζοδρομίων οδού Κεντρικής 80.000,00 ΣΑΤΑ 

79 Πλακόστρωση πεζοδρομίων οδού Στρατού 20.000,00 ΣΑΤΑ 

80 Διαμόρφωση ανάπλαση παρόχθιων ζωνών 
κοίτης Τριποτάμου 

80.000,00 ΥΠΕΧΩΔΕ 

81 Εγκατάσταση συστήματος υπηρεσιών 
Τηλεματικής στις εισόδους της πόλης 

180.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

82 Εγκατάσταση στεγάστρων και πληρ/κων 
πινακίδων 

70.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

83 Διαμόρφωση κοίτηςΤριποτάμου 846.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 
84 Βελτίωση βοσκοτόπων στις ορεινές 

περιοχές του Δήμου Βέροιας 
265.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 

85 Οργάνωση παρ/ρίου θορύβου στο Δ. 
Βέροιας 

137.000,00 ΥΠΕΧΩΔΕ 

86 Εργα αντιθορυβικής προστασίας στο Δ. 
Βέροιας 

550.000,00 ΥΠΕΧΩΔΕ 

87 Σύστημα ελέγχου πεζοδρόμων 125.000,00 ΠΕΠ Κ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ 



88 Προμήθεια τοποθέτηση πινακίδων Τροχαίας 30.000,00 Εσοδα Δήμου 

89 Προμήθεια τοποθέτηση πληροφοριακών 
πινακίδων 

10.000,00 Εσοδα Δήμου 

90 Μεταφορά νερού από πομώνα Ασωμάτων 
για άρδευση γηπέδου και τοποθέτηση 
προβολέων γηπέδου   

30.000,00 Χ.Υ. ΣΑΤΑ 

91 Συντήρηση Δημοτικών κτιρίων 30.000,00 Εσοδα Δήμου 
92 Συντήρηση σχολικών κτιρίων 460.000,00 Εσοδα Δήμου-ΣΑΤΑ 
93 Συντήρηση εγκαταστάσεων γκαράζ Δ. 

Βέροιας 
20.000,00 Εσοδα Δήμου 

94 Συντήρηση επισκευή οδών πόλης 30.000,00 Εσοδα Δήμου 
95 Συντήρηση επισκευή οδών Δ.Δ. 20.000,00 Εσοδα Δήμου 
96 Αποχιονισμός οδών πόλης και Δ.Δ 10.000,00 Εσοδα Δήμου 
97 Αμμοχαλικόστρωση αγροτικών δρόμων 30.000,00 Εσοδα Δήμου 

98 Συντήρηση επισκευή πεζοδρομίων πόλης 30.000,00 Εσοδα Δήμου 

99 Συντήρηση αθλητικών εγκαταστάσεων 30.000,00 Εσοδα Δήμου 

100 Συντήρηση ποτιστρών 5.000,00 Εσοδα Δήμου 
    
101 Ειδική Τεχνικοοικονομική μελέτη και σχέδιο 

αξιοποίησης Στρατοπέδων 
45.000,00 ΣΑΤΑ 

102 Σύνταξη γεωτεχνικής μελέτης 7ου και 11ου 
Δημ. Σχ 

6.000,00 ΣΑΤΑ 

 ΣΥΝΟΛΟ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ 30 17.944.000,0
0 

 

 
    
35 ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ ΠΡΑΣΙΝΟΥ   
1 Πρόγραμμα βελτίωσης πάρκων και παιδικών 

χαρών πόλης και Δ.Δ 
60.000,00 ΣΑΤΑ 

2 Κατασκευή πάρκων και παιδικών χαρών 60.000,00 ΣΑΤΑ 

 ΣΥΝΟΛΟ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ 35 120.000,00  

    
40 ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΣ   
1 Απαλ/ωση οικοπέδου ανέγερσης εκκλησίας 

Προμηθέα 
300.000,00 ΔΑΝΕΙΟ 

2 Σύνταξη μελέτης τροποποίησης Γ.Π.Σ 20.000,00 ΣΑΤΑ 

3 Σύνταξη μελέτης τροποποίησης Ζ.Ο.Ε.. 20.000,00 ΣΑΤΑ 

4 Σύνταξη πολεοδομικής μελέτης 
Δημοσθένους 

7.000,00 ΣΑΤΑ 



5 Σύνταξη πολεοδομικής μελέτης Εργοχωρίου 7.000,00 ΣΑΤΑ 

6 Σύνταξη πράξης εφαρμογής Εργοχωρίου 8.000,00 ΣΑΤΑ 

7 Σύνταξη τοπογραφικών μελετών 20.000,00 ΣΑΤΑ 
8 Δαπάνες εφαρμογής σχεδίου πόλεως 750.000,00 ΔΑΝΕΙΟ- 

Εσοδα Δήμου 

9 Δαπάνες για κατεδαφίσεις αυθαιρέτων και 
επικίνδυνων κτισμάτων 

10.000,00 Εσοδα Δήμου 

10 Δαπάνες για κατεδαφίσεις ρημ/μενων 
κτισμάτων 

10.000,00 Εσοδα Δήμου 

11 Δαπάνες για εκτέλεση βασικών κοιν/των 
πολ. έργων 

5.000,00 Εσοδα Δήμου 

12 Αποτύπωση κτηματογράφιση έκτασης 
μεταξύ εγ/νου σχεδίου και ορίου επέκτασης 
συν/μου Ασωμάτων 

30.000,00 ΣΑΤΑ 

 ΣΥΝΟΛΟ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ 40 1.187.000,00  

    
45 ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΝΕΚΡΟΤΑΦΕΙΩΝ   
1 Περιφράξεις νεκροταφείων Δ.Δ.  25.000,00 Χ.Υ. ΣΑΤΑ 
2 Συντήρηση νεκροταφείων πόλης και Δ.Δ.  15.000,00 Εσοδα Δήμου 

 ΣΥΝΟΛΟ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ 45 40.000,00  
 ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ 19.526.000,00  

    
    
 ΑΝΑΚΕΦΑΛΑΙΩΣΗ   
Κ.Α ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ ΕΥΡΩ  
    
10 ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΕΣ - ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΕΣ 

ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ 
65.000,00  

20 ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ ΚΑΙ 
ΗΛΕΚΤΡΟΦΩΤΙΣΜΟΥ 

170.000,00  

30 ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΤΕΧΝΙΚΩΝ ΕΡΓΩΝ 17.944.000,00  
35 ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ ΠΡΑΣΙΝΟΥ 120.000,00  
40 ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΣ 1.187.000,00  
45 ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΝΕΚΡΟΤΑΦΕΙΩΝ 40.000,00  
 ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ 19.526.000,00  

    

    
 
 
 
 



 
 

 
 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  901 / 2004 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
 Γ. Τροχόπουλος Α. Τσιάρας 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 
 Μ. Σακαλής Γ. Ορφανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλιίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  27-1-2005 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
 
 


